
درآمد عجیب برخی اینفلوئنسرها

 درآمد میلیاردی ماهانه، مالیات ناچیز سالیانه
خریدار   برخــی از بلاگرها و اینفلوئنســرهای 
اینســتاگرامی ماهانــه میلیاردها تومــان درآمد 
دارند و مالیاتی که باید ســالیانه بپردازند چند ۱۰ 
میلیون تومان اســت. به تازگی سخنگوی سازمان 
امــور مالیاتی اعلام کــرد: اداره مالیــات وضعیت 
اظهارنامه های ســال ۹۹ و ۱۴۰۰ اینفلوئنسرها با 
دنبال کننده بالای ۵۰۰ هزار نفر را مورد بررســی 
قرار داد و در نهایــت ۵۵۱ کاربــر و فعال مجازی 
دارای بیش از ۵۰۰ هزار دنبال کننده شناســایی 
کرد که مشــمول مالیــات بر درآمد می شــدند. 
در نهایت پس از بررســی هویت افراد، برای ۱۲۳ 
اینفلوئنسر که درآمد قابل توجهی داشتند، درآمد 

تشخیصی صادر شده  است.
ســخنگوی ســازمان امور مالیاتی گفت: مجموع 
تراکنش های واریزی برای این ۱۲۳ اینفلوئنسر در 
ســال ۱۴۰۰ بیش از ۲.۳ هزار میلیارد تومان بوده 
است. معیار تشــخیص درآمد اینفلوئنسرها لزوما 
واریزی به حساب بانکی آنان نیســت و توانستیم 
از طریق شــرکت های واســط تبلیغاتی این افراد 
را شناســایی کنیم. در نهایت نیز بــرای این افراد 
نزدیک بــه ۱۷ میلیارد تومان مالیات تشــخیص 
داده شده که ۲۳ نفر از اینفلوئنســرها این مالیات 
را پذیرفتند و در قالب توافق مــاده ۲۳۸ مالیات را 
می پردازند.درآمد این افراد که به آنان اینفلوئنسر 
یا آزادکار گفته می شود عموما از راه تبلیغات برای 
دیگر کســب وکارها یا فروش پکیــچ و دوره های 
آموزشــی اســت. طبق آماری که اعلام شده برای 
مجموع ۱۲۳ نفــر از این افــراد ۱۷ میلیارد تومان 
مالیات تشــخیص داده شــده که به طور میانگین 

سهم هر کدام به ۱۳۸ میلیون تومان می رسد.
نگاهی به تعرفــه تبلیغات و پکیج های آموزشــی 
این افراد نشــان می دهد که این مبلغ برای برخی 
از آنان در حد انتشــار چند اســتوری روزانه است. 
درآمد ماهانه این افراد با توجــه به حجم تبلیغاتی 
که در استوری و پست انتشــار می دهند، گاهی از 
یک میلیارد تومان هم عبور می کند. اندک افرادی 
در این بیــن وجود دارند که به نســبت تحصیلات 
و حرفــه ای کــه در آن تعلیــم دیده انــد درآمد 
کســب می کنند. تعداد بیشــماری امــا کار خود 
را با انتشــار عکس و ویدیو از زندگــی روزمره خود 
آغاز کردند و پس از آن با افتتاح کســب و کار خود، 
در آن بخش مشغول به فعالیت شــدند و علاوه بر 
تبلیغات و آموزش، کسب و کار خود را نیز به منابع 

درآمدی شان اضافه کردند.
نگاهی به تعرفه هایــی که این افراد برای انتشــار 
اســتوری و پســت دریافت می کند، مهــر تایید 

دیگری بر درآمد نجومی روزانه این افراد است.
ســبک کاری این افراد با یکدیگر متفاوت اســت. 
برخــی چارچوب هایــی را برای تبلیغــات رعایت 
می کننــد کــه باعــث می شــود دنبــال کننده 

)فالوئــر( تخصصی داشــته باشــند و قیمت تک 
استوری های شــان از ۱۰ میلیون تومان آغاز شود 
و اگر ویژگی های دیگر به آن اضافه شــود، این عدد 
بالاتر هم می رود. اما برخی دیگر برای شــان فرقی 
نمی کند چه تبلیغــی را انجام بدهنــد. تبلیغ این 
افراد ارزان قیمت است اما تعداد تبلیغاتی که روزانه 
می گذارند زیاد است و همین مسئله باعث می شود 
دریافتی ماهانه آن ها به صدها میلیون تومان برسد.

»واینرها« دسته ای از فعالان اینستاگرامی هستند 
که هــدف آنان تولیــد محتوای ســرگرم کننده و 
کمدی اســت. این افراد با طنزپــردازی به تبلیغ 
محصول یا خدمت می پردازند. تعرفه استوری این 
افراد به دلیل بازدید بالایی که دارند از ۱۰۰ میلیون 
تومان آغاز می شــود. آنان عموما با چند استوری 
داســتانی و دنباله دار به معرفی یــک محصول یا 
خدمت می پردازند. درآمد ایــن افراد گاهی اوقات 
از ۲ میلیارد تومان در ماه نیز عبور می کند. نگاهی 
گذرا به پســت های ابتدایی این افــراد و وضعیت 
کنونی شــان، نشــان از تحول مالــی دارد. البته 
معدود واینرهایی هستند که این تعرفه را دریافت 
می کنند، تعرفــه نرمال برای هر اســتوری از پنج 
میلیون تومان آغاز می شود و به ۲۰ میلیون تومان 

می رسد.
اینفلوئنسر اینســتاگرمی دیگر ۱۰ میلیون فالوئر 
دارد و حوزه فعالیت او »طنز« اســت. او برای ســه 
اســتوری که به مدت ۲۴ ســاعت در صفحه وی 
قرار بگیــرد ۳۵ میلیون تومــان دریافت می کند 
و معمولا هر روز نیز از ایــن تبلیغات در صفحه اش 
به چشــم می خورد. این فرد اگر در ماه فقط روزی 
سه استوری ویژه بگذارد، درآمد ماهیانه اش از یک 

میلیارد عبور می کند.
اگر جــزو طرفــداران بازی های رایانه ای باشــید 
یا کســب و کارتان به این حوزه گره خورد باشــد، 
به طور قطع بــرای تبلیغات باید ســراغ بلاگرهای 
گیم بروید. این افراد که عموما نوجوانان کم ســن 

و سال هستند، بازی رایانه ای و تجهیزات موردنیاز 
را تبلیغ می کند. محــدوده قیمتــی تبلیغات در 
اســتوری و پیج آن ها از چهار میلیــون تومان آغاز 
و به ۶۰ میلیون تومان ختم می شود. در این بخش 
تعــداد فالوئر خیلــی اهمیت نــدارد، مهم گعده 
مجازی است که دوستداران بازی های رایانه ای آن 
را تشــکیل داده اند. به طور مثال یــک فعال حوزه 
گیم با ۲۳۰ هزار فالوئر برای هر اســتوری سریالی 

۶۰ میلیون تومان دریافت می کند.
همســر اشــخاص معروف و ســلبریتی نیز جزو 
کسانی هستند که در دنیا اینســتاگرام برای خود 
فضایی باز کرده اند. این افراد نیز به دلیل شــهرتی 
که شــریک زندگی، والدین یا فرزندشــان دارند، 
وارد لیگ فالوئر میلیون ها می شــوند و قیمتی که 
برای تعرفه پســت و اســتوری می دهند گاهی به 
۱۰۰ میلیون تومان اســت.تعرفه تبلیغات یکی از 
بلاگرهای اینســتاگرامی با بیش از ۶۳۰ فالوئر که 
عموما به انتشــار روزمرگی های خــود می پردازد، 
برای ۳ اســتوری ۱۴ میلیــون و ۵۰۰ هزار تومان، 
برای هشــت اســتوری ۲۱ میلیون تومان، برای 
تبلیغ حضوری ۴۰ میلیون تومان و برای ســاخت 

یک ویدیوی کوتاه )ریلز( ۳۵ میلیون تومان است.
اینفلوئنسر بعدی بلاگر حوزه آرایشی است. عمده 
کار او میکاپ شــدن توســط میکاپ آرتیست ها 
و عکاســی مادلینگ اســت. او بیش از ۲ میلیون 
و ۳۰۰ هــزار فالوئــر دارد و جــزو بلاگرهایی که 
دستمزدشان بالاست به حســاب می آید. او برای 
استوری سریالی ۳۵ میلیون تومان، پکیج استوری 
که شامل استوری ســریال و اســتوری یادآوری 
می شــود ۴۵ میلیون تومان، برای پست عکس به 
همراه استوری ســریالی ۶۵ میلیون تومان و پست 
ویدیو و استوری ســریالی ۸۵ میلیون تومان است. 
این بلاگر اگر در ماه چند اســتوری و ویدیو در پیج 
شــخصی اش بگذارد نیز درآمد ماهیانه اش از یک 

میلیارد تومان عبور می کند.

گره کور نظام بانکی باز می شود؟

آمارهای تکان دهنده از انحرافات تسهیلاتی بانک ها
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خانه  هنر   میرا

رئیس جمهور خطاب به هیئت دولت و استانداران مطرح کرد
 قادر به حل مشکلات هستیم

رییس مرکز اطلاعات مالی ایران خبر داد
شناسایی ۴۰۰ مظنون به پولشویی در کشور

از ابتدای مهرماه
 چک های قدیمی فقط در بانک خودشان

 پذیرفته می شوند

وزارت نفت گزارش داد
خنثی  کردن کابوس تورم سه رقمی با رکوردشکنی 

صادرات نفت ایران
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اگر خواهی سلامت، بر کنار »نیست«
دکتر محمد کیاسالار به عقیده هراری، دموکراسی ریشــه در گفتگو دارد. گفتگوی 
آزاد و شــفاف. گفتگویی که ایده ها و برگزیده ها را بر جوامع حاکم کند یا محکومشــان 
کند و تغییرشــان دهد. او می گوید اگر پای هوش مصنوعی به این گفتگو باز شود، کار 

شفافیت تمام است و فاتحه دموکراسی را باید خواند.
سالهاســت که پای هوش مصنوعی به این گفتگو باز شــده. ربات ها دارند از سر و کول 

شبکه های اجتماعی بالا می روند.
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پایگاه تحلیلی پایگاه خبری

آنلاین

ولادت امام علی النقی )ع( مبارک باد

واردات خودروهای کارکرده با تایید بانک مرکزی نهایی می شود

و در آستانه  بازار خودر
 کاهش قیمت  خارجی ها!

آگهي تجديد مناقصه عمومي
 يك مرحله اي )همراه با ارزيابي كيفي(

روابط عمومی شرکت توزیع نیروی برق استان اردبیل

 1- نام دستگاه مناقصه گزار : شركت توزيع نيروي برق استان 
اردبيل

بعثت  اداري  اردبيل – شهرك   : گزار  مناقصه  آدرس   -2 
)كارشناسان (، شركت توزيع نيروي برق استان اردبيل  –  تلفن 

هاي 9- 33741601 – 045  
پروژه هاي  بر  : واگذاري عمليات نظارت  3- موضوع مناقصه 
سرمايه اي ، خدمات مشتركين ، بهره برداري وايمني  در سطح 
،  طبق شرايط و شرح  اردبيل  نيروي برق استان  شركت توزيع 
خدمات مربوطه به پبمانكاران واجد شرايط طبق شرايط مندرج در 

اسناد ارزيابي كيفي 
 4- سپرده شركت در مناقصه:سپرده شركت در مناقصه به مبلغ 

2،965،000،000 ريال مي باشد.
5- محل خريد اسناد مناقصه : كليه مراحل برگزاري مناقصه 
از دريافت اسناد مناقصه تا ارائه پيشنهاد مناقصه گران و بازگشايي 
پاكتها از طريق سامانه تداركات الكترونيكي دولت )ستاد ايران(  به 

آدرس ww.setadiran.ir انجام خواهد شد.
 6- واجدين شرايط ميتوانند از روز سه شنبه مورخه 13 /4/ 1402 
لغايت روز  دو شنبه مورخه 19/ 4/ 1402 نسبت به دريافت اسناد 

مناقصه از طريق سامانه فوق الذكر اقدام نمايند.
كيفي  ارزيابي  با  همراه  مناقصه يك مرحله اي  اينكه  به  توجه  با 
مي باشد، اسناد ارزيابي كيفي شركت كنندگان ساعت 8 صبح روز 
شنبه مورخ 31/ 4 / 1402بازگشايي و جهت ارزيابي به كميسيون 
فني بازرگاني ارسال و تاريخ بازگشايي پاكت الف و ب وج در همين 

جلسه اعلام خواهد شد.
7-مدارك لازم جهت دريافت اسناد : فيش واريزي بمبلغ 
500000 ريال به حساب  سيباي شماره 0103815822001  دستگاه 

مناقصه گزار نزد بانك ملي ايران شعبه كارشناسان اردبيل
8- تاريخ مهلت و محل تحويل اسناد مناقصه : مناقصه گران پس 
از دريافت و مطالعه اسناد پيشنهادات خود را حداكثر تا ساعت 7 صبح 
روز شنبه مورخه 31 / 4/ 1402 اسناد مربوطه را به هر دو روش زير :

الف( از طريق سامانه تداركات الكترونيكي دولت
ب( و همچنين پاكتهاي الف را بعد از بارگذاري در سامانه بصورت 

دربسته و لاك و مهر شده بصورت فيزيكي تا يك ساعت قبل از شروع 
جلسه مناقصه طبق توضيحات شرايط مناقصه به دبيرخانه شركت 
)اردبيل – شهرك اداري بعثت - كارشناسان( شركت توزيع نيروي 

برق استان اردبيل به كدپستي  5613643355  ارسال نمايند .
پاكتهاي الفي كه ديرتر از اين مهلت تسليم شود دريافت نخواهد گرديد.
پيشنهاد دهندگان ملزم به ارسال اسناد بصورت الكترونيكي مي 

باشند.
9- محل برگزاري جلسه مناقصه : اتاق جلسه واقع در طبقه سوم 

شركت ميباشد .
10- زمان برگزاري جلسه مناقصه )بازگشايي پاكات ارزيابي كيفي( 

راس ساعت 8 صبح روزشنبه مورخه 31/ 4/ 1402 مي باشد. 
11- حضور پيشنهاد  دهندگان يا نماينده آنها در جلسه مناقصه 

آزاد ميباشد .
12- مناقصه  در يك مر حله برگزار ميگردد.)همراه با مرحله ارزيابي كيفي(

13- دستگاه مناقصه گزار در رد يا قبول يك يا كليه پيشنهادات 
مختار ميباشد .

14- به پيشنهادهاي فاقد امضاء، مشرو ط، مخدوش ) لاك گرفته 
يا قلم خورد (، و پيشنهاداتي كه بعد از انقضاءمدت مقرر در فراخوان 

واصل ميشود، مطلقاً ترتيب اثر داده نخواهد شد .
15- پيشنهاد دهنده مكلف است معادل مبلغ سپرده ، تضمينهاي 
معتبر تسليم يا مبلغ مذكور را بحساب بانكي شركت واريز  و حسب مورد 
ضمانتنامه يا رسيد واريز وجه را به شركت تسليم نمايد به پيشنهادهاي 
فاقد سپرده ، سپرده هاي مخدوش يا مشروط ، سپرده هاي كمتر از 

ميزان مقرر ، چك شخصي و نظاير آن ترتيب اثر داده نخواهد شد .
16- بهاي پيشنهادي بايد به مبلغ مشخص ) بصورت اعداد و حروف 

توأمان( تعيين و ارائه گردد.
 17- ساير اطلاعات و جزئيات مربوط در اسناد مناقصه مندرج است .
توانير   شركت  سايت   : آدرس  به  آگهي  بازبيني   18-  جهت 

مناقصات  رساني  اطلاع  شبكه  www.tavanir.org.ir و 
كشور  htpp/iets.mporg.ir  مراجعه فرمائيد.
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دریادار ایرانی: 
 ناوشکن دماوند ۲ به موشک ابرفراصوت

 تجهیز می شود
 فرمانــده نیروی دریایــی ارتش جمهوری اســلامی ایــران از تجهیز 

ناوشکن دماوند ۲ به موشک ابرفراصوت خبر داد.
 امیر دریادار شــهرام ایرانی در گفت و گویی اظهار کرد: ناوشکن دماوند 
۲ که در روزهــای آینده به ناوگان نیروی دریای ارتش اضافه می شــود 
به موشــک های پدافندی و تهاجمی مجهز خواهد بود.وی افزود: تمام 

تجهیزات دفاعی نصب شده در ناوشکن دماوند ۲ کاملا به روز است.
فرمانــده نیروی دریایــی ارتش بیــان کــرد: قطعاً دماونــد آخرین 
دســتاوردهای در همه حوزه ها چه حوزه های کشــف، شناســایی و 

درگیری و با پیچیدگی های لازم خود است.
دریادار ایرانی ادامه داد: همه این تجهیزات با برنامه ریزی که شــده در 

همه ناوشکن های دیگر هم به مرور به روزرسانی خواهند شد.

یک عضو کمیسیون امور داخلی بیان کرد
وهای کارکرده بر ادامه  تاثیر واردات خودر

کاهش قیمت
یک عضو کمیســیون امور داخلی کشــور و شــوراها در مجلس گفت: 
انتظار مــی رود دولت در تعیین تعرفــه واردات خودرو نــگاه جامعی 
داشته باشد اما قطعا با واردات خودروهای کارکرده قیمت خودرو روند 

کاهشی را طی خواهد کرد.
جلال رشــیدی کوچی، با اشــاره به تایید مصوبه واردات خودروهای 
کارکرده توســط مجمع تشــخیص مصلحت نظام با تاکید بر ضرورت 
تعییــن تعرفه های متعــادل، بیان کــرد: تعرفه یا ســود بازرگانی که 
دولت در بودجه بــرای واردات خودروی نو در نظــر گرفته بود افزایش 
زیاد و بعضا تا ســه برابر داشــته اســت. البته به صورت پلکانی و ۱۷۰ 
درصدی برای خودروهای بالای ۳ هزار ســی سی است و قرار نیست که 
خودروهای اقتصادی را نیز شامل شــود اما باز تعیین این تعرفه یک بار 
روانی در جامعه ایجاد کرده و جلوی ســرعت ریزش قیمت ها را گرفته 

که انتظار است دولت این تعرفه را اصلاح کند.
این عضو کمیســیون امور داخلی با تاکید بر اینکه دولت باید با تعیین 
تعرفه های معقــول، واردات خودروهــای کارکرده را تســریع کند، 
اظهار کرد: قطعا بــا تعیین تعرفه بالا، هدف مجلس برای اینکه اقشــار 
متوسط جامعه نیز بتوانند سوار خودرو خوب شوند و به طور کلی قیمت 
خودرو کاهش پیدا کند، محقق نخواهد شــد.نماینده مردم مرودشت 
خاطرنشــان کرد: به نظر بنده خودروهای تا ۲ هزار و ۵۰۰ ســی سی 
باید تعرفه حدود ۶۰ درصد داشــته باشــند و خودروهای بالای ۲ هزار 
و ۵۰۰ سی ســی که خودروهای رده بالاتری هستند به صورت پلکانی 
تعرفه بیشــتری بپردازند و از نظر بنده تعیین تعرفه تا ۱۲۰ درصد برای 

خودروهای ۲ هزار و ۵۰۰ سی سی به بالا معقول است.

وی در ادامه تاکید کــرد: قطعا با واردات خودروهــای کارکرده قیمت 
خودرو روند کاهشی را طی خواهد کرد حتی اگر با تعرفه ۱۷۰ درصدی 
خودروهای بالای ۳ هزار سی سی وارد شوند، باز هم قیمت درصد قابل 

توجهی خودرو پایین تر خواهد بود.
رشیدی کوچی گفت: اکنون خودروهای خارجی که وارد کشور شدند 
با مدل های مشــابه خارجی بیش از ۱۰ برابر اختلاف قیمت داشــته و 
گران تر هســتند. این ۱۰ برابر یعنی ۱۰۰۰ درصد در کشور ما گران تر 
هســتند. قطعا واردات خودرو در کاهش قیمت ها در بازار موثر خواهد 

بود.

امیر دریادار سیاری:
ایران اسلامی با وجود تحریم ها در همه 

زمینه ها رشد داشته است
معاون هماهنگ کننده ارتش گفت: ایران اســلامی با وجود تحریم ها 
در همه زمینه ها رشــد داشــته و به همت نخبگان و جوانــان ایرانی به 
دســتاوردهای فراوانی رســیده ایم. امیر دریادار حبیب الله سیاری در 
پنجمین همایش حقوق و قوانین ارتش که روز دوشــنبه در دانشــگاه 
پدافند هوایی خاتم الانبیاء )ص( برگزار شــد، با اشــاره به نقش نیروی 
انسانی در ارتقاء جایگاه سازمان، اظهار داشت: نیروی انسانی باکیفیت 

می تواند موجب رشد و تعالی سازمان شود.
وی در ادامه به فشــارها و تحریم های دشــمنان علیه کشورمان اشاره 
کرد و افزود: ایران اســلامی با وجود فشارها و تحریم ها در همه زمینه ها 
رشد داشته اســت و به همت نخبگان و جوانان ایرانی به دستاوردهای 
زیادی رســیده ایم.معاون هماهنگ کننده ارتش با بیان اینکه ما برای 
آموزش و ارتقاء نیروی انســانی در ارتش، برنامه هــای مختلفی در نظر 
گرفتیم، تأکید کرد: هر ســازمان جایگاهی دارد و باید حتماً در جامعه 
قداست آن حفظ شــود.دریادار ســیاری با بیان اینکه صیانت از نیروی 
انسانی و سازمان در ابعاد مختلف به ویژه بعد حقوقی می تواند در جهت 
رسیدن به اهداف، ما را کمک کند، گفت: پیشگیری در همه موارد امری 
پذیرفته و عقلانی اســت؛ ما هم پیشــگیری می کنیم تا جرمی اتفاق 

نیفتد و سازمان رشد و تعالی داشته باشد.
وی به بازدارندگی دفاعی اشــاره و عنوان کرد: ما باید به قدری توانمند 
شویم و توان دفاعی خود را به رخ دشمن بکشیم تا دشمن جرأت تجاوز 

به مرزهای و منافع کشورمان نداشته باشد و این پیشگیری است.
معــاون هماهنگ کننده ارتش افــزود: ما تهدیــدات را پیش بینی و بر 
مبنای آن، برنامه های متعددی را آماده می کنیم تا براســاس هرگونه 
ســناریویی بتوانیم دفاع کنیم و اثرگذار باشیم. پیشگیری کاری بسیار 

مهم و عقلانی و مورد توجه همه سازمان هاست.
دریادار سیاری با بیان اینکه باید پیشگیری و پیش بینی لازم انجام شود 
و آینده را ببینیم تا بتوانیم از کار اصلی خود صیانت کنیم، یادآور شــد: 

هزینه های پیشگیری از هزینه های درمان کمتر است.
وی با تأکید بر اینکه پیشگیری و آینده نگری ها در ابعاد مختلف باید در 
دستور کار همه سلسله مراتب باشــد، ادامه داد: این موضوع بسیار مهم 

است تا سازمان سالم بماند و ما بتوانیم از نیروی انسانی صیانت کنیم.
معاون هماهنگ کننده ارتش تأکید کرد: بایــد همه مراتب و کارکنان 
رســته حقوقی درخصوص ایــن موضوع، اطلاع رســانی کافــی را به 
هر طریقی انجــام دهند؛ البته این کافی نیســت و حتماً باید توســط 

فرماندهان هم آگاه سازی انجام شود.
دریادار سیاری با بیان اینکه اطلاع رسانی و آگاه سازی حائز اهمیت و در 
پیشگیری اثرگذار اســت، عنوان کرد: ارتقاء سطح دانش حقوقی همه 
کارکنان نیروی انسانی به ویژه تصمیم سازان و تصمیم گیران بسیار مهم 
است و باید اطلاع رسانی و ارتقاء ســطح دانش همه کارکنان در دستور 
کار باشد.وی یادآور شد: از زمان شکل گیری معاونت حقوقی در ارتش 

اقدامات فراوان و خوبی صورت گرفته است که جای تشکر دارد.

تریبون

خریدار  در حالــی که فرانســه روزهای 
گذشته شــاهد بی ســابقه ترین اعتراضات 
علیه حاکمیت خود است، دولت این کشور 
با حمایــت از برگزاری نشســت گروهک 
تروریستی منافقین، بار دیگر دشمنی خود 

با ملت ایران را اثبات کرد.
 در روزهــای اخیر رانندگان شــرکت های 
اتوبوس رانی فرانســه مجبور به اضافه کاری 
برای شــرکت های حمل زباله شــدند. زیرا 
که کارفرمایان سیاسی و ضدامنیتی غربی 
به سختی مشــغول برنامه ریزی برای انجام 
پروژه ای بودنــد که قرار بــود در آن ضمن 
گردآوری تفاله های سیاســی و دور ریخته 
شده از برخی کشورها، نمایشی شبه سیرک 

علیه جمهوری اسلامی ایران به راه اندازند.
در ســیرکی که به همت دولت یاغی فرانسه 
در پاریــس برگــزار شــد، کلکســیونی از 
تروریست ها و تبهکاران بین المللی در کنار 
برخی تفاله های سیاســی خارجی که این 
روزها از سر دریوزگی مجبور به همکاری با 
گروهک تروریستی منافقین هستند، دیده 
می شود.البته با نگاه دقیق تر به افراد حاضر 
در این مراســم، شــاهد حضور پرچم های 
گروه هــای تروریســتی تجزیه طلــب نیز 
هستیم که به نظر می رسد گروهک منافقین 
برای گردآوری نفرات به مشــکل برخورده 
اســت و به این ترتیب به ســراغ یارگیری از 
ســایر گروهک های بدنام و منفــور در نزد 

ملت ایران رفته است.
امسال گروهک تروریستی منافقین درصدد 
حضور و سخنرانی ابر تروریست بین المللی 
دنیا یعنی دونالد ترامپ رئیس جمهور سابق 

ایالات متحده بودند که به نظر می رسد علی 
رغم رزرو هتل، نتوانســتند ترامپ را برای 
حضور در پاریس متقاعد کنند و ناچار شدند 
از مایک پنس رقیب داخلــی وی در حزب 
جمهوری خــواه بــرای انتخابات ریاســت 
جمهوری این کشــور که این روزها در اروپا 
به دنبال تلکه کردن و جمع آوری پول برای 

ستاد انتخاباتی اش است، دعوت کنند.

وقتی ترامپ حفظ جانش را به چند ده 
هزار دلار ترجیح می دهد

برنامه منافقین این بود که با حضور ترامپ، 
بتوانند سلســله افتضاحات هفته های اخیر 
خود در پاریس و تیرانا را جبران کنند البته 
ترامپ جــا زد و حفظ جانــش را به چند ده 

هزار دلار پرداختی منافقین ترجیح داد.
مایک پنس که ســال گذشــته نیز با مریم 
رجــوی، ســرکرده گروهــک منافقین در 
آلبانــی دیدار کرده بود در ســخنرانی خود 
در این تجمــع در اظهاراتی ضــد ایرانی بر 
حمایت خود از این تروریست ها تاکید کرد 
و از رئیس جمهور آمریکا خواســت تا دست 
از مذاکره با ایران بردارد.وی در بخشــی از 
سخنرانی خود با اشــاره به اغتشاشات سال 
گذشــته در ایران مدعی شد که ایران هرگز 

به اندازه امروز ضعیف نبوده است.
لیز تراس نخســت وزیر ســابق انگلیس از 
دیگر بازنشســتگان سیاســی بــود که در 
این تجمع تروریســتی به ایراد ســخنرانی 
پرداخت و با اشاره به سیاست خارجی چین 
و روسیه مدعی شد: ما شاهد تهدید فزاینده 
رژیم هــای خودکامــه در سراســر جهان 

هســتیم. احتمالاً مبلغ پرداختی به تراس 
نسبت به بقیه کم تر بوده است که وی حاضر 
به تندی لحن در سخنرانی خود نشده است.

مایک پمپئو، وزیر امور خارجه سابق آمریکا 
نیز با فرســتادن پیامی ویدئویی از منافقین 
پشــتیبانی کرد و درباره حصول هر توافق 
احتمالی با ایــران هشــدار داد.وی که در 
زمان فعالیت خــود در دولت ترامپ مواضع 
به شدت ضد ایرانی داشت در پیام خود ادعا 
کرد کــه توافق احتمالــی »فاجعه ای برای 

مردم ایران و جهان« خواهد بود.
در جریــان برگزاری این مراســم، پاتریک 
کندی نماینده اسبق کنگره نیز که با هزینه 
گروهک تروریستی منافقین به پاریس سفر 
کــرده و همچنین دریافت چنــد هزار دلار 
هدیه، لباس مضحک زردی را بر تن پوشید 

و خود را یک اشرفی نامید. 

منافقین در لیست گروه های 
تروریستی ژاپن

نکته عجیب ایــن اســت، در روزهایی که 
دولت فرانســه با اعتراضات شدید مردمی 
پس از قتل نوجوان ۱۷ ساله به دست پلیس 
این کشــور مواجه اســت، چگونه حاضر به 
صدور مجوز برای برگزاری همایشی توسط 
گروهکی شده اســت که تا همین چند سال 
پیش نامش در لیست گروه های تروریستی 
ایالات متحده و اتحادیه اروپا قرار داشــت و 
در حال حاضر نیز این گروهک در لیســت 
گروه های تروریســتی کشــورهایی مانند 
ژاپــن اســت. گروهکی کــه در تــدارک 
حملات تروریســتی در چند نقطــه ایران 

بود تاجائیکه نخست وزیر آلبانی به گروهک 
تروریســتی منافقین هشــدار داد که این 
گروهک نمی توانند از خاک این کشور برای 
فعالیت های سیاســی خود )علیــه ایران( 
اســتفاده کنند. و عجیب تر این اســت که 
رئیس جمهور فرانســه مردم کشور خود که 
تحت جریحه دار شدن احساساتشان دست 
به اعتراض زدند را شورشی خطاب می کند، 
اما برای این گروهک تروریســتی بی وطن 
تمهیدات امنیتی لازم برای برگزاری تجمع 

و همایش را فراهم می کند.
البته سوابق تاریک فرانسه علیه ملت ایران 
مسبوق به سابقه است. فرانسه از سال های 
پس از انقلاب اســلامی تاکنــون به عنوان 
پایگاه اصلی جنایتکاران و تروریســت های 
ضد ملت ایــران بوده اســت و رژیم پاریس 
با ارائه انــواع خدمات و امکانــات به آن ها، 
زمینه را برای فعالیت آن ها علیه جمهوری 
اسلامی ایران فراهم ســاخته است. سابقه 
جنایات مستقیم و غیر مستقیم فرانسوی ها 
علیه ایرانیــان نیز کم نبوده اســت و آن ها 
کلکسیونی از بدنامی در کارنامه خود دارند 

کــه از مهم ترین آن ها می توان بــه قرارداد 
فینکنشــتاین و ترکمانچای، تجهیز ارتش 
رژیم بعــث بــه هواپیماهای پیشــرفته و 
جنگ افزارهــای مدرن نظامــی، همکاری 
برای تسلیح صدام به ســلاح اتمی، ارسال 
خون های آلوده ایدز بــه ایران، تأمین مکان 
امن برای تروریســت های تجزیه طلب ضد 
ایرانی، حمایت کامل از گروهک تروریستی 

منافقین و… اشاره کرد.
ناصر کنعانی سخنگوی وزارت امور خارجه 
کشورمان نیز در واکنش به میزبانی فرانسه 
از گردهمایی گروهک تروریستی منافقین 
گفت: دولتمردان فرانسوی به جای جبران 
اشــتباهات فاحش گذشــته در حمایت از 
قاتلان مردم ایران و نیز تمرکز بر ریشه یابی و 
حل وفصل اساسی مشکلات و بحران عمیق 
داخلی آن کشــور و اصــلاح برخوردهای 
تبعیض آمیز و نژادپرســتانه با شــهروندان 
فرانســه، عرصــه را بــرای گردهمایــی 
تروریســت هایی فراهم می کنند که اخیراً 
صدای طبل رسوایی آنان در آلبانی به گوش 

همه جهانیان رسیده است.

خریدار  رئیس جمهــور گفت: در موضوع 
مولدسازی دارایی های راکد دولت، من آمار 

اقدام می خواهم نه آمار تعداد جلسات!
 حجت الاســلام ســید ابراهیم رئیســی 
رئیس جمهــور کشــورمان در نشســت 
مشترک هیئت دولت و استانداران سراسر 
کشــور، ضمــن تبریک ایــام و اعیــاد ماه 
ذی الحجه، به ویژه عید سعید غدیر، ولایت را 
یکی از برترین نعمات خداوند برای بشریت 
دانســت و گفت: در نظام جمهوری اسلامی 
ایران نیز ولایــت فقیه عمــود خیمه نظام 
است و مســئولان باید با بیشترین شناخت 
از منظومه دیدگاه های امــام و رهبری، در 

راستای پیشبرد اهداف نظام گام بردارند.
وی با اشاره به ضرورت تحقق تحول مدنظر 
رهبر معظــم انقلاب در همــه عرصه های 
نظــام جمهوری اســلامی ایــران، اعضای 
حاضر در جلســه را از مخاطبان و مجریان 
اصلی ایــن هدف دانســت و تاکیــد کرد: 
عقب ماندگی هایــی کــه به هــر دلیلی در 
حرکت چهل ساله کشــور ایجاد شده است، 
باید به دســت توانمند شما مدیران برطرف 
شود تا به جایگاه شایســته این نظام، کشور 

و مردم برسیم.

عزم و اراده ملی در کنار خرد و کار 
جمعی برای ایجاد تحول

رئیســی تحقق ایــن هــدف را نیازمند کار 
و خرد جمعی، عــزم و اراده عملی و تکیه به 
اتاق های اندیشــه ورزی دانســت و تصریح 
کــرد: هماهنگــی و همگرایــی و همراهی 
اعضای دولت در اجــرا، از الزامات این تحول 
اســت. در این مســیر باید در عیــن نگاه به 
آینده و دوراندیشی، از تجربیات پیشینیان 
نیز بهــره گرفت و ضمــن برنامه ریزی برای 
نشســت های منظم با افراد صاحب نظر یک 
حرکت هماهنگ و هم افزا را پایه ریزی کنید.

رئیس جمهور در ادامه با بیــان اینکه امروز 
اصلی ترین مأموریت کشور مهار تورم و رشد 
تولید هدف گذاری شــده اســت، »افزایش 
سرمایه گذاری« و »ارتقای بهره وری« را دو 
پایه اصلی تحقق رشــد و پیشرفت دانست 
و مســئولان دســتگاه های اجرایــی را بر 
به کارگیری روش های ابتــکاری در جذب 

سرمایه و افزایش بهره وری فراخواند.

 اجازه ندهید واحد تولیدی
 تعطیل شود

»جدیــت در اجــرای قانــون رفــع موانع 
تولیــد« و »تلاش بــرای شــناخت و حل 
مســائل و مشــکلات تولیدکنندگان« از 
جمله توصیه های رئیس جمهــور به وزرا و 
استانداران بود و رئیسی خطاب به آنها تاکید 
کرد: به هیچ وجه اجازه ندهید هیچ کارخانه، 
کارگاه یــا واحد تولیدی به دلیل اشــتباه یا 
تخلف مدیر یــا مدیران آن تعطیل شــود و 
ضروری اســت واحدهایی را کــه به دلایل 
مختلف تعطیل شــده اند بــه چرخه تولید 
بازگردانیم.رئیس جمهــور در ادامه، مرز را 
فرصتی برای توسعه کشور دانست و با اشاره 
به برنامه های دولت در جهت توسعه روابط 
با کشورهای همسایه، هماهنگی استانداران 

مناطق مرزی با وزارت امــور خارجه برای 
افزایش تبــادلات تجاری با همســایگان را 

مورد تأکید قرار داد.

آمار اقدام می خواهم نه آمار
 تعداد جلسات

در  دولــت  دارایی هــای  »مولدســازی 
استان ها« از دیگر محورهای سخنان رئیس 
جمهور بود که رئیسی از آن به عنوان روشی 
بــرای تأمین منابــع مورد نیــاز طرح های 
عمرانی یاد کرد و خواســتار پیگیری جدی 
آن در جهت تأمین منابــع لازم برای رونق 
تولید و رشد اقتصادی شد و گفت: متأسفانه 
آئین نامه تدوین شــده برای اجــرای این 
قانون به درســتی در جامعه تبیین نشــد و 
این تصور نادرســت به وجود آمد که در این 
زمینه قانون گذاری جدیدی شده است، در 
حالی که دولت به دنبال تعیین شیوه اجرای 
قوانین و تکالیف برنامــه ای معطل مانده در 
این زمینه بود.وی رئیســی تاکید کرد: در 
موضوع مولدسازی دارایی های راکد دولت، 
من آمــار اقــدام می خواهم نه آمــار تعداد 

جلسات!

مأموریت وزیر اقتصاد برای پیگیری 
علل عدم پرداخت تسهیلات بانکی

رئیس جمهور از مســکن نیز به عنوان نیاز 
اصلی مردم به ویــژه زوج های جــوان یاد 
کرد و با اشــاره به نیاز کشور و قانون مصوب 
و وعــده دولت در تأمین مســکن مورد نیاز 
اقشــار مختلف جامعه، همه دستگاه ها را به 
پیگیری اجرای قانون و برنامه های دولت در 
این حوزه فرا خواند.رئیسی همچنین رئیس 
شورای پول و اعتبار و وزیر راه و شهرسازی 
را مأمور کــرد، تجدیدنظر و اصلاح ســود 
مربوط به تسهیلات مســکن را در این شورا 

بررسی و پیگیری کنند.
وی با اشــاره بــه برخی »گلایه هــا از عدم 
پرداخــت تســهیلات بانکی«، وزیــر امور 
اقتصادی و دارایی و رئیــس بانک مرکزی 
را مأمور بررســی علت عــدم پرداخت وام 
از ســوی بانک ها کــرد و گفت: اگــر برای 

بانک ها تکلیف مالایطاق شــده یا اعتبارات 
آنها اندک اســت، باید موضوع برای مجلس 
و مردم بیان و اعلام شــود، اما اگر بانکی به 
وظیفه خود عمل نکــرده و از اجرای قانون 
اســتنکاف می ورزد، با ایــن تخلف برخورد 

شود.

نظرات استانداران در تصمیمات کلان
 لحاظ شود

رئیس جمهــور »اجرای مصوبــات دور اول 
سفرهای استانی« را مورد تأکید قرار داد و با 
بیان اینکه هدف از سفرهای استانی بررسی 
میدانی مشکلات و گره گشایی از کار مردم 
اســت، تأکید کرد: انجام سفر استانی بدون 
اجرای مصوبات دســتاوردی بــرای مردم 
ندارد و تداوم سفرها مســتلزم آن است که 
اســتانداران و بخش های مربوطه انتظارات 
مــردم را با تحقــق مطالبات آنهــا برآورده 
کنند.رئیسی در بخش دیگری از سخنانش 
به موضوع »عزل و نصب مدیران اســتانی« 
اشاره کرد و متذکر شد: وزرا در عزل و نصب 
مدیران با اســتانداران مشــورت کنند، اما 
مسئولیت شرعی و قانونی عزل و نصب ها با 
مدیر عالی اســت و اگر مدیری تحت فشار و 
اصرار دیگران تصمیم گرفــت این از ضعف 
خودش است و ما این ضعف را نمی پسندیم!

وی با بیــان اینکه اخــذ نظر اســتانداران 
در عزل و نصــب مدیران اســتانی ضروری 
اســت و اینکه مدیری بدون اطلاع استاندار 
یک شــبه منصوب شــود و یا برکنار شود را 
نمی پذیریــم، افزود: در تصمیم ســازی ها 
و تصمیم گیری هــای کلان نیــز نظــرات 
اســتانداران به عنوان مدیــران در میدان 

لحاظ شود تا کارها بهتر پیش برود.
»اقتصاد دریا« و »اقتصــاد معدن« از دیگر 
تأکیدات رئیس جمهور در نشست مشترک 
هیئت دولــت با اســتانداران بــود و دکتر 
رئیســی تأکید کرد: باید با نگاهی جامع نگر 
به گونه ای برنامه ریزی شود که اقتصاد دریا 
رونق بگیرد و در کنار ظرفیت های معدنی، 
شاهد توسعه استان ها و رفع مشکل اشتغال 

و معیشت مردم باشیم.

رضایتمندی مردم، در گرو عمل دولت
 به وعده ها است

رئیس جمهور در بخش دیگری از سخنانش 
»رضایتمندی مــردم« را در گرو عمل دولت 
به وعده هایش دانســت و یکی از وعده های 
دولت را »برخورد با مفاسد و ناکارآمدی ها« 
عنوان کرد و اظهار داشت: کوچک ترین فساد 
و ناکارآمدی نباید در این دولت تحمل شود و 
مدیران پیش از هر کسی باید انگیزه برخورد 
با فساد و ناکارآمدی را داشته باشند.رئیسی 
افزود: فســاد، روابط ناســالم اداری، رشوه 
و پارتی بازی اعتماد مردم را از دولت ســلب 
می کند و مردم انتظار دارند دولتی که مدعی 
مبارزه با فســاد و اجرای عدالت و مردم داری 
است، کوچک ترین فســاد و تخلف را برنتابد.
رئیس جمهور در همین راســتا بر »انتخاب 
افراد کارآمد« در دولــت تأکید کرد و گفت: 
کســی که امتحان پس داده و ناکارآمد بوده 
نباید در دولت بــه کار گرفته شــود و مدیر 
ناکارآمد در هر جایگاهی که هست باید بدون 
تعلل از مســئولیت کنار گذاشته شود تا کار 
مردم دچار وقفه و خلل نشــود.وی در بخش 
دیگری از ســخنانش به موضــوع عدالت در 
پرداخت حقوق کارکنان دولت اشــاره کرد و 
با توجه به نظرات برخی اســتانداران در این 
زمینه، وزیر کشــور و رؤســای سازمان های 
برنامــه و بودجه و امور اداری و اســتخدامی 
را مأمور کــرد ضمن بررســی گزارش های 
استانداران ظرف ۲ هفته پیشــنهاد خود را 

برای عدالت در پرداخت ها ارائه کنند.

دولت سیزدهم قادر به حل
 مشکلات است

رئیسی با بیان اینکه دولت ســیزدهم از کنار 
هیچ مشکل و مسئله ای عبور نمی کند و خود 
را قادر به »حل مسائل کشور« می داند، اظهار 
کرد: راه حل همه مســائل در داخل کشــور 
اســت و باور داریم مسائل و چالش ها به دست 
توانای مــردم برطرف می شــود و برای حل 
هیچ مسئله ای چشم به بیگانه نداریم.رئیس 
جمهور با بیان اینکه این دولــت پروژه هایی 
را در ۲ ســال گذشــته با کمک مردم و تلاش 

بی وقفه مسئولان به سرانجام رسانده که ۱۰ 
تا ۱۲ ســال و در مواردی حتی تا ۲۵ سال بر 
زمین مانده بود، ضــرورت پیگیری طرح های 
مشترک با کشورهای دیگر را مورد تأکید قرار 
داد و از معاون اول و رؤســای کمیسیون های 
مشــترک خواســت اجــرای طرح هایــی 
همچون مســیر شــمال - جنوب را با سرعت 
و دقت پیگیــری کنند تا وقفــه ای در اجرای 
تفاهمنامه هــا و توافقنامه هــا به وجود نیاید.
وی با اشــاره به در پیش بودنِ دو مناســبت 
مهم »عیــد غدیــر« و »اربعین حســینی« 
به عنوان قله هــای حضور مــردم در صحنه 
پاسداشــت ارزش ها، خواســتار برنامه ریزی 
و هماهنگی همه دســتگاه های ذیربط برای 
برگزاری هرچه باشــکوه تر این مناسبت ها و 
خدمات رســانی مطلوب به محبان اهل بیت 

)س( و زائران عتبات عالیات شد.

پیگیری الزامات و نیازهای برگزاری 
انتخابات پرشور

رئیســی همچنین بر ضــرورت و اهمیت 
فعالیــت مؤثــر و همــکاری هماهنــگ 
شوراهای اطلاع رســانی استان ها با شورای 
اطلاع رسانی دولت در زمینه تبیین اقدامات 

و خدمات دولت تاکید کرد.
رئیس جمهور در ادامه سخنانش با اشاره به 
تعیین ۴ شاخص برای انتخابات پایان سال 
۱۴۰۲ از سوی رهبر معظم انقلاب اسلامی 
گفت: استانداران و دیگر مسئولان اجرایی 
با جدیت الزامــات و نیازمندی های تحقق 
انتخاباتی پرشــور و مشــارکتی، رقابتی و 

همراه با امنیت و سلامت را پیگیری کنند.

تکلیف بخش های اجرایی و قضائی 
در قوانین فعلی حوزه حجاب و عفاف 

روشن است
وی در بخش بعدی ســخنانش بــه موضوع 
»حجاب و عفاف« اشــاره کرد و افزود: رهبر 
معظم انقلاب اســلامی در دیدار با کارگزاران 
جمهوری اســلامی، کشــف حجاب را حرام 
شــرعی و سیاســی عنوان کردند که با یک 
برنامه ریزی دقیق و حساب شــده از ســوی 
دشمن دنبال می شــود و تاکید کردند که ما 
نیز باید برای مقابله با ایــن طراحی و توطئه 
دشــمن برنامه ریزی دقیق داشــته باشیم.

رئیس جمهور ادامه داد: بنا بــه فرموده مقام 
معظم رهبری بخشــی از افراد از روی غفلت 
مرتکب کشف حجاب می شــوند و نمی دانند 
که در زمین چه کســی بــازی می کنند، لذا 
باید به آنان آگاهی داده شــود. اما بخشــی از 
این افراد نیز از روی غرض و بــا اراده، به دنبال 
برهم ریختن نظم اجتماعی کشور هستند، که 
باید با تدبیر و درایت و بر اساس قانون برخورد 
لازم صورت پذیرد.رئیســی تاکید کرد: ستاد 
مستقر در وزارت کشــور که بر اساس قانون 
مصوب تشــکیل شــده، باید کار را به صورت 
برنامه ریزی شده و هماهنگ دنبال کند. ضمن 
اینکه دستگاه انتظامی و قضائی برای برخورد با 
افرادی که به صورت سازمان یافته در جامعه 
هنجارشــکنی می کنند خلاء قانونی ندارند 
و قوانین فعلی تکلیف بخش هــای اجرایی و 

قضائی را روشن کرده است.



واردات خودروهای کارکرده با تایید بانک مرکزی نهایی می شود

و در آستانه کاهش قیمت  خارجی ها! بازار خودر

اقتصاد
روزنامه اقتصادی صبح ایران
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 کمک هزینه نانوایان از ۳۰ به ۴۰ درصد
 افزایش یافت

 ســخنگوی طرح هوشمندســازی یارانه آرد و نان گفت: کمک هزینه 
نانوایان از ۳۰ درصــد به ۴۰ درصد افزایــش یافت.»محمد جلال« در 
گفت وگو با شبکه خبر افزود: برای ترمیم اقتصاد و جبران خلأ درآمدی 
نانوایان تصمیم بر افزایــش کمک هزینه نانوایــان از ۳۰ درصد به ۴۰ 
درصد گرفته شــد.وی گفت: بر اســاس این تصمیم معادل ۴۰ درصد 
قیمت نان فروخته شده از طریق کارتخوان های هوشمند، در پایان هر 

روز به عنوان کمک هزینه به حساب نانوایان واریز می شود.
جلال با بیان اینکه ترمیم هــای غیرقیمتی رویکرد دولت در اجرای این 
طرح است، افزود: با توجه به وضعیت نابســامان توزیع خمیر مایه  که از 
اقلام جدی هرینه های نانوایان است، مقرر شده است که خمیرمایه در 
ســامانه یکپارچه توزیع آرد و در کنار آرد با نرخ مصوب توزیع  شــود تا 

بازارهای واسطه ای حذف و هزینه های تولید نان کاهش یابد.

رئیس سازمان حمایت پاسخ داد
تکلیف درخواست  افزایش قیمت برخی کالاها 

به کجا رسید؟
رئیس ســازمان حمایت مصرف کننــدگان و تولید کننــدگان درباره 
درخواســت های صدور مجوز برای افزایش قیمت برخی کالاها، گفت: 

این درخواست ها در صف بررسی در ستاد تنظیم بازار هستند.
 معمولا هر ســال با توجه به نرخ تورم، افزایش دستمزدها، هزینه انرژی 
و ســایر هزینه های تولید، قیمت برخی کالاها در ماه های خرداد و تیر 
تغییر می کرد.در سال جاری اما هنوز خبری از تکلیف درخواست های 
افزایش قیمت نیســت. حســین فرهیدزاده - رئیس سازمان حمایت 
مصرف کننــدگان و تولیــد کننــدگان در گفت وگو با ایســنا، درباره 
سرنوشت این درخواست ها گفت که درخواست های صدور مجوز برای 

افزایش قیمت کالاها در صف بررسی در ستاد تنظیم بازار هستند.
از جمله کالاهایی که اخباری از درخواســت آن ها برای افزایش قیمت 
در سال جاری منتشر شــده لوازم خانگی، محصولات شوینده، سلولزی 
و کنسروها بوده اســت که باید درباره آن ها تصمیم گیری شود.گفتنی 
است تا اوایل ســال ۱۴۰۱ فرآیند قیمت گذاری کالاها به این شکل بود 
که تغییر قیمت ۵۰ قلم کالای اساســی، حســاس و ضروری مشمول 
قیمت گذاری پیشین، مســتلزم طی فرایند قانونی بود. در اصل این ۵۰ 
کالا که گوشت قرمز، گوشت مرغ، لبنیات، روغن موتور، پوشاک و لوازم 
خانگی از جمله آن ها بود،  کالاهای اساســی بودند که از نظر ســازمان 
حمایت در سبد خانوار نقش بالایی داشــتند. بنابراین اگر تولید کننده 
یا صاحب کالایی می خواســت قیمت این ۵۰ کالا را تغییر دهد، اول باید 
مستندات تغییر قیمت را به سازمان حمایت ارائه می کرد تا کارشناسی و 

بعد در ستاد تنظیم بازار ابلاغ شود تا افراد بتوانند افزایش قیمت دهند.

اما مردادماه ســال قبل نامه ای از حســین فرهیدزاده، رئیس سازمان 
حمایت تولیدکنندگان و مصرف کنندگان، بــه معاونان وزارت صمت 
منتشر شد که بر اســاس آن مقرر شــده بود درخواست افزایش قیمت 
کالاها در دفاتر تخصصی وزارت صمت و جهاد کشــاورزی، ســازمان 
حمایت، کمیسیون اقتصادی دولت و ستاد تنظیم بازار بررسی و تایید 
شود و در نهایت به تایید رئیس جمهوری برســد. هر چند این موضوع 
کمی بعد از انتشار نامه منتفی اعلام شــد، اما اظهارات بعدی مسئولان 

نشان می دهد بخشی از مراحل آن در حال اجراست.
برای مثال فرهیدزاده اواخر ســال قبل درباره نتیجه درخواســت های 
افزایش قیمت، گفته بود که هر کالایی که درخواســت افزایش قیمت 
دارد، مســتندات خود را برای ســازمان ارســال می کند. ابتــدا دفاتر 
تخصصی وزارت صمت و وزارت جهاد کشــاورزی این درخواســت را 
بررسی می کنند و اگر تشخیص دادند که درست است، سازمان حمایت 
صورت های مالی را بررســی می کند. اگر مجوزی برای افزایش قیمت 
بگیرند می توانند قیمت های جدیــد را اعمال کنند. امــا اگر مجوزی 

دریافت نکردند افزایش قیمت پذیرفته نیست.

رئیس اتاق مشترک ایران و عراق:
تجارت ایران و عراق از ۱۰ میلیارد دلار عبور کرد

رئیس اتاق مشــترک ایران و عراق گفت: در حال حاضر روابط تجاری 
بین دو کشور از مرز ۱۰ میلیارد دلار عبور کرده است.

یحیی آل اسحاق در نشستی با حضور بازرگانی جمهوری اسلامی ایران 
در عراق و نمایندگان وزارت خارجه با بیــان اینکه امروز روابط تجاری 
ایران و عراق به تعبیر من یک فرصت شــبه طلایی است، اظهار داشت: 
مجموع اقتضائــات ایران و عراق به گونه ای اســت کــه فرصت روابط 
تجاری برای دو کشور استراتژیک و ضروری بوده و منافع آن برای مردم 
هر دو کشور محفوظ است.رئیس اتاق مشــترک ایران و عراق افزود: ما 
در یک شــرایط خاص در جهان و منطقه قرار داریم ولی آنچه که برای 
ما ثابت است پیگیری منافع ملی بوده که نمود پیگیری این منافع ملی 

بهره مندی از فرصت های تجاری در کشور عراق است.
آل اســحاق ادامه داد: ظرف چند ســال آینده رســیدن به تجارت ۲۰ 

میلیارد دلاری بین دو کشور ایران و عراق امکان پذیر است.
وی اضافه کرد: در حــال حاضر روابط تجاری بین دو کشــور از مرز ۱۰ 
میلیارد دلار عبور کرده است و لذا ســال آینده قطعاً بخش خصوصی ما 
می تواند روابط تجاری با عراق را بدون صادرات گاز و برق و خدمات فنی 

و مهندسی به ۱۰ تا ۱۱ میلیارد دلار برساند.
رئیس اتاق مشــترک ایران و عراق اظهار داشت: اکنون وضعیت امنیت 
در کشور عراق بهتر شده اســت و این کشــور با وجود اینکه جمعیتی 
کمتر از ایران دارد دو برابر ما درآمد نفتی دارد لذا کشــور عراق کشوری 
فقیر نیست اما طی ۴۰ سال گذشته با عدم سرمایه گذاری در حوزه های 
مختلف مواجه بوده است.آل اسحاق تصریح کرد: بنابراین تا ۱۰ الی ۱۵ 
سال آینده کشور عراق بهترین جا برای سرمایه گذاری در منطقه است و 
این کشور به دلایل مختلف برای ما در حوزه تجارت دارای مزیت نسبی 
است.وی با اشــاره به اینکه کشور عراق طی امســال و سال آینده قصد 
ســرمایه گذاری ۳۰۰ میلیارد دلاری را دارد، اظهار داشت: ۸۵ درصد 
نیازهای مربوط به زیر ســاخت این حجم از سرمایه گذاری باید از خارج 
وارد شود لذا حدود ۲۰۰ تا ۳۰۰ میلیارد دلار فرصت کار وجود دارد که 

اگر ایران از ۱۰ درصد آن استفاده کند بسیار خوب است.
آل اسحاق گفت: حتی ســرمایه گذاران می توانند برای سرمایه گذاری 
در عراق کنسرسیوم های مشترک تشکیل دهند زیرا الان به تنهایی کار 
کردن سخت است و لذا کنسرسیوم ها می تواند به صورت مشترک بین 

فعالان اقتصادی ایران و عراق و حتی کشور سوم تشکیل شود.
رئیس اتاق مشــترک ایران و عــراق با بیان اینکه بخــش خصوصی ما 
مشــکلی برای دریافت پول خود ندارد، گفت: طلب ما از کشــور عراق 

عمدتاً مربوط به نهادهای دولتی و در خصوص گاز و برق است.

بازار

خریدار  پس از حدود دو مــاه از تصویب 
لایحــه دو فوریتی خودروهــای وارداتی و 
صدور اجــازه واردات خودروهای کارکرده 
به دولت، روزگذشته )یکشنبه ۱۱ تیر ماه( 
مجمع تشــخیص مصلحت نظــام نیز عدم 
مخالفت خود با این طــرح را اعلام کرد؛ بر 
این اســاس باتوجه به عــدم مخالفت هیچ 
نهادی از وزارت صمــت و مجلس تا مجمع 
تشــخصیص، درصورتی که بانک مرکزی 
هم تاییــد نهایی بدهــد، ورود خودروهای 
کارکرده به کشــور با هدف تنظیم بازار در 
کنار خودروهای نو خارجی، حتمی خواهد 
بود و طبــق پیش بینی کارشناســان این 
حوزه، باید منتظــر کاهش قیمت خودروها 

در بازار نیز بود.
 آخریــن روزهــای فروردین مــاه بود که 
وزارت صنعت، معدن و تجــارت لایحه دو 
فوریتی خودروهــای کارکرده را جهت طی 
تشــریفات قانونی به هیــات دولت تقدیم 
کرد تا در صورت تصویــب مراجع ذی ربط، 
واردات خودروی دســت دوم نیز در دستور 
کار قرار گیرد؛ در طرح پیشــنهادی وزارت 
صمت بــرای واردات خودروهای کارکرده، 
عمر خودروها در محدوده نهایت پنج ســال 
مدنظر قرار داشــت و لزوم تایید استاندارد 
سازمان ملی استاندارد و ســازمان محیط 
زیســت هم شــرط بود. همچنین در این 
پیشــنهاد آمده بود که هر شخص حقیقی 
می توانــد بــدون داشــتن کارت بازرگانی 

نسبت به واردات خودرو اقدام کند.
در حاشیه جلســه ۳۰ فروردین ماه هیات 
دولت، وزیر ســابق صنعت، معدن و تجارت 
)سیدرضا فاطمی امین( نیز از تصویب لایحه 
دو فوریتی واردات خودرو کارکرده در دولت 
خبر داد و اعلام کرد که به سرعت به مجلس 
ارسال می شود؛ پس از آن، رئیس جمهوری 
ششــم اردیبهشــت ماه، نامه ای بــا عنوان 
الحاق موادی به قانون ســاماندهی صنعت 
خــودرو که بــه پیشــنهاد وزارت صنعت، 
معدن و تجــارت در جلســه ۳۰ فروردین 
ماه ۱۴۰۲ هیات وزیران با قید دوفوریت به 
تصویب رســیده بود، برای انجام تشریفات 
قانونی، به رئیس مجلس شــورای اسلامی 
ارســال کرد که در آن به موضــوع واردات 

خودروهای کارکرده نیز اشاره شده بود.
در ابتدای اردیبهشــت ماه، سخنگوی وقت 
وزارت صمت از تسهیل واردات خودروهای 
کارکرده با دریافت مجوزهای قانونی سخن 
به میان آورد که براساس آن، مواردی نظیر 
انتقال فناوری و داشــتن نمایندگی رسمی 
برای خودرو کارکرده از قانون ســاماندهی 
صنعت خودرو مصوب ســال ۱۴۰۱ حذف 
شــد. در لایحه دولت همچنین تاکید شده 
بود امکان اســتفاده از استانداردهای کشور 
مبداء برای خودروهــای وارداتی کارکرده 
با تایید سازمان ملی اســتاندارد و سازمان 

محیط زیست کشور قابل پذیرش باشد.
در نهایــت ۱۱ اردیبهشــت مــاه بــود که 
نماینــدگان مجلس شــورای اســلامی با 
بررســی لایحه الحــاق موادی بــه قانون 

ســاماندهی صنعت خودرو بــه صورت دو 
فوریتــی موافقــت کردند و به دنبــال آن، 
محمدباقر قالیباف-رئیس مجلس شورای 
اســلامی- در یک گفت وگوی تلویزیونی، 
عدم مخالفت مجلس بــا واردات خودروها 

کارکرده را اعلام کرد.
وی با بیان اینکــه از نظر مــا )مجلس(، در 
آیین نامه تعریف شده برای واردات خودرو، 
دولت می توانســت واردات خودروی دست 
دوم را هم مدنظر داشته باشد، تصریح کرد: 
اگر دولت از ما ســوال می کرد، اعتقاد ما بر 
این بود که تفاوتی برای واردات خودروهای 
دســت دوم و کارکرده وجود نداشت؛ البته 
واردات خودروی دست دوم شرایطی نظیر 
عمر خودرو، خدمات، چگونگی واردات و... 
هــم دارد؛ به هر حال لایحــه دو فوریت نیز 
تصویب شده و دولت می تواند برای واردات 

خودروهای کارکرده اقدام کند.
به گفته رئیس مجلس شــورای اســلامی، 
واردات خودروهــای کارکــرده، قطعــا در 
قیمت، میزان تولیــد و کیفیت خودروهای 
داخلی تاثیرگذار خواهد بود و داخلیِ ســاز 
مجبور خواهد بــود برای مانــدن در بازار، 
کیفیت را افزایش دهــد وتصور نکند که هر 

خودرویی را با هر قیمتی می تواند.
در همین راســتا علی بهــادری جهرمی- 
ســخنگوی دولت- نیز اعلام کــرد: لایحه 
دوفوریــت واردات خــودرو، بعــد از اعلام 
مکتوب موافقت ریاســت مجلــس اجرایی 
می شــود؛ این واردات در چارچوبی که در 
لایحه مشــخص شــده انجام خواهد شد. 
منتظر هســتیم نظر رئیــس مجلس مبنی 
بر عدم مغایرت آیین نامــه واردات با قانون 
ساماندهی صنعت خودرو نیست، به صورت 

مکتوب به دولت ابلاغ شود.
پس از این موضــوع، کمیســیون نظارت 
دبیرخانه مجمع تشــخیص مصلحت نظام، 
در رابطــه با نامــه  الحاق موادی بــه قانون 
ساماندهی صنعت خودرو )پیشنهاد وزارت 
صنعت، معــدن و تجارت(، چنــد مغایرت 

و ابهام از جملــه  مغایرت با جــز ۷ و۳ ماده 
۹ سیاســت های کلی قانون گــذاری، بند 
۱ سیاســت های کلی اقتصــاد مقاومتی و 
بند ۷ سیاســت های کلی تولید ملی و بند ۲ 
سیاست های کلی برنامه هفتم را تشخیص 

داده و گزارش کرده بود.
پس از این گــزارش، اعضــای هیئت عالی 
نظارت، وارد بحث و تبادل نظر شــدند. در 
نهایت امــا با توجه به موافقــت کلی مجمع 
تشــخیص مصلحت با واردات خودرو و نیز 
آمارهــای موجود از میزان نیــاز به خودرو، 
کســری بازار خودرو و تایید اینکه واردات 
موجب لطمــه به تولید داخلی نمی شــود، 
محرز شــد که واردات خودروهای کارکرده 
مغایر سیاســت هــای کلی نظام نیســت؛ 
براین اساس روز گذشته )یکشنبه(، مجمع 
تشــخیص مصلحت نظام نیز به عنوان یکی 
از آخرین هــای نهادهــای تصمیم گیــر، 
عدم مخالفت خود بــا واردات خودروهای 

کارکرده به کشور را اعلام کرد.
در جلسه روز گذشــته مجمع، پس از بحث 
و تبادل نظر اعضای هیئــت عالی نظارت بر 
حســن اجرای سیاســت های کلی نظام، 
واردات خودروهــای کارکــرده را مغایــر 
سیاست های کلی ندانســتند و دبیر مجمع 
تشــخیص مصلحت نظام ضمــن  تاکید بر 
مجاز بودن دولــت بــرای واردات خودرو، 
افــزود: نیــاز به لایحــه ای بــرای واردات 
خــودروی کارکــرده نبــود. غیــر از ابهام 
مربوط به »انتقال فناوری« ســایر ایرادات 

کمیسیون نظارت دبیرخانه وارد نیست.

با ورود خودروهای کارکرده، قیمت ها 
در بازار خواهد ریخت

واردات خودروهای کارکرده با هدف تامین 
بخشی از نیاز بازار که تولید داخل و واردات 
خودروهای نــو تکافــوی آن را نمی دهد، 
برنامه ریزی شد و در دستو ر کار قرار گرفت؛ 
بــا ورود خودروهای کارکــرده در اصطلاح 
)تمیز یا در حد نو( با توجــه به اینکه قیمت 

مناسب تری نســبت به خودروهای نو دارد، 
می توان بخشــی از نیاز بازار را پاســخ داد؛ 
براین اساس این اقدام تاثیر قابل توجهی در 

کنترل قیمت ها در بازار نیز خواهد داشت.
در رابطه بــا واردات خودروهای کارکرده به 
کشــور و تاثیر آن بر بازار داخل، امیرحسن 
کاکایی- عضو هیات علمی دانشکده خودرو 
دانشــگاه علم وصنعت، در گفتوگو با ایسنا، 
اظهار کرد: در وهله اول نکته مهم و اساسی 
این است که بانک مرکزی نیز موافقت خود 
برای تخصیــص ارز بــرای واردات را اعلام 
وتایید کند که در شــرایط فعلی اقتصادی، 
توان تامین ارز بــرای واردات این دســت 

خودروها را خواهد داشت یا نه.
وی افــزود: واردات خودروهــای کارکرده 
زوایای بســیاری را دارد که جای بررســی 
دارد اما  نکتــه حائز اهمیت این اســت که 
برای ورود خودروهای کارکرده، بایســتی 
به موضوع  خدمات پــس از فروش آن و ارائه 
خدمت به مشتریان توجه کرد. ضمن اینکه 
موضوع منشاء  ارزی که تاکیدی بر مشخص  
بــودن آن در لایحــه واردات خودروهای 
کارکرده گذاشته نشــده  است، نیز به جهت 
جلوگیری از مشــکلات احتمالی بایســتی 

مدنظر قرار  گیرد.
همچنین ســعید موتمنی-رئیس اتحادیه 
نمایشــگاه داران و فروشــندگان خــودرو 
تهران- نیــز در گفت وگو با ایســنا، اظهار 
کرد: در هــر صــورت واردات خودروها )نو 
و کارکرده( بــا هدف تنظیم بــازار صورت 
می گیرد تا پاســخگوی نیاز و تقاضای بازار 
باشد و خلاءهای عرضه )عدم تناسب عرضه 
و تقاضا که منجر به افزایش قیمت نیز شده 
اســت( باشــد. قطعــا واردات خودروها به 
تنظیم بازار خودرو داخل و حتی شکســتن 
قیمت هــا منجر خواهد شــد؛ مهم تر اینکه 
حجم بالای تقاضا که تولید داخل به تنهایی 
پاسخگوی آن نیســت را هم پوشش خواهد 

داد.  
وی تصریــح کــرد: البته در مــورد واردات 

خودروهای کارکرده به کشور، لازم است که 
خودروها از برندهای معتبر و خوش نام وارد 
شوند تا مشــکلی از حیث کیفیت یا گذشت 
عمر آن ها نباشــد و در کارکرد بالا هم هنوز 
دچار مشــکل یا نیاز به تعویض قطعه نشده 

است.  
از سوی دیگر، جلال رشیدی کوچی- عضو 
کمیسیون امور داخلی کشــور و شوراها در 
مجلس نیــز در گفت وگو با ایســنا، ضمن 
تاکید براینکه واردات خودروهای کارکرده، 
قطعــا تاثیرگــذار در رونــد کاهش قیمت 
خودروها خواهد داشت، اظهار کرد: تعیین 
تعرفه های متعــادل برای ایــن منظور نیز 
ضــرورت دارد. تعرفه ای )ســود بازرگانی( 
که دولت در بودجه بــرای واردات خودروی 
نو در نظر گرفته بود، افزایش بســیار و بعضا 
تا سه برابری داشــت؛ البته قرار نیست که 
خودروهای اقتصادی را نیز شــامل شود اما 
تعیین این تعرفه بالا، بــار روانی در جامعه 
ایجاد کرد که ســرعت ریــزش قیمت ها را 
کند کرد؛ لذا انتظار اســت دولت این تعرفه 

را اصلاح کند.
وی تاکید کــرد: حتی اگر بــا تعرفه ۱۷۰ 
درصدی خودروهای بالای ۳۰۰۰ سی سی 
وارد شــوند، باز هم درصد قابــل توجهی، 
قیمت  خودروها پایین تر )نسبت به قیمت 
نو( خواهد بــود. خودروهــای خارجی که 
تاکنون وارد کشــور شــدند با مــدل های 
مشــابه خارجی بیــش از ۱۰ برابر اختلاف 
قیمت داشــته و گران تر هستند؛ این بدان 
معناســت که ۱۰ برابر )۱۰۰۰ درصد( در 
کشور ما گران تر هســتند؛ اما قطعا واردات 
خــودرو در کاهش قیمت هــا در بازار موثر 

خواهد بود.
همچنین احسان ارکانی-عضو کمیسیون 
برنامه و بودجه مجلس- نیــز در این زمینه 
معتقد اســت که تا زمانی که خودروسازان 
داخلی بتوانند خودروهای باکیفیت، ایمن 
و با قیمت مناســب برای همه اقشــار مردم 
بسازند و خدمات پس از فروش قابل قبولی 
هم داشته باشند، باید واردات خودرو انجام 
شود. در شرایط فعلی واردات خودرو چه نو 
و چه کارکرده، قطعا تاثیــر فوق العاده ای بر 
کاهش قیمت این محصول خواهد داشــت. 
چنانچه مســیر واردات خودروهــای نو و 
کارکرده باز باشــد و نیاز بازار خودرو تامین 
شــود، قاعدتا این وضعیت فعلی و افزایش 
قیمــت  خودروهــا بــه نحــوی مدیریت، 
قیمت ها تنظیم و قیمت  خودرو کاهشــی و 

واقعی خواهد شد.
وی با بیان اینکه در حال حاضر با ۵۰۰ هزار 
کسری خودرو نســبت به نیاز کشور مواجه 
هســتیم، افزود: به هــر میزان هــم که دو 
خودروساز بزرگ و خودروسازان مونتاژکار 
تولید داشته باشند، باز هم سالانه ۵۰۰ هزار 
کسری خودرو نســبت به نیاز مردم جبران 
نخواهد شــد. همانند دیگــر کالاها نظیر 
گندم، اقلام اساســی و دارو که کســری هر 
کدام را با واردات آن جبران می کنیم، برای 

رفع این کمبود نیز باید واردات انجام شود.

رییس مرکز اطلاعات مالی ایران خبر داد

شناسایی ۴۰۰ مظنون به پولشـویی در کشور

خریدار  رییس مرکز اطلاعات مالی ایران 
با بیان اینکه شورای عالی مبارزه با پولشویی 
فعال شده اســت، گفت: اقدامات خوبی در 
بحث مبارزه با پولشویی در دولت سیزدهم 
انجام شــده و ۴۰۰ مظنــون در این زمینه 

شناسایی شده است.
 هادی خانی در مراســم کارگاه آموزشــی 
مبارزه با پولشــویی و تامین مالی تروریسم، 
اظهار داشــت: در بحث مبارزه با پولشویی 
در کشــور قانــون داریــم و معتقدیم این 
قوانین و دســتورالعمل ها پیشــرو از دیگر 

کشورهاست.
دبیر شــورای عالی پیشــگیری  و مقابله با 
پولشویی و تامین مالی تروریسم بیان کرد: 
جمهوری اسلامی از تروریسم آسیب دیده 
و در مبارزه با تامین مالی تروریســم مدعی 

اســت که در زمینه مبارزه با پولشــویی و 
مبارزه با تروریســم اقدامات گســترده ای 

انجام شده است .
وی در پاســخ به ایرنا درباره اقدامات دولت 
ســیزدهم در بحث مبارزه با تروریسم، بیان 
کرد: شــورای عالی مبارزه با پولشویی فعال 
شد و رصد اقدامات دســتگاه ها در دستور 
کار قرار گرفت به طوری که سطح عملیاتی 
دســتورالعمل ها رصــد می شــود و ایــن 
بازرسی ها به صورت مســتمر انجام خواهد 

شد.
خانی گفــت: همچنین در بحث توســعه 
زیرســاخت های توســعه ای و نرم افزاری 
هوشمندســازی در مرکز اطلاعــات مالی 
و تمامی اشــخاص مشــمول به خصوص 
دســتگاه های کلیدی مثل نظــام بانکی، 

بورس و بیمه، گمــرک، مالیات و حوزه های 
صنعتی استانداردهایی تدوین و ابلاغ شد و 
شاخص های مربوط به پولشویی با توجه به 
شرایط متغیر اقتصادی و شگردهای جدید 

به روزرسانی و ابلاغ شد.
معاون وزیــر اقتصاد اظهار کرد: در کشــور 
ما موضوعی به نام، لیست ســیاه پولشویی 
نداریــم و در قانون اشــخاصی که به نحوی 
درگیر معاملات مشــکوک به پولشــویی 
می شــوند، به مرکز مطالعات مالی معرفی 
شده و این مرکز بررســی های لازم را انجام 
می دهد کــه در صــورت تایید بــه مراجع 
قضایی ارجاع خواهد شد. باید گفت چیزی 
به نام لیســت ســیاه نداریم و تنها لیســت 
اشــخاص مظنــون را داریــم و در ۷ الی ۸ 
ماه گذشــته نزدیک به ۴۰۰ نفــر مظنون 
پولشویی به شناسایی شدند و به نظام مالی 
و بانکی ابلاغ کردیم و محدودیت های برای 

آنها در نظر گرفتیم
وی توضیح داد: هر فسادی که در کشور رخ 
دهد و از این فساد درآمد نامشروعی کشف 
شــود و وارد چرخه اقتصادی شــود، مسیر 
پولشویی را طی می کند و معتقدیم فساد و 

پولشویی رابطه یک به یک دارند
خانی دربــاره شــاخص های پولشــویی 
در کشــور و اینکه گفته می شــود قوانین 
ایران بین المللی نیســت، بیــان کرد: این 
 FATF موضوع را قبــول نداریم؛ زیــرا در
بحــث تخصصی و فنی نیســت و بیشــتر 
جنبه سیاســی دارد؛ معتقدیــم در اجرای 
اســتانداردهای پولشــویی اقدامات خوبی 
انجام دادیم و از بســیاری کشــورها جلوتر 

هستیم و قرار نیســت بازی هایی که برای ما 
تعریف می شود را دنبال کنیم.

رییس مرکز اطلاعات مالی ایران بیان کرد: 
در چارچوب قوانین بین المللی هر کشوری 
می تواند قوانین و چارچوب خود را داشــته 
باشد و معتقدیم استانداردهای ما بسیاری 
از قوانین و مقررات را پوشــش می دهد، اما 
موضوع ما با آی تی آف بحث فنی و تخصصی 
نیســت و بیشــتر بحث سیاســی است و 
می بینیم که کشــور روســیه را با تصمیم 
سیاســی از عضویت در آف ای تی آف کنار 
می گذارنــد و بنابراین ما نیــز در چارچوب 
منافــع کشــور خودمــان تصمیم گیری 

می کنیم.
وی درباره تاثیر قوانین پولشویی در وضعیت 
اقتصادی و معاملات توضیح داد: بررســی 
کردیم که اگر یک محدودیت اعمال شــود، 
از بخش قابــل توجهی از موارد پولشــویی 
جلوگیری می شــود، البته همه این موارد 
متغیر اســت؛ چرا که روش های پولشویی 
مداوم تغییر می کند و هم اکنون روش هایی 
که اعمال می شــود هزینه های بروز و ظهور 

معاملات مشکوک را بالا می برد.
معاون وزیر اقتصاد تاکید کرد: رویکرد همه 
اقداماتی کــه مرکز اطلاعــات مالی انجام 
می دهد رصد حداکثــری جریانات مالی به 
خصوص جریاناتی اســت که ممکن است 

سبب بروز مشکل برای کشور شود.
خانی درباره استفاده از رمزارزها برای تامین 
مالی اغتشاشــات اخیر گفت: در این حوزه 
قطعاً دســتگاه های اطلاعاتی امنیتی ورود 
کردند و اقدامات خوبی نیز انجام دادند و در 

حوزه کاری مرکز اطلاعات مالی قرار ندارد.
وی ادامــه داد: در حوزه رمزارز رســمیتی 
در کشــور وجود ندارد، اما مطابق قانون هر 
شخصی مشــمول معاملات مشکوک شود 

بلافاصله ورود خواهیم کرد.
رییس مرکــز اطلاعــات مالی ایــران در 
خصوص بیمه عمر و بحث بروز پولشــویی 
در این حوزه، گفت: هر جایی در کشــور که 
یک فعالیت اقتصادی وجــود دارد می تواند 
استعداد پولشــویی را داشته باشــد، اما در 
بحث بیمه عمر پولشویی نبود و در رسانه ها 

به این شکل مطرح شد.
خانی بیان کرد: بیمه در تمام کشورها جزو 
صنایع پر ریسک است که باید نظارت هایی 
در آن وجود داشــته باشد. ما رصد می کنیم 
تا از بروز موارد پولشــویی جلوگیری کنیم 
و مانع بالفعل شــدن اســتعدادهای بالقوه 

شویم.
وی در خصوص کشفیات معاملات مشکوک 
به پولشویی در کشــور توضیح داد: در چند 
ماه اخیر نزدیک به هفت هزار شــخص که 
فعالیت مالی گسترده داشــتند، اما پرونده 
مالیاتی نداشتند را به سازمان امور مالیاتی 
معرفی کردیــم. نزدیک به هــزار پرونده به 

مراجع قضایی ارائه کردیم.
رییس مرکــز اطلاعات مالی ایــران گفت: 
نزدیک بــه ۴۰۰ نفــر فعالیت پر ریســک 
شناسایی شــدند و محدودیت های بانکی 
برای آنها ابلاغ شــد. حدود ۶ هــزار نفر از 
افرادی کــه در حــوزه ارز فعــال بودند را 
شناســایی برای آنها نیز محدودیت ایجاد 

کردیم.
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اگر خواهی سلامت، بر کنار »نیست«
دکتر محمد کیاسالار به عقیده هــراری، دموکراسی ریشه در گفتگو 
دارد. گفتگوی آزاد و شــفاف. گفتگویی که ایده هــا و برگزیده ها را بر 
جوامع حاکم کند یا محکومشــان کند و تغییرشــان دهد. او می گوید 
اگر پای هوش مصنوعی به این گفتگو باز شود، کار شفافیت تمام است و 

فاتحه دموکراسی را باید خواند.
سالهاست که پای هوش مصنوعی به این گفتگو باز شده. ربات ها دارند 
از سر و کول شــبکه های اجتماعی بالا می روند و ما نمی فهمیم خیلی از 
آنهایی که در اینستاگرام برایمان لایک و کامنت می گذارند و در توییتر 
بدوبیراه نثارمان می کنند، آدمیزادند یا ربات؟ گفتگو را ادامه بدهیم یا 

قطع کنیم؟
صابون این فریب به تن بهداشــت و درمان هم خورده. نمونه اش همین 
پاندمی اخیر که اســم اینفودمی را ســر زبان ها انداخت. اینفودمی که 
مرکب از اینفورمیشن )اطلاعات( و پاندمی )همه گیری جهانی( بود، به 
انبوه اطلاعاتی اشاره داشت که در ایام همه گیری بر سرمان آوار می شد 

و نمی گذاشت اخبار درست را از اخبار جعلی تشخیص بدهیم.
اخبار جعلی یا همان فیک نیوز با اینکه در ادبیات سیاسی پا گرفته بود، 
خیلی زود پایش به عرصه ســلامت باز شد و در شــرایطی که مدیریت 
پاندمی به آرامش و آگاهی عمومی نیاز داشت، با تولید اضطراب و تکثیر 

جعلیات باعث شد مشکل پاندمی مشکل تر شود.
مثال و مصداق ، فراوان اســت؛ از خبری که درباره منافع سشوآر گرفتن 
در بینی برای کشــتن ویروس کرونا منتشــر شــد- و دماغ خیلی ها را 
سوزاند- تا خبری که درباره روغن بنفشه دست به دست شد و خیلی ها را 
خنداند. مشکل فقط مشکل ایران نبود. اظهارنظر ترامپ درباره مصرف 
خوراکی و تزریقی الکل را حتما یادتان هست. افزایش آمار مسمومیت  
الکلی در موج اول کرونا در بســیاری از مقاله هــای علمی و بین المللی 

بازتاب یافت. از ایران تا آمریکا.
گایدن لاســکو، مردم شــناس فیلیپینی، در مقاله مشــهوری که در 
همان بحبوحه درباره پوپولیســم پزشــکی نوشت، با شــواهد علمی 
نشــان داد مهم ترین عاملی که توانست با اظهارات ســخیف ترامپ و 
پوپولیست هایی مانند او در گوشــه وکنار دنیا مقابله کند، همبستگی 
جامعه علمی بود. او از این همبســتگی با عنوان »مسؤولیت اجتماعی 
حرفه مندان ســلامت« یــاد کرد و نوشــت دود انفعال و دودســتگی 

حرفه مندان سلامت در بحرانی مانند اینفودمی به چشم مردم می رود.
وقتی از اینفودمــی حرف می زنیــم، عمدتا از شــبکه های اجتماعی 
حرف می زنیم که طراحی و توسعه شــان بر مبنــای »هوش مصنوعی 
ضعیف« شکل گرفته اســت. به آســانی می توان تصور کرد با تقویت و 
توســعه ابزارهای هوش مصنوعی، اینفودمی بعدی چقدر پیچیده تر و 

سنگین تر خواهد شد. و مسؤولیت اجتماعی حرفه مندان سلامت هم.
سعدی می گفت: »به دریا در منافع بی شمار است/ وگر خواهی سلامت، 
بر کنار اســت«. حالا هوش مصنوعی به حرفه مندان ســلامت نهیب 
می زند که دل به دریــا بزنند و بخوانند: »اگر خواهی ســلامت، بر کنار 

نیست!«

معاون وزیر بهداشت خبر داد
وری در راستای  افزایش ظرفیت فلوشیپ نابار

اجرای قانون جوانی جمعیت
معاون آموزشــی وزارت بهداشــت با اشــاره به اجرای قانــون جوانی 
جمعیت از افزایش ظرفیت فلوشیپ ناباروری خبر داد و گفت: تا ۲ سال 
آینده ، نیاز کشــور از نظر توزیع مناسب نیروی انسانی این رشته مرتفع 
می شود.دکتر ابوالفضل باقری فرد در این خصوص گفت: تا سال ۱۴۰۰ 
ظرفیت پذیرش رشته فلوشیپ )دوره تکمیلی تخصصی ناباروری(، ۲۲ 
نفر در سال بود که با توجه به میزان نیاز کشور و تعداد فارغ التحصیلان 
و با همکاری همکاری بورد تخصصی زنان و معاونت بهداشت این نتیجه 
حاصل شــد که این میزان فلوشیپ نیاز کشــور را برای مدت سه سال 

برطرف می کند.
وی خاطرنشــان کرد: بعد از ابلاغ قانــون جوانی جمعیــت، با طرح و 
تصویب موضوع در شــورای معین و نشست شورا، میزان جذب افراد در 
رشته فلوشیپ افزایش یافت و غیر از ۲۲ نفر، تعداد ۸ نفر دیگر هم اضافه 
شد با این شــرط که آنها شــهریه پرداخت نکنند و به جای آن تعهدات 

خودت را در دانشگاه های محل خدمت تعیین شده بگذرانند.

باقری فرد تصریح کرد: بر اســاس سطح تعریف شــده خدمت، کمبود 
نیرو در زمینه تعداد فلوشیپ در کشور وجود نداشت بلکه مشکل اصلی 
در توزیع نامناسب این افراد بود که بیشتر تمایل به حضور در شهرهای 
بزرگ داشتند.وی گفت: اعضای هیئت علمی و افراد بورد معرفی شده 
از دانشــگاه های علوم پزشــکی باید در آزمون فلوشیب شرکت کرده و 
در صورت موفقیت می توانند از این ســهمیه اضافه در نظر گرفته شده 

استفاده کنند و تعهدات خود را در محل خدمت خود بگذانند.
معاون آموزشی وزارت بهداشت افزود: بر اســاس اجرای قانون جوانی 
جمعیت، در رشته فلوشیپ ســال ۱۴۰۱ افزایش ظرفیت داشتیم و در 

مجموع ۳۴ نفر پذیرش شدند.
وی اظهار داشت: در سال جاری هم افزایش ظرفیت در رشته فلوشیپ 
داریم و می توان گفت تا ۲ ســال آینده، نیاز کشور از نظر توزیع مناسب 

نیروی انسانی دراین رشته مرتفع می شود.

 رشد ۱۵ درصدی مشارکت پزشکان 
ونیک در نسخه نویسی الکتر

 رئیس مرکز آمار و فناوری اطلاعات ســازمان بیمه سلامت ایران گفت: 
نمودار تحلیلی ســامانه نســخه الکترونیک نشــان می دهد مشارکت 

پزشکان در نسخه نویسی الکترونیک رشد ۱۵ درصدی دارد.
 امیر حســین حبیبیان افزود: در سه ماه اول امســال ۲۱ هزار پزشک 
جدید در طرح نسخه الکترونیک مشارکت کردند و در مقایسه با همین 
مدت از سال پیش ۲ برابر افزایش داشته است.وی با بیان اینکه ۹۸ هزار 
پزشک در خرداد امســال با این طرح همکاری داشته اند، اظهارداشت: 
از این ۹۸ هزار پزشــک ۸۷ هزار نفر به صورت الکترونیک و حدود ۱۱ 
هزار نفر به صورت نیمه الکترونیک نســخ خود را صادر کــرده اند. در 
نمودارهای تحلیلی شاهد افزایش مشارکت هستیم به گونه ای که پس 
از الزام قانون به اجرای نســخه الکترونیک پــس از اول دی ۱۴۰۰، ۷۹ 
هزار نفر بود و اکنون به ۹۸ هزار نفر رســیده است.به گفته حبیبیان، به 
صورت ماهانه هم این افزایش مشارکت دیده می شود به گونه ای که در 
خرداد سال گذشته ۷۸ هزار پزشک و در خرداد امسال ۹۸ هزار پزشک 
نسخه الکترونیک نوشتند و پزشــکانی که به صورت نیمه الکترونیک 

نسخه نوشته اند هم حدود ۸ هزار و ۵۰۰ نفر کاهش داشته است.

دیدگاه

دیوار

معاون حقوق عامه دادســتان کل کشــور در نامه ای 
خطاب به وزیر بهداشت بر تشــکیل کارگروه ویژه ای 
به منظور بررســی و اتخاذ تصمیمــات اجرایی عاجل 
در خصوص ایمن ســازی، رفع وضعیت مخاطره آمیز 
یا کاهش خطر ســاختمان های ناایمن مراکز درمانی و 

بیمارستانی تاکید نمود.
به گزارش دادستانی کل کشــور، با عنایت به ضرورت 
ایمن سازی و استحکام بخشی به ساختمان ها و مراکز 
درمانی و بیمارستانی، غلامعباس ترکی معاون حقوق 
عامه دادســتان کل کشــور در نامه ای خطاب به وزیر 
بهداشت و درمان بر تشکیل کارگروه ویژه ای به منظور 
بررســی و اتخاذ تصمیمات اجرایی عاجل در خصوص 
ایمن سازی، رفع وضعیت مخاطره آمیز یا کاهش خطر 
ســاختمان های ناایمن مراکز درمانی و بیمارســتانی 

تاکید نمود.وی گفت: اطمینــان از ایمنی و 
اســتحکام ســاختمان های مراکز درمانی و 
بیمارســتانی به دلیل حضور و تــردد روزانه 
مردم به ویژه کارکنــان محترم حوزه درمان 

و بیماران، نیازمند توجه ویژه است.
در بخشی از این نامه آمده است: بر این اساس 
و پیرو نامه نگاری های گذشــته در خصوص 

وضعیت ســاختمانهای مراکز درمانی و بیمارســتانی 
و نظر به اهمیت موضوع و حساســیت هــا و مخاطرات 
موجود در ایــن اماکن از حیث احتمــال وقوع حوادث 
ناگوار و ضــرورت اتخاذ تمهیدات و تدابیر پیشــگیرانه 
لازم به منظور صیانت از جان و ســلامت شــهروندان و 
کارکنان محترم حوزه درمان در سراسر کشور و با توجه 
به مذاکرات و تصمیمات اتخاذ شده در جلسه با معاون 

وزیر بهداشــت و مطابق مــاده ۲۹۰ »قانون 
آیین دادرســی کیفری« و تکالیف قانونی و 
نظارتی دادستانی کل کشور در امر صیانت از 
حقوق عامه و حفظ جان و امنیت شهروندان، 
شایســته اســت دســتور فرمایید:گزارشی 
از آخریــن بررســی وضعیت ســاختمان ها 
و مراکــز درمانــی و بیمارســتانی دولتی و 
خصوصی از منظر رعایت کامل اســتانداردهای قانونی 
برای پیشــگیری و مقابله با آتش ســوزی و اطمینان از 
استحکام ســازه در برابر فروریزش یا فرونشست و سایر 
چالش هــا و مخاطرات احتمالی بر اســاس فهرســت 
منتشر شده و همچنین اقدامات اجرایی صورت گرفته 
به منظور ایمن سازی اماکن ناایمن شناسایی شده را به 

این مرجع اعلام و ارسال نمایند.

تاکید بر همکاری با وزارت راه و سازمان 
مدیریت بحران

با همکاری و مشــارکت ســازمان مدیریــت بحران 
کشــور، وزارت راه و شهرســازی و ســایر دستگاه 
های ذیربط نسبت به تشــکیل کارگروه ویژهای به 
منظور بررســی و اتخاذ تصمیمات اجرایی عاجل در 
خصوص. ایمن ســازی، رفع وضعیت مخاطره آمیز 
یا کاهش خطــر )تا زمان انجام فراینــد رفع خطر به 
طور کامل( ســاختمان های ناایمن مراکز درمانی و 
بیمارستانی شناسایی شده به ویژه بیمارستان های 
حضرت رســول اکرم )ص(، امام خمینی )ره(، سینا، 
بوعلی، لولاگر، شــهدای یافت آباد، فیاض بخش در 
کلانشــهر تهران و رفع خطرات و چالش های مرتبط 

اقدام گردد.

چهره

خریدار   رئیس سازمان سنجش آموزش 
کشور گفت: نسلی جدید از سیگنال یاب ها 
را به وسیله تولید امواج در نوبت دوم آزمون 
سراســری ۱۴۰۲ رونمایــی می کنیم که 
امکان تقلب را ناممکــن می کند. اگر قطعه 
دریافت ســیگنال به منظور انجام تقلب از 
داوطلبی کشف شــود، بین ۱ تا ۱۰ سال از 

آزمون محروم خواهد شد.
 عبدالرســول پورعباس در نشست خبری 
نوبت دوم آزمون سراســری ۱۴۰۲ با اشاره 
به تغییرات در برگزاری ایــن آزمون اظهار 
داشــت: نتایج اولیه مرداد و نتایح نهایی در 
شهریور اعلام می شــود. یکی از تغییرات، 
»تشکیل یک پروفایل یا کارپوشه شخصی 
برای هر داوطلب« اســت که همیشه برای 
وی معتبر خواهــد بود در همــه آزمون ها 

برای وی باقی می ماند.
وی ادامــه داد: ســامانه برگــزاری آزمون 
کنکور ۱۴۰۲ کاملا ماشــینی شده است و 
هیچ فرایند دســتی در آن نمی توانیم وارد 
کنیم، سیستم طوری طراحی شده که هیچ 
کس نمــی تواند به طور دســتی اطلاعاتی 

وارد آن بکند.
پورعباس افزود: از روز گذشته چندین مورد 
اعتراض نسبت به اطلاعات داوطلب داشتیم 
ولی با توجه به تدابیری که انجام شده است و 
پیشــتر به داوطلبان موارد مغایرت را اطلاع 
دادیم، اکنون امکان ویرایــش اطلاعات را 
نداریم و هر داوطلبی که ســر جلسه حاضر 

نشود، به عنوان غایب محسوب می شود.
رییس ســازمان ســنجش آموزش کشور 
افزود: برای ایجاد امنیت آزمون سراسری از 
تیرماه سال گذشته اقدامات را انجام دادیم، 
تنوع پرسشــنامه ها و تنوع پاسخنامه ها و 
شــخصی شــدن آنها از جمله این اقدامات 

برای ایجاد آرامش داوطلبان است.
وی ادامه داد: امروز به نقطه ای رسیدیم که 
افراد بسیار معدودی و درصد خیلی کمی با 

دو روش ســخت افزاری و نرم افزاری تقلب 
می کنند و ما به طور جد با این پدیده شــوم 
مقابله می کنیم . نــرم افزارهایی را طراحی 
کردیم کــه به حفظ آرام و آســایش کنکور 
کمک می کنــد و در حوزه ســخت افزاری 
هم ســیگنال یاب های جدیــد را رونمایی 

می کنیم.
وی ادامه داد: سوالات کدهای ویژه ای دارد 
که فقط دســتگاه های ســازمان سنجش 
می تــوان ان را تشــخیص دهد، ســوالات 
شخصی ســازی شــده اســت هم نیروی 
انتظامی و هم ضابطِان قضایی تلاش زیادی 

برای کمک به سازمان سنجش کرده اند.
وی از دستگیری دو شبکه ساماندهی تقلب 
خبر داد و افزود: دو شــبکه را در هفته های 
گذشته دستگیر کردیم که امکانات زیادی 
را آماده کرده بودند تا بــه داوطلبان متقلب 

برسانند.

پورعباس گفت: نســل اول آشکارســاز را 
سال گذشته ســاختیم و ۸۵۷ داوطلی را با 
تجهیزات شناسایی کرد و ۱۰۵۰ نفر را هم 
از طریق بررسی فنی شناسایی کردیم. نمی 
گذاریم کسی از طریق خلاف وارد دانشگاه 

شود.
پورعباس با اشاره به تجهیزات فنی گیرنده 
گفت: شــبکه هــای معانــد و متقلب این 
دستگاه ها را در اختیار افراد فرار می دهند. 
گیرنده ها یــا موبایل واره هــا را در اختیار 
داوطلب قرار می گیرند و یک دســتگاه هم 
در گوش داوطلب قرار داده می شود سپس 
سوال به بیرون ارسال می شــود و پاسخ به 

داخل جلسه ارسال می شود.
وی تاکید کرد: ما جلوگیری از ارسال پاسخ 
به داخل جلســه را هدف قرار دادیم. وقتی 
به این دســتگاه که در گوش داوطلب است 
سیگنال ارســال می شود، دســتگاه های 

سیگنال یاب یا آشکارساز ما آن را تشخیص 
داده و صدایی بوق ماننــد بلند از داخل این 
دســتگاه به بیرون مــی آید به این شــکل 
مراقبان متوجه می شــوند که داوطلب یک 

قطعه الکترونیکی با خود دارد.
رییس سازمان ســنجش افزود: این قطعه 
کوچک پلاســتیکی قابل تشخیص نیست 
ولی از طریق ســیگنالی که ما ســر جلسه 
ارســال می کنیم، مراقــب متوجه خواهد 
شد. دســتگاه تولیدکننده امواج برای این 
ســیگنال یاب به تعداد حــوزه های آزمون 

تولید و توزیع شده است .
وی تاکید کرد: کشــف این قطعه به معنای 
اســتفاده اســت و بین یــک تا ۱۰ ســال 

محرومیت از تحصیل را تعیین کرده است.
نوبت دوم آزمون سراســری سال ۱۴۰۲ با 
بیش از یک میلیــون و ۱۱۹ هزار داوطلب 
در صبح و عصر روزهای چهارشــنبه ۱۴ و 

پنجشــنبه ۱۵ تیرماه در ۴۱۷ شهرستان، 
۶۶۲ حوزه اصلــی و ۱۹۵۵ حــوزه فرعی 

برگزار می شود.
رونــد نام نویســی در نوبــت اول آزمــون 
سراسری سال ۱۴۰۲ از هشــتم آبان آغاز 
شــد و تا ۱۴ آبان ادامه داشــت. ســازمان 
سنجش آموزش کشور همچنین بعد از این 
زمــان ۲۲ آبان به داوطلبانی که نتوانســته 
بودنــد نام نویســی کنند مهلــت داد تا نام 

نویسی کنند.
نتیجه علمــی نوبت اول آزمون سراســری 
سال ۱۴۰۲ شــامگاه نهم اسفند به صورت 
کارنامــه حاوی نمــرات خــام روی درگاه 
اطلاع رسانی سازمان ســنجش قرار گرفت 
و داوطلبــان می توانســتند بــا وارد کردن 
اطلاعات مورد نیاز، کارنامه خود را مشاهده 

کنند.
نوبت اول آزمون سراســری ســال ۱۴۰۲ 
صبح و بعدازظهر پنجشــنبه و جمعه ۲۹ و 
۳۰ دی ســال ۱۴۰۱ با حضــور ۹۷۸ هزار 
و ۴۶۰ نفر برگزار شــد. بر اســاس آمار ۶۰ 
درصــد داوطلبــان را زنــان و ۴۰ درصد را 
مردان تشــکیل می دادند. نوبت اول آزمون 
سراسری ســال ۱۴۰۲ در ۴۱۷ شهرستان، 
۵۸۵ حوزه اصلــی و ۲۰۴۱ حــوزه فرعی 
سازماندهی شــد که از این تعداد ۲۵ حوزه 

فرعی در تهران قرار داشت.
نام نویســی در نوبت دوم آزمون سراسری 
۱۴۰۲ نیز از ۱۵ فروردین اغاز شــد و تا ۲۵ 
فروردین ادامه داشــت. ســازمان سنجش 
آموزش کشــور یکبار هم امــکان ثبت نام 
با تاخیــر را بــرای داوطلبانی کــه فرصت 
ثبت نام پیدا نکرده بودنــد، منحصراً در روز 
چهارشــنبه ۳۰ فروردین ۱۴۰۲ در پایگاه 
اطلاع رسانی این ســازمان سنجش فراهم 
کرد و در نهایت حدود یــک میلیون و ۱۰۰ 
هزار نفر برای شــرکت در آزمــون ثبت نام 

کردند.

خریدار  داوطلبــان پذیرفته شــده در 
آزمون کتبی، باید برای مصاحبه و گزینش 
اقدام کنند تا پس از احراز شرایط از ابتدای 
مهر ســال جاری در کلاس هــای درس به 

عنوان معلم حاضر شوند.
 از روز  یکشــنبه یازدهم تیــر، مرحله دوم 
اســتخدام آموزگار ابتدایی و استثنایی در 
کشور آغاز شد و داوطلبان پذیرفته شده سه 
برابر ظرفیت آموزش و پرورش برای تحویل 
و احراز مدارکی که پیش از این در ســایت 
اعلام کرده بودند و همچنین برای معاینات 
پزشــکی اولیه به مراکز اعلام شده مراجعه 
کردند.ما هم برای بررســی روند استخدام 
آموزگار ابتدایی و اســتثنایی به یکی از این 

مراکز رفتیم.
دبیرستان ماندگار شــهید مدرس شهر ری 
میزبان داوطلبانی بود که در مرحله نخست 
)آزمون کتبی( آمــوزگاری مقطع ابتدایی و 
مدارس استثنایی شهرســتان های استان 

تهران، حد نصاب لازم را کسب کرده بودند.
یک صف طولانی از داوطلبان پذیرفته شده 
در مرحله اول استخدام، در جلوی نمازخانه 
این مدرســه به انتظار بودند تا به نوبت وارد 

مرحله تطبیق مدارک شوند.
عده ای از طولانــی بودن ایــن روند گلایه 
می کردندو عده دیگر با اشــاره بــه اینکه به 
آنها گفته شــده بود از ســاعت ۱۲ به مرکز 
مراجعه کنند؛ از انجام نشدن کارشان پس 

از گذشت ۲ ساعت گلایه داشتند.
برخــی دیگــر از داوطلبان هنــوز مدارک 
خود را تکمیل نکرده بودنــد و برای گرفتن 
کپی مدارک خود به بیــرون از مرکز جذب 
می رفتند. نبــود یک دســتگاه فتوکپی در 
مرکز جذب از مشــکلاتی بود که داوطلبان 
را آزار می داد. یک جمعیت حدوداً دویست 
نفــری از صبح روز یکشــنبه یازدهم تیر به 

دبیرستان ماندگار شهید مدرس شهرستان 
ری مراجعه کرده بودند.

روح الله سعیدی منش معاون منابع انسانی 
و امــور اداری اداره کل آمــوزش و پرورش 
شهرستان های اســتان تهران در گفت وگو 
با مهر گفت: طبــق برنامه ریزی های انجام 
شــده امروز از ۲۰۴ نفر آقا پذیرش صورت 
می گیرد که اســامی آنان از قبل مشخص و 
فرم ها از پیش تهیه شــده است. این افراد بر 
اساس زمانبندی صورت گرفته که پیش از 
این هم به داوطلبان اعلام کــرده بودیم به 

این مرکز مراجعه کردند.
وی با بیــان اینکه تعــدادی از داوطلبان در 
نوبت صبح و تعدادی از داوطلبان از ساعت 
۱۲ ظهر به این مرکز مراجعه کردند؛ گفت: 
در برنامه امروز ۲۰۴ نفر مرد حاضر خواهند 
شد و فردا هم نوبت پذیرش خواهران است. 
برای پذیرش در این مرحله ۹۰۰ نفر آقایان 
انتخاب شــدند که برای امروز ۲۰۴ نفر و در 
روزهای آینــده دیگر آقایان بــه این مرکز 
مراجعــه خواهند کــرد. ۴۰۰ نفــر در روز 
سه شــنبه و ۳۰۰ نفر دیگر هم در یکشنبه 

هفته آینده مراجعه خواهند کرد.
پــس از اینکــه پزشــک وضع جســمانی 
داوطلب را برای شــغل معلمــی تأیید کرد 
داوطلب به کمیته هــای تخصصی مصاحبه 

و گزینش ارجاع داده خواهد شد
ســعیدی منش با بیان اینکــه اینجا مرکز 
تشکیل پرونده اســت؛ گفت: در این مرحله 
داوطلبان باید مدارکی را که پیش از این در 
ســایت آموزش و پرورش ثبت کرده بودند 
برای تطبیــق به این مرکــز بیاورند. در این 
مرکز مدارک تطبیق داده شده و کپی برابر 
اصل خواهد شــد. ما در این مرکز شــرایط 
عمومی داوطلــب را می ســنجیم از قبیل 
شــرایط بومی بودن، وضعیت پایان خدمت 

سربازی، وضعیت فراغت از تحصیل و سایر 
موارد بررسی می شود.

معاون منابع انســانی و امور اداری اداره کل 
آموزش و پرورش شهرســتان های استان 
تهران خاطر نشــان کرد: پــس از پایان این 
بررسی ها پرونده داوطلب به پزشک معتمد 
ارجاع می شــود تا معاینات پزشــکی اولیه 
صورت گیــرد. پس از اینکه پزشــک وضع 
جســمانی داوطلب را برای شــغل معلمی 
تأیید کرد داوطلب به کمیته های تخصصی 

مصاحبه و گزینش ارجاع داده خواهد شد.
وی با بیان اینکه داوطلبانی از سراسر کشور 
همچون کردستان، مشهد، کرمان، تهران، 
شهرســتان های اســتان تهران بــه اینجا 
مراجعه کرده انــد؛ گفت: این افــراد اگر ده 
سال بومی این منطقه باشــند می توانند از 

امتیاز بومی بودن استفاده کنند.
این افراد بر اســاس امتیازاتی که کســب 
کرده اند بــه تدریــج وارد مرحلــه جذب 
می شــوند؛ افراد معرفی شــده ســه برابر 
ظرفیت مورد نیاز وزارت آموزش و پرورش 
هســتند. یعنی از هر ســه نفر که بیشترین 
امتیازات را در آزمون کسب کردند یک نفر 
که بیشترین امتیاز را در مصاحبه کسب کند 
به عنوان نفــر اول و برگزیده انتخاب خواهد 

شد.
معــاون منابــع انســانی اداره کل آموزش 
و پرورش شهرســتان های اســتان تهران 
تصریح کرد: بیشترین مشکلی که داوطلبان 
با آن مواجه بودند عدم فــارغ التحصیلی در 
زمان تعیین شده بوده اســت. یعنی فرد در 
حین شــرکت در آزمون کتبــی همچنان 
هنوز دانشجو بوده اســت. مشکل دیگر هم 
عدم داشــتن کار پایان خدمــت در آقایان 

است.
در ســال های گذشــته داوطلبان پذیرفته 

شــده در آزمون و مصاحبه های تخصصی 
همزمان با سپری کردن دوره های آموزشی 
ضمن خدمت بــه کلاس هــای درس هم 

رفتند.
بهنــام فرجــی مســئول اســتخدام اداره 
کل آمــوزش و پــرورش شهرســتان های 
اســتان تهران هم گفت: وقتی که داوطلب 
آیتم هــای کلی را ســپری کــرد وارد روند 
استخدام خواهند شد. وی پس از گذراندن 
دوره  وارد  اختصاصــی  مصاحبه هــای 
پودمانی خواهنــد شــد. در دوره پودمانی 
که در دانشــگاه فرهنگیان برگزار می شود 
داوطلب آزمایش های تکمیلی و طب کار را 

سپری خواهد کرد.
وی در خصوص اینکه چــه زمانی پذیرفته 
شدگان به کلاس های درس خواهند رفت؛ 
گفت: اگر داوطلب حین گذراندن دوره های 
پودمانی ســر کلاس برود حقــوق خواهد 

گرفت و بخشی از سنواتش خواهد شد.
بر اســاس ماده ۲۸ ســازمان امــور اداری 
استخدامی، هر جذب و اســتخدامی باید از 

طریق آزمون باشد. وقتی آزمون برگزار شد 
با توجه بــه اینکه داوطلبان پذیرفته شــده 
دوره های لازم را نگذرانده اند؛ لازم است در 
دانشگاه فرهنگیان دوره های لازم را سپری 
کنند یا اگر هنرآموز باشــند در دانشــگاه 
تربیــت دبیر شــهید رجایــی دوره لازم را 

بگذرانند.
فرجی خاطر نشــان کــرد: در ســال های 
گذشــته با توجه به کمبود شــدید نیرویی 
کــه در آموزش و پــرورش وجود داشــت 
معمولاً داوطلبان پذیرفته شــده در آزمون 
و مصاحبه های تخصصی همزمان با سپری 
کردن دوره های آموزشــی ضمن خدمت به 

کلاس های درس هم رفتند.
یعنــی از ابتدای مهر هم ســر کلاس درس 
رفتند و هم در روزهای آخر هفته در دوره ها 
شــرکت می کردند. هنــوز برای امســال 
تصمیمی گرفته نشــده اســت امــا به نظر 
می رسد با توجه به موج بازنشستگی زیادی 
که شــاهد خواهیم بــود؛ این اتفــاق برای 

امسال هم رخ دهد.

نامه معاون دادستان کل به وزیر بهداشت در راستای استحکام بخشی مراکز درمانی
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 ۲۳ کشور به نخستین جشنواره فیلم حوا
 اثر فرستادند

 اسامی کشورهای شــرکت کننده در نخستین جشــنواره بین المللی 
»فیلم حوا« اعلام شد.

به گزارش ســتاد خبری نخســتین جشــنواره بین المللی فیلم حوا؛ 
دبیرخانه این رویداد در آستانه برگزاری نخستین جشنواره بین المللی 
فیلم حوا از دریافت آثاری از ۲۳ کشور و حضور مهمانانی از ۱۴ کشور در 

این جشنواره خبر داد.
در مجموع ۳۵۰ عنوان فیلم ارسال شــده به بخش بین الملل نخستین 
جشــنواره فیلم حوا در قالب های فیلم بلند ســینمایی، مستند و فیلم 
کوتاه از کشــورهایی چون ایتالیا، ایرلند، قرقیزســتان، بلژیک، چین، 
تایــوان، لبنان، هنــد، آرژانتین، ترکیه، ســوریه، مقدونیه، روســیه، 
صربستان، دانمارک، مجارستان، ارمنستان، لیتوانی، اتریش، اسپانیا، 

تاجیکستان و… در این رویداد حضور دارند.
همچنین مهمانان بخش بین الملل نیز شــامل جمعی از فیلمســازان، 
تهیه کنندگان و چهره های فرهنگی و هنری از ۱۴ کشــور قرقیزستان، 
لبنان، ارمنستان، عراق، ســوئیس، بوســنی و هرزگوین، بنگلادش، 
تاجیکســتان، چین، مغولســتان، ایتالیا، قزاقســتان، روسیه، هند در 

نخستین جشنواره فیلم حوا حضور پیدا خواهند کرد.
نخســتین جشــنواره بین المللی فیلم  حوا به همت بنیــاد بین المللی 
گوهرشاد و به دبیری مهدیه سادات محور ۱۶ تا ۲۳ تیر ماه سال جاری 

در سطح کشور و از ۲۰ تا ۲۳ در تهران برگزار خواهد شد.
این رویداد محوریت موضوع زنان و خانواده را در دستور کار خود دارد و 
با همکاری مراکز و سازمان های فرهنگی مختلف فعالیت خود را دنبال 

می کند.

وز عید غدیر رایگان است بازدید از موزه ها ر
بازدید از موزه ها، بناهای تاریخــی و پایگاه های میراث ملی و جهانی 
تحت مدیریت وزارت میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی 
در سراســر  کشــور، روز جمعه ۱۶ تیر بــه مناســبت »عید غدیر« 

رایگان است.
به گزارش مرکز روابط عمومی و اطلاع رســانی وزارت میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی، علی دارابی قائم وزیر میراث فرهنگی اعلام 
کرد: به مناســبت عید بزرگ  غدیر، عید امامت و ولایــت بازدید از همه 
موزه ها،  بناهای تاریخی و پایگاه های میراث  ملی و جهانی تحت پوشش 
وزارت میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی روز جمعه - ۱۶ 

تیرماه ۱۴۰۲- رایگان است.

از مجموع ۸۲۶ موزه کشــور، ۲۶۸ موزه تحت پوشــش وزارت میراث 
فرهنگــی و مابقــی موزه های ســایر نهادهــای دولتــی و عمومی و 

مجموعه ها و موزه های خصوصی هستند.

ودکی  ۸۳ نفر در آزمون نوازندگی بنیاد ر
 شرکت کردند

 ۸۳ نفر در آزمون نوازندگی ارکستر سمفونیک تهران که یکم و دوم تیر 
در تالار رودکی برگزار شد، شرکت کردند.

به گزارش روابط عمومی و امور بین الملل بنیاد رودکی، پس از انتشــار 
فراخوان آزمون نوازندگی ارکستر سمفونیک تهران، ۹۷ نفر در آن ثبت 
نام کردند که ۸۳ نفر در روزهای برگزاری در تالار رودکی حاضر شدند؛ 
از این میان ۲۸ نفر در آزمون ســازهای بادی و ۵۵ نفر در سازهای زهی 
شرکت کردند.در این آزمون علیرضا متوسلی داراب در ساز فاگوت، 
آرمین قیطاسی در ساز ابوا و کاوه تسعیری در ســاز ویلن آلتو نمره 

کامل گرفتند.
در برگزاری آزمون نوازندگی ارکستر سمفونیک تهران، هیئت داوران 
سازهای بادی متفاوت از ســازهای زهی بوده اســت. نتایج نهایی این 

آزمون طی روزهای آینده اعلام می شود.
بنیاد فرهنگی هنری رودکی در راســتای شناسایی و جذب نوازندگان 
توانمند که علاقه مند به همکاری با ارکســتر سمفونیک تهران هستند 

تیرماه امسال آزمون نوازندگی برگزار کرد.
آزمون این دوره شامل سازهای سازهای زهی )ویولن، ویولا، ویولنسل، 
کنترباس(، سازهای بادی چوبی )فلوت، ابوا، کلارینت، فاگوت(، سازهای 
بادی برنجی )هورن، ترومپت، ترومبون، توبا(،و سازهای کوبه ای و تیمپانی 

بود.

قاب

رادیو اقتصــاد برنامه »بالا بــرو« را با هــدف معرفی 
شرکت های نو پا و کارآفرین روی آنتن می برد.

لیلا یگانه تهیــه کننده رادیــو اقتصــاد از راه اندازی 
برنامه »بالا برو« در این گروه رادیویی خبر داد و گفت: 
برنامه »بالا برو« یک مســابقه ای با رویکرد تفریحی- 
سرگرمی است که در لایه های خود اهداف آموزشی را 

نیز دنبال می کند.
وی افزود: هر چند این برنامه در ظاهر یک مســابقه پر 
هیجان و ســرگرم کننده اســت ولی هدف اصلی این 
برنامه ارائه ایده هــای نوین و خاص بــرای راه اندازی 

کسب و کار موفق است.
یگانه افزود: در این برنامه که به صورت مســابقه ســه 
مرحله ای اســت، فضای رقابت برای صاحبان کسب و 
کارهای نوین مهیا می شــود و مخاطبان را با ایده های 

خلاق و تازه آنها آشنا می کنیم.
وی از همــکاری ایــن برنامه با پــارک های 
علمی و فناوری خبــر داد و گفت: ضبط این 
برنامه در محل پارک هــای علمی و فناوری 
انجام میشود و ســوژه های ارزیابی شده نیز 
عمدتا توسط دانشگاه ها و پارک های مذکور 

معرفی می شوند.
تهیه کننده برنامه در مــورد مراحل این برنامه توضیح 
داد: در هر برنامه ۳ شــرکت کننده که عمدتا از سطوح 
کاری مشــترک برخودارند، شــرکت می کنند که در 
مرحله نخســت ایده های خود را به صورت آسانسوری 

بیان می کنند.
وی ادامه داد: در مرحله دوم داوران مسابقه، چالشی را 
برای شــرکت کننده ها مطرح کرده و آنها خلاق ترین 

راهکار را برای برون رفــت از این چالش بیان 
می کنند و به مرحله ســوم راه پیدا می کنند 
و در مرحله آخر نیز بهتریــن راهکاری را که 
برای بازاریابی استارت آپ خود در نظر گرفته 
اند بیان می کنند و با احتســاب داوران، نفر 

برگزیده انتخاب میشود.
یگانه در خصوص معرفــی داوران گفت: در 
هر برنامه ســه تن از متخصصان حوزه کســب و کار و 
کار آفرینی به عنوان داور حضور خواهند داشــت و به 
تناسب روح پویایی برنامه داورهای هر برنامه متفاوت 

خواهند بود.
وی افزود: یکــی از بخش های جذاب ایــن برنامه بیان 
تجربه های کاربــردی و اصولی کارآفرینان و اســاتید 
پیشکسوت حوزه دانشــگاهی است که جزییات دست 

یابی به کسب و کار موفق را آموزش می دهند.
یگانه با اشــاره بــه کاربردهای هــوش مصنوعی در 
زندگی امــروزی و کســب و کارهای نویــن گفت: در 
بخش دیگری از برنامه روایــات و قصه هوش مصنوعی 
را از دیدگاه های افــراد متخصص بازگــو می کنیم و 
مخاطبان از این بخش اســتقبال چشمگیری خواهند 

داشت.
وی در پایان بیان کرد: جایزه برندگان هر برنامه ساخت 
مســتندی کوتاه از زندگی و راههای موفقیت و چالش 
های زندگی آنان خواهد بود که از آنتن رادیو اقتصاد نیز 

پخش خواهد شد.
برنامه »بالا برو« بــه تهیه کنندگی لیــلا امید یگانه و 
کارشناس مجری کیوان نقره کار پنج شنبه ها ساعت 

۱۰ صبح پخش می شود.

»شب های طولانی« عنوان یکی از تازه ترین آلبوم هایی 
اســت که طی روزهای اخیر با هنرمندی آرمان نهرور 
و تعدادی دیگر از هنرمندان در ژانر موســیقی ایرانی 

پیش روی مخاطبان قرار گرفته است.
آلبوم »شــب های طولانی« عنوان اثری با هنرمندی 
آرمان نهرور است که به تازگی در ژانر موسیقی ایرانی 

در دسترس مخاطبان قرار گرفت.
»زندگــی دوباره ۱ و ۲« بــا نوازندگی آریــا نبی زاده، 
»رویای صورتی« و »بقا« با نوازندگی ســوگند فاطمی 
صدر، »رقص شــکوفه ها« و »کوچــه پس کوچه های 
کودکی« و »معجزه عشق« با هنرمندی آریا نبی زاده، 
»رنج بی پایان« و »کودکی ۱ و ۲«، »شــور عشــق« با 
هنرمندی مهرو رئیســی، »پاییز ســبز« با نوازندگی 
ســامان نکو روح، »شــکوفه های امید« با هنرمندی 
دانیال شــادمان پور، »اشــک زلال« با نوازندگی رها 

ســقاییان نژاد، »اشــک زلال« با نوازندگی 
آرمین دبیر، »والتــس مهتابی« با نوازندگی 
مریم جعفری هوشــیار، »شــب ارغوانی« با 
نوازندگی آبتین علی نسب از جمله قطعاتی 

هستند که در این آلبوم منتشر شده اند.
آرمان نهــرور در توضیح این آلبوم نوشــته 
اســت: دلیل انتخــاب عبارت »شــب های 

طولانی« برای این آلبوم به خاطرات من در ســال های 
۱۳۹۶ تــا ۱۳۹۹ بازمی گــردد. خاطــرات خــوب و 
بد، شــادی ها، نا امیدی هــا، رنــج و درد، درمان های 
ســخت و شــب هایی که شــب بر من چون چندین 
سال می گذشت. با بیماری که در ســال ۱۳۹۶ بر من 
حادث شــد و در پی آن جراحی های متعدد، شــیمی 
درمانی های قوی که سه سال طول کشید، دوران بسیار 
ســختی را تحمل کردم تا انتهای درمان که اکنون به 

یاری خدا در سلامتی به ســر می برم ولی بر 
اثر این درمان ها اعصاب دست و پایم از دست 
رفت که اکنون مشــغول درمان آن هستم و 

خیلی هم بهتر شده ام.
لذا به غیر از سه قطعه »شــور عشق«، »بقا« 
و »والتس در شــب مهتابی« ســاخته سید 
کامیار شــریعت، تمام قطعات خاطرات آن 
دوران است. در این چارچوب به دلیل مشکلی که برای 
دستانم رخ داد، از شــاگردهایم دعوت کردم تا در این 
پروژه همکاری کنند و قطعات را اجــرا نمایند. در این 
چارچوب ما تصمیم گرفتیم ســرمایه گــذاری را بین 
خودمان تقسیم و پرداخت نماییم و البته توضیح اینکه 
تمام سود حاصل از فروش این آلبوم برای تامین بخشی 
از هزینه های درمان بیماران مبتلا به ســرطان صرف 

خواهد شد.

در طراحــی کاور این آلبوم هم ســعی کردیــم که از 
کلیدهای پیانو الهام بگیریم، نورپردازی تداعی کننده 
کلیدهای پیانو و حس عرفانی اســت. حس پایان شب 
و آغاز زندگی را می دهد و مســیری که طی می شــود 
جریان عرفانی زندگی اســت که از تاریکی به ســمت 

روشنایی سیر می شود.
آرمان نهــرور از جمله هنرمندانی اســت که از ســال 
۱۳۵۱ در کارگاه هــای مختلف مشــغول به فراگیری 
موسیقی شده و در این مدت زیر نظر هنرمندانی چون 
جواد معروفی، انوشــیروان روحانــی، مرتضی حنانه 
فعالیت های آموزشــی خود را در عرصــه نوازندگی و 
آهنگسازی تکمیل کرد.انتشــار آلبوم »سحرباران« و 
برگزاری چندین کنســرت با هنرمندانی چون جلال 
ذوالفتون و دیگر هنرمنــدان از جمله فعالیت های این 

هنرمند در عرصه موسیقی است.

رادیو

موسیقی

آروین موذن زاده  وزیر فرهنگ و ارشــاد 
اسلامی در حاشیه حضور در جشنواره تئاتر 
عروسکی ضمن اشاره به تامین بودجه لازم 
و آغاز ساخت و ساماندهی حریم تئاتر شهر، 
گفت بــرای حمایــت از برنامه های تئاتری 

هیچ محدودیتی ندارند.
به نقل از روابط عمومــی اداره کل هنرهای 
نمایشــی، محمدمهدی اســماعیلی وزیر 
فرهنگ و ارشــاد اســلامی برای تماشای 
نمایش »میرزامحمد« از بوشــهر نوشــته 
عقیــل جماعتــی و کارگردانــی قاســم 
تنگسیرنژاد که در قالب نمایش های بخش 
بزرگســال نوزدهمین جشــنواره نمایش 
عروسکی تهران- مبارک در سالن سایه اجرا 

شد، به مجموعه تئاتر شهر آمد.
وی در پایان اجرای این اثر نمایشی از عوامل 
برگزاری جشــنواره و هنرمندان تشکر کرد 
و گفت: حضور ما در نوزدهمین جشــنواره 
نمایش عروســکی تهران -مبــارک برای 
گفتن خداقوت به برگزارکنندگان جشنواره 
و هنرمندان بود. نمایشی هم که به تماشای 
آن نشســته بودیــم یکی از داســتان های 
ممتاز تاریخی بود که روایتی از ایســتادگی 

شیرزنان ایرانی برابر دشمنان بود.
وزیر فرهنگ و ارشاد اســلامی عنوان کرد: 
خدا را شــکر امســال جشــنواره نمایش 
عروسکی تهران - مبارک با استقبال خوبی 
مواجه شده اســت و امیدواریم این رونق در 
حوزه تئاتــر و بخش های هنری را بیشــتر 

داشته باشیم.
اســماعیلی درباره کمبود بودجه تئاتر نیز 

بیان کرد: در اولین روزهای مسئولیت بنده 
در وزارت ارشــاد به هنرمنــدان تئاتر قول 
دادیم تا مشــکلات بودجه رفع شود. با این 
حال سال گذشته، تئاتر پررونق ترین دوران 
خودش را ســپری کرد و در جشنواره تئاتر 
فجر ما این اســتقبال را دیدیم. برنامه اصلی 
ما در وزارت فرهنگ و ارشــاد اسلامی این 
اســت که از تئاتر به صورت ویــژه حمایت 
شــود در این راســتا نه تنها تهــران بلکه 
همه شهرســتان ها نیز مــورد حمایت قرار 
گرفتند که نمونه بســیار خوب آن برگزاری 

جشــنواره تئاتر منطقه ای بود.وزیر ارشاد 
ادامه داد: به همکاران مــان در معاونت امور 
هنری و اداره کل هنرهای نمایشی گفتم که 
هیچ محدودیتی در حمایــت از برنامه های 
تئاتری نداریم تئاتر نشــان دهنده عظمت 

تاریخی و فرهنگی این کشور است.
اســماعیلی دربــاره صحبت هــای دبیــر 
جشنواره عروســکی تهران - مبارک که به 
تحقق بودجه جشــنواره اشــاره کرده بود، 
واکنش نشان داد و گفت: هادی حجازی فر 
از هنرمندان خوب تئاتر و سینما و تلویزیون 

ایران اســت. ما تلاش مــان را کردیم که به 
وظیفه مان عمل کنیم و امیدواریم همیشه 
بــه وعده های مان عمــل کنیــم و در کنار 

هنرمندان باشیم.

به زودی مراحل ساخت حریم 
مجموعه تئاتر شهر اتفاق خواهد افتاد

اســماعیلی همچنیــن دربــاره وضعیت 
حریم مجموعه تئاتر شــهر که مدت هاست 
بحث آن مطرح اســت و به دغدغه فعالان و 
هنرمندان عرصه تئاتر کشــور تبدیل شده، 

گفت: الحمــدالله بودجه لازم فراهم شــده 
اســت و اولین اقدامی هم که صورت گرفته 
اســت، ســاماندهی اطراف مجموعه تئاتر 
شهر بود که توسط شهرداری در حال انجام 
اســت. همچنین در ارتباط با این موضوع با 
وزارت میراث فرهنگی توافقاتی انجام شده 
است. به واسطه تاریخی بودن این مجموعه 
تمهیدات لازمه از محل اعتبارات وزارتخانه 
صورت گرفت و مراحل قانونی آن را پشــت 
ســر گذاشــتیم و به زودی مراحل ساخت 
حریم مجموعه تئاتر شــهر اتفــاق خواهد 

افتاد.
اســماعیلی درباره هجمه هایــی که در این 
مدت به وزارت ارشــاد وارد شده و در پاسخ 
به این پرسش که این هجمه ها از سوی چه 
کسانی و با چه اهدافی انجام می شود، عنوان 
کرد: مــن نیت خوانی نمی کنــم ولی به هر 
حال ما تلاش می کنیــم که فضای فرهنگی 
و هنری کشــور بــه حالت عــادی برگردد 
و فعالیت هــا در شــرایطی دور از تنش و در 
حالت عادی انجام شــود. پررونق ترین بهار 
ســال های اخیر در حوزه فرهنگ و هنر رقم 
خورده و حالا ممکن اســت از سوی عده ای 
اشکالاتی مطرح شــده باشد؛ ما گوش شنوا 

برای شنیدن انتقادها داریم.
در این بازدید، محمود سالاری معاون امور 
هنری، کاظــم نظری مدیــرکل هنرهای 
نمایشــی، هادی حجازی فر دبیر جشنواره 
عروسکی و ســیدمحمدجواد طاهری مدیر 
مجموعه تئاتر شــهر، وزیر فرهنگ و ارشاد 

اسلامی را همراهی می کردند.

رقابت استارت آپ ها در رادیو اقتصاد شکل گرفت

»شب های طولانی« برای بیماران مبتلا به سرطان

حمایت کانون از نمایش های راه یافته به نوزدهمین جشنواره تهران-مبارک
خریدار   مرکز تولید تئاتر و تئاتر عروسکی 
کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان از 
نمایش های راه یافته به نوزدهمین جشنواره 
نمایش عروســکی تهران-مبارک حمایت 

می کند.
به گــزارش اداره کل روابــط عمومی و امور 
بین الملل کانون، مرکز تولیــد تئاتر کانون 
پرورش فکری با همکاری معاونت فرهنگی 
و اداره کل استان های کانون از چهار نمایش 
راه یافته به نوزدهمین جشنواره بین المللی 
تئاتر عروســکی تهران-مبارک که از سوی 
هنرمندان کانون پرورش فکری کارگردانی 

یا اجرا شده است، حمایت می کند.
این نمایش ها عبارت انــد از »حادثه ای در 
شهر عروسک ها« به کارگردانی عادل بزوده 
که به مناســبت پنجاهمین سال تأسیس 
مرکز تئاتر کانون سال گذشته بازتولید شده 

است.
»حادثه ای در شــهر عروسک ها« نخستین 
نمایش مدرن مرکز تئاتر کانون اســت و در 
خلاصه آن آمده: »در شهر عروسک ها همه 
شاد هســتند و خوشــحال؛ اما در این شهر 
کســی زندگی می کند که دوســت ندارد 

زود از خواب بیدار شود و ســرِکار برود. او با 
تندخویی و بی نظمــی اش باعث برهم زدن 
آرامش و مردم شــهر می شــود. کم کم این 
رفتارهای او باعث بروز اتفاق هایی در شــهر 

عروسک ها می شود تا اینکه...«
نمایش دیگــر »آی تک« بــه کارگردانی 
فاطمه برمــال از هنرمندان کانون اســتان 

اردبیل است.
این نمایش پیش تر از طرف شورای بازبینی 
کانون پــرورش فکری مــورد حمایت قرار 
گرفته بود و قرار اســت بعد از جشنواره در 

مرکز تئاتر کانون تهران اجرا شود.
نمایــش »آی تــک« داســتان پرنســس 
خودخواه، لجبــاز و زیاده خواهی به نام آی 
تک است که در ســرزمینی زندگی می کند 
که هر چیزی را می بیند، می خواهد. پدرش 
)پادشاه( همه تلاشش را می کند تا آی تک 
را همیشــه راضی نگه دارد؛ اما یک شب آی 
تک با دیدن نور زیبای ماه، ماه را می خواهد، 
اما هیچ کس نمی تواند خواسته او را برآورده 
کند. در این میان یاشــار، نوه  ندیمه  قصر و 
همبازی آی تک، تــلاش می کنــد او را از 

خواسته غیرمنطقی اش باز دارد.

»نوازنــدگان غول پیکر بختیــاری« نیز به 
کارگردانــی محســن اکرمــی از تولیدات 
کانون اســتان یــزد اســت که بــا کمک 
عروســک های غول پیکر اجــرای محیطی 

دارد.
ســرنا و دهل، ســازهای اصیــل و کهن 
ایرانی هســتند. در این نمایــش از این 
ســازها که در مراســم قــوم بختیاری و 
دیگر اقوام ایرانی استفاده می شود کمک 

گرفته شده است.
همچنین »دختر کوچولــو« به کارگردانی 
طیبه آنجدانی اثری از مربی و عضو ارشــد 

کانون پرورش فکری استان تهران است.
این نمایش درباره دختربچه ای اســت که 
با نخوردن غــذا )کوکوســبزی(، کوچولو 
می شــود و با اتفاق هایی روبه رو می شود که 
در پایان داســتان با خوردن کوکوســبزی 

بزرگ می شود و از خواب می پرد.
علاوه بر ایــن چهار نمایش کــه از تولیدات 
کانون پرورش فکری است، مدیرکل کانون 
اســتان همدان در طرح اجرای تناوبی تئاتر 
که مربوط بــه اعزام گروه های نمایشــی به 
استان هاســت، از »شــازده کوچولــو« به 

کارگردانــی مرضیه درخشــان نیا دعوت 
کرده است تا در اســتان همدان اجرا داشته 

باشد.
مرضیه درخشــان ســال ها به عنوان مربی 
با کانون پرورش فکری همــدان همکاری 

داشته و از هنرمندان تئاتر است.
در خلاصه این نمایش آمده اســت: »شازده 
کوچولو پــس از قهر کردن بــا گل خود، به 

دنبال دوست به سیاره های مختلف می رود 
تا در پایان متوجه می شود چه کسی ارزش 

دوستی واقعی را دارد.«
این پنــج نمایش در نوزدهمین جشــنواره 
بین المللی نمایش عروسکی تهران مبارک 
که از ۸ تــا ۱۷ تیر ۱۴۰۲ بــه دبیری هادی 
حجازی فر در تهران برگزار می شــود، روی 

صحنه می روند.

آگهی رای هیات قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی
 و ساختمان های فاقد سند رسمی

برابر آراء صادره هیات تعیین تکلیف مستقر در ثبت اسناد و املاک شهرستان سنندج 
تصرفات مالکانه بلا معارض متقاضیان ذیل تایید گردیده لذا بدین وســیله مشخصات 
امــلاک در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز جهت اطــلاع عموم آگهی می گردد در صورتی که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضیان اعتراضی داشته باشند می توانند از 
تاریخ انتشار اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا مدت دو ماه اعتراض 
خود را به این اداره تســلیم نمایند و پس از اخذ رســید ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مرجع قضایی تقدیم و گواهی اخذ و تحویل اداره 
ثبت نمایند بدیهی اســت در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول و گواهی اخذ 
تحویل اداره ثبت نمایند بدیهی اســت در صــورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول  
اعتراض سند مالکیت طبق مقررات صادر خواهد شد   صدور سند مالکیت مانع مراجع 

متضرر به دادگاه نیست صادره سنندج
۱- مقدار یک شعیر و نه صدم شعیر مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی بنام 

آقای محمد عبداللهی فرزند عبداله صادره پیرانشهر
۲- مقدار یک شعیر و نه صدم شعیر مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی بنام

فرانگیس خسروی فرزند علی اکبر صادره سنندج تحت پلاک ۳۳۵۴ فرعی از ۴ اصلی 
بخش ۱۰ منطقه ۲ ســنندج به مساحت ششدانگ ۷۶۸۰۰ متر مربع جزء نسق زارعانه 
به شــماره۱۴۳۳۱ مورخه  ۴۴/۱/۱۶بنام محمد امین شیخ محمودی به آدرس سنندج 

روستای حسن آباد
م الف- ۱۶۳۷

تاریخ انتشار نوبت اول:   ۱۴۰۲/۳/۲۹تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۲/۴/۱۳
هیوا احمدیان- رئیس اداره ثبت منطقه ۲ سنندج

اگهی فقدان سند مالکیت
خانم طیبــه کلانتری برابــر وکالتنامه به شــماره ۱۰۵۴۳۷ مــورخ ۱۳۹۴/۰۲/۱۵ 
بــه وکالت از خانم فرشــته کلانتری طبق درخواســت وارده بشــماره ۱۱۳۰۸ مورخ 
۱۴۰۲/۰۲/۰۳ وبا تقدیم دو برگ استشهادیه محلی مصدق شده بشماره ۲۳۰۴۶۷ 
مورخ  ۱۴۰۲/۰۴/۰۱تنظیمی دفتر اســناد رســمی ۳۱ کرمانشــاه مدعی است سن  
مالکیت اعیان شش دانگ۵۲۰۸ فرعی ۵۶ اصلی بخش یک حومه در صفحه ۳۷ دفتر 
۱/۴۰۵به شماره ثبت ۸۰۳۲۳ ششدانگ به نام فرشته کلانتری ثبت و منتقل گردید 
و سند مالکیت بشماره سریال ۰۵۸۱۷۷ به علت سهل انگاری مفقود نموده است لذا 
طبق مــاده ۱۲۰ آیین نامه قانون ثبت در یک نوبت آگهی می شــود تا چنانچه فرد یا 
افرادی مدعی انجام معامله با وجود سند مالکیت در نزد خود میباشد از تاریخ انتشار 
این آگهی به مدت ۱۰ روز مراتب را به این اداره اعلام دارند .در غیر اینصورت نسبت 
به صدور سند مالکیت طبق مقرارت اقدام و سند مالکیت اولیه از درجه اعتبار ساقط 

و ابطال خواهد شد .
رو نوشت: جهت اطلاع و اقدام به ستاد اجرایی فرمان حضرت امام خمینی )ره(

م الف/۱۱۰۸
سجاد مویدی - سرپرست واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحیه یک 
 از طرف بختیار نیایش 
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میدان

 احتمــال دارد علیرضــا بیرانوند که قــراردادش را با 
پرســپولیس فســخ کرده بار دیگر با این تیم به توافق 
مالی جدیدی دست پیدا کند و فسخ قراردادش هم در 
همین راستا بوده است و خبری از حضور او در استقلال 

نخواهد بود.
 جدایــی علیرضا بیرانونــد از پرســپولیس، غیرقابل 
پیش بینی ترین اتفاقی بود که می توانســت رخ دهد. 
دروازه بانی که پس از عملکرد ناموفق در فوتبال اروپا و 
البته تیم های درجه چندم پرتغالی و بلژیکی در نهایت 
به پرسپولیس بازگشــت. اینطور به نظر می رسید که 
بیرانوند دیگر نتواند همان دروازه بان ســه چهار سال 
پیش شــود؛ اما او در پرسپولیس احیا شــد و توانست 
یکی از عوامل ۲ قهرمانی این تیــم در لیگ برتر و جام 

حذفی باشد.
اقدام عجیب بیرانوند در فســخ قرارداد با پرسپولیس 
که صبح امــروز انجام داد باعث حیرت هــواداران این 

تیم شد. گفته می شــود بیرانوند از استقلال 
پیشــنهاد دارد و دلیل فســخ قــرارداد او با 
پرســپولیس هم همین موضوع بوده است؛ 
اما با این وجــود بعید به نظر می رســد این 
انتقال انجام شــود؛ چرا که سرپرست باشگاه 
اســتقلال در گفت وگو با ایرنا اعلام کرد که 
این باشــگاه مذاکره ای با بیرانوند نداشــته  

است و شایعه پیشنهاد ۹۰ میلیاردی به این دروازه بان 
واقعیــت نــدارد. وی گفت:»وقتــی ملاقاتی صورت 
نگرفته است، طبیعتا پیشــنهاد ۹۵ میلیاردی نیز در 

کار نیست و چنین پیشنهادی مطرح نشده است.«
با توجه به اینکه فسخ یکطرفه بازیکنان باید در شرایط 
خاصی انجام شــود به احتمال فــراوان کمیته تعیین 
وضعیت حق را به بیرانوند نمی دهــد و این دروازه بان 
نخواهد توانســت قرارداد خود را با پرســپولیس فسخ 
کند. به نظر می رســد بیرانوند با علم بــه این موضوع 

اقــدام به فســخ یکطرفه قــراردادش کرده 
اســت. مهمترین دلیلی کــه او چنین کاری 
انجام داده می تواند بســتن قرارداد جدید با 

پرسپولیس باشد.
حتی اگر کمیته تعیین وضعیت در خصوص 
فســخ قرارداد بیرانوند حق را به پرسپولیس 
بدهد اما با این حال این باشگاه مجبور خواهد 
بود رضایت دروازه بان ملی پوش خود را کســب کند و 
این جلب رضایت می تواند بســتن یک قرارداد جدید 
با پرسپولیس باشد که شاید مبلغش ۹۰ میلیارد تومان 
نباشد؛ اما قطعا بیشــتر از رقم قرارداد قبلی او خواهد 

بود.
در چنین شــرایطی یک بار دیگر مشخص شد تعیین 
ســقف بودجه برای تیم هــای لیگ برتــری پروژه ای 
شکســت خورده اســت و تیم ها تــلاش می کنند به 
هر نحو ممکن در جذب بازیکنان اســم و رســم دار از 

یکدیگر سبقت بگیرند. در حال حاضر پرسپولیسی ها 
در نقل اونتقالات عملکرد ضعیف تری نسبت به رقبای 
خود داشــته اند و تاکنون تنها شهاب زاهدی را خدمت 
گرفته انــد. از طرفــی احتمال جدایی میلاد ســرلک 
و ســعید صادقی از این تیم هم وجــود دارد و همه این 
اتفاقات می تواند اهرم فشــاری باشــد برای بالا رفتن 

مبلغ قرارداد بیرانوند با پرسپولیس.
وقتی رقم عجیب ۹۵ میلیارد تومان مطرح می شــود 
مدیران پرســپولیس مجبور خواهند شــد حداقل با 
نیمی از این عدد با بیرانوند به توافق برســند؛ آن هم در 
شرایطی که رقم قرارداد او با پرســپولیس برای فصل 
آینده ۱۵ میلیارد تومان بوده است. در فضای فوتبالی 
کشــور که به شــدت تحت تاثیر میل هواداران است 
برخی بازیکنان از این فضا به نغع خودشــان اســتفاده 
می کنند و هر مدیری که مقابل این جریان بایســتد در 

نهایت محکوم به شکست خواهد بود.

چهره

خریدار  فوتبال ایران به سمتی رفته است 
که لژیونرســازی به حداقل خود رســیده و 
بعید به نظر می رسد در این تابستان لژیونر 
جدیدی به جز محمدامیــن حزباوی )که او 
هم راهی قطر شــده( راهی اروپا و یا آســیا 

شود.
فصل نقل وانتقالات فوتبال ایران آغاز شده 
و بازار انتقال ستاره ها به تیم های بزرگ داغ 
است. ســتاره هایی که با ارقام میلیاردی جا 
به جا می شــوند تا تیم ها برای لیگ بیست و 
سوم تقویت شوند. در این بین و در مقایسه 
با سال قبل، لژیونرسازی فوتبال ایران کمتر 
شده اســت و تاکنون فقط حزباوی است که 

توانسته در این فصل لژیونر شود.

دلیل کم شدن لژیونرها
برعکس کشورهایی مثل ژاپن و کره جنوبی 
که رقبای اول ایران در آســیا هستند، روند 
لژیونرســازی فوتبال ایران رو به افول است 
و نه تنها بازیکنی از لیــگ برتر به لیگ های 
اروپایی و آسیایی ترنســفر نمی شود، بلکه 
بسیاری از لژیونرهای تیم ملی چمدان های 
خود را بســته و به کشــور و فوتبــال ایران 

بازمی گردند.
نمونــه آخــر لژیونرهایی که راهــی ایران 
شــده اند، مهرداد محمدی است که پس از 
چند فصــل حضور در لیــگ پرتغال و لیگ 
ستارگان قطر، قراردادی ۲ ســاله با آبی ها 
امضا کرد و در لیگ بیســت و سوم با پیراهن 

استقلال به میدان خواهد رفت.
یکــی از اصلی ترین بازگشــت لژیونرها به 
کشور، پیشنهادهای مالی بهتر باشگاه های 
ایرانی نسبت به باشــگاه های درجه چندم 
اروپایی اســت. پیشــنهادهای حداقل ۲ یا 
۳ برابر که بازیکن را اغــوا می کند تا بیخیال 
حضور در فوتبالی حرفه ای تر نسبت به لیگ 
ایران شود و پا به ورزشگاه هایی بگذارد که نه 
تنها پیش پا افتاده ترین تکنولوژی های روز 
دنیا مثل VAR را ندارند، بلکه حتی ممکن 
اســت تصویرش در حین بازی در تلویزیون 

واضح نباشــد.یکی دیگر از دلایل بازگشت 
لژیونرها، پا به سن گذاشــتن و نداشتن آن 
بهره مندی مناســب برای تیم های خارجی 
اســت. تیم هایی کــه از روی اصول به جای 
افزایش قرارداد بازیکن های بالای ۳۰ سال 
)مثل فوتبال ایران(، قــرارداد این بازیکنان 
را تمدیــد نمی کنند و اجازه خــروج آن ها 
را بــه راحتی می دهنــد. در ایــن بین افت 
کیفیت بازیکنان ایرانی نیــز از دیگر دلایل 
این اتفاق اســت و مثال واضح آن بازیکنانی 
مثل محمدحسین کنعانی زادگان و شجاع 
خلیل زاده اســت که بعد از گذشــت از ۳۰ 

سالگی به ایران برگشتند.
دیگر دلیل کم شــدن لژیونرها، دیر به اوج 
رسیدن بازیکنان جوان اســت. در فوتبال 
ایران یک بازیکن زمانی دیده می شــود که 
حداقل ۲۴ یا ۲۵ ســال است و این در حالی 
اســت که در اروپا بازیکن ۲۴ یا ۲۵ ســاله 
به پختگــی کامل رســیده و قیمتش از ۵۰ 
میلیون دلار یا یورو عبور کرده اســت. مثال 

بارز این اتفاق، محمد عمری اســت که در 
۲۳ سالگی در پرســپولیس درخشید اما باز 
هم نیمکت نشــین بازیکن ۳۵ ساله ای مثل 

وحید امیری است.

کارخانه لژیونرسازی رو به تعطیلی است
مرور ۵ فصــل اخیر نقل وانتقــالات فوتبال 
ایران نشــان می دهد امســال کمترین حد 
لژیونرســازی در فوتبــال ایران را شــاهد 
هســتیم. تاکنون فقط محمدامین حزباوی 
از فوتبال ایران به خارج از کشور کوچ کرده 
و با قراردادی ۵ ســاله به السد قطر پیوست. 
این آمار بــرای فصل قبــل ۳ بازیکن، برای 
سال ۱۴۰۰ پنج بازیکن، برای سال ۱۳۹۹ 
نیــز ۹ بازیکن و بــرای ســال ۱۳۹۸ چهار 

بازیکن بوده. است.
اما در این بین بســیاری از ســتاره هایی که 
در این ســال ها لژیونر شــده اند، به فوتبال 
ایران بازگشــتند و با قراردادهایی نجومی 
در تیم هایی چون اســتقلال، پرسپولیس 

و ســپاهان فوتبال خود را ادامه می دهند. 
امسال هم بعید است به جز حزباوی، ستاره 
دیگری لژیونر شــود و حتی اگــر بازیکنی 
بخواهد به خــارج از ایران بــرود، حضور در 
لیگ های معتبر یا حتی درجه ۲ اروپایی هم 

محال به نظر می رسد.
لیســت لژیونرهای کــه در ۵ فصــل اخیر 
فوتبــال ایران به خارج از کشــور ترنســفر 

شده اند:

سال 1402
محمد امین حزباوی؛ از فولاد به السد قطر

سال 1401
امیر روســتایی؛ از نفت مسجدسلیمان به 

الشحانیه قطر )لیگ دسته دوم(
امیرحسین حســین زاده؛ از اســتقلال به 

شارلوا بلژیک
فردین رابط؛ از اســتقلال به دالکورد سوئد 

)لیگ دسته دوم(

سال 1400
مهدی قایدی؛ از استقلال به شباب الاهلی 

امارات
محمد محبی؛ از ســپاهان به سانتاکلارای 

پرتغال
محمدحسین کنعانی زادگان؛ از پرسپولیس  

به الاهلی قطر
احمد نوراللهی؛ از پرســولیس به شــباب 

الاهلی امارات
احسان حاجی صفی؛ از سپاهان به آاک آتن 

یونان

سال 13۹۹
علی علیپور؛ از پرســپولیس بــه ماریتیمو 

پرتغال
علی کریمی؛ از استقلال به القطر قطر

بختیاری رحمانی؛ از صنعت نفت آبادان به 
سبایل آذربایجان

روزبه چشــمی؛ از اســتقلال به ام صلال 
قطر

شجاع خلیل زاده؛ از پرســپولیس به الریان 
قطر

شــهریار مغانلو؛ از پیکان به ســانتاکلارای 
پرتغال

علیرضا بیرانوند؛ از پرســپولیس به آنتورپ 
بلژیک

رضــا اســدی؛ از تراکتور به ســنت پولتن 
اتریش

پیام نیازمند؛ از ســپاهان بــه پورتیموننزه 
پرتغال

سال 13۹8
پژمان منتظری؛ از استقلال به الخریطیات 

قطر
اللهیار صیادمنش؛ از استقلال به فنرباغچه 

ترکیه
امیــد نورافکن؛ از اســتقلال به شــارلوای 

بلژیک
مهــدی شــریفی؛ از پرســپولیس بــه 

سومقاییت آذربایجان

بازی بیرانوند برای پول بیشتر؛ قرارداد جدید در راه است؟

انوشیروانی: سازمان مدیریت رستمی تشکیل دهند!

کیانوش از فشار استفاده می کند
خریدار  رئیس فدراســیون وزنه برداری 
گفت: کیانوش بــا برنامه ریزی خودش جلو 
می رود و از حداکثر فشار هم برای رسیدن به 
اهدافش استفاده می کند، اما در فدراسیون 

تحت فشار قرار دادن و زور معنایی ندارد.
ســجاد انوشــیروانی رئیس فدراســیون 
وزنه بــرداری در واکنــش به مــوج ایجاد 
شــده در پی حــذف کیانوش رســتمی از 
ترکیب تیم ملی وزنه بــرداری گفت: خیلی 
از دوســتان و از جمله نماینــدگان مجلس 
استان کرمانشاه به من زنگ زدند و خواستار 
بازگشت رستمی شدند اما من به همه آن ها 
توضیح دادم چطور فردی که مصدوم است 
و یک ســاعت مانده به مسابقه رکوردگیری 
غیبتش را بــه کادر فنی اعــلام می کند به 
تیم ملی اضافه شــود؟! تکلیف وزنه برداران 
جوانی که مدت ها در اردوی تیم ملی بودند 
و زیر فشــار تمرینــات قرار داشــتند و در 
مسابقه رکوردگیری هم شرکت کردند چه 

می شود؟

 واکنش به اظهارنظر عجیب
 هادی چوپان

وی افزود: در مصاحبــه ای از هادی چوپان 
خواندم که او هم گفته بود برای بازگشــت 
کیانوش به رئیس جمهــور زنگ می زنم! او 
دوست من است و سال هاست با هم رفاقت 
داریم اما ســوالم از هادی این اســت که آیا 
حاضر اســت حق یک جوان ضایع شــود؟ 
کیانوش رســتمی برای غیبتش در اردوی 
تیم ملی با کادرفنی هماهنــگ بوده، البته 
که من به صراحت می گویم با همین موضوع 
هم مخالــف بــودم و دیدگاهم نســبت به 

گذشته یعنی همان زمانی که سرمربی تیم 
بودم و کیانوش قصد تنهایی تمرین کردن را 
نداشــت و من آن مخالف بودم، هیچ تفاوتی 
نکرده و همچنان همان دیــدگاه را دارم اما 

کادر فنی این موضوع را قبول کرده بود.

همه می گویند کیانوش رستمی با زور 
به تیم برگردد

رئیس فدراسیون وزنه برداری اظهار داشت: 
بین رستمی و کادرفنی یک سری تعهداتی 
رد و بدل شده بود که کیانوش به آن ها عمل 
نکرد. همــه می گویند بــا زور باید کیانوش 
رســتمی را در لیســت مســابقات جهانی 
قرار دهیم. جواب جوانانی کــه در اردوها و 
رکوردگیری شــرکت می کنند را چه کسی 
قرار اســت بدهد؟ کادرفنی این تصمیم را 
گرفته و همه ما باید بــه آن احترام بگذاریم. 
من این موضوع را به همه توضیح دادم، مگر 
می شود در مورد یک نفر ملاحظات زیادی 
صورت بگیــرد اما باز هم هــر طور که دلش 
می خواهد رفتار می کند؟ همه مسابقات در 
وزنه برداری رکوردگیری دارد، پس تکلیف 
کسانی که از اردو خط خوردند چه می شود؟ 

آن ها هم می توانند مدعی باشند.

کیانوش از حداکثر فشار هم برای 
رسیدن به اهدافش استفاده می کند

وی در پاسخ به این ســوال که »آیا کیانوش 
به شــما گفته بود تنها در مسابقات جهانی 
وزن کشی شــود تا المپیک را از دست ندهد 
و آیا این موضوع را قبــول کردید؟« عنوان 
کرد: من با کیانــوش صحبت کردم، او گفت 
من باید در مسابقات جهانی وزن کشی کنم 

تا بتوانم در المپیک شرکت کنم، اما من این 
موضوع را قبول نکردم و بــه او هم گفتم هر 
تصمیمی کــه کادرفنی بگیــرد ما حمایت 
خواهیم کرد. هیچ زمانی در تیم ملی »باید« 
وجود ندارد و همــه تابع قوانین هســتند. 
کیانوش با برنامه ریزی خودش جلو می رود 
و از حداکثر فشــار هــم برای رســیدن به 
اهدافش استفاده می کند، اما در فدراسیون 
وزنه برداری تحت فشــار قــرار دادن و زور 
معنایی نــدارد؛ ما همــه وزنه بــرداران و 
قهرمانان این رشته را با یک چشم می بینیم 

و تفاوتی بین آنها قائل نمی شویم.

فدراسیون در تصمیمات رستمی چه 
نقشی دارد؟

رئیس فدراســیون وزنه برداری تأکید کرد: 
جامعه حرفه ای ورزش تصمیم فدراسیون را 
قبول می کنند. ما بــه کیانوش امتیاز دادیم 
و حداقل انتظــار داریم او هم بــه قوانین ما 
احترام بگذارد. او خودش به تنهایی تصمیم 
می گیرد در رکوردگیری شــرکت نکند، در 
مسابقات قهرمانی جهان شــرکت کند اما 
وزنه نزند؛ پس این وســط فدراســیون چه 
نقشی دارد؟ شاید در مسابقات جهانی تیم 
ما با ترکیب کامل توانســت عنوان قهرمانی 
جهان را به دست بیاورد آیا این فرصت کمی 

است؟

کیانوش مدعی است می خواهم از او 
انتقام بگیرم

انوشــیروانی گفت: من با کیانــوش تلفنی 
صحبت کردم و به او گفتم اگــر نیتم انتقام 
گرفتــن از او بــود از همــان روز اولــی که 

به فدراســیون آمــدم اجازه نمــی دادم در 
اردوی تیم ملی شــرکت کند. باوجود اینکه 
دیدگاهم در مورد تنهایــی تمرین کردن او 
مانند همان دوره مربیگــری ام در تیم ملی 
اســت و با آن کاملًا مخالف هستم اما به این 
موضوع ورود نکــردم و مســئولیت تمام و 
کمال آن را به کادرفنــی دادیم که آن ها هم 
پذیرفتنــد. کیانوش مدعی اســت که من 
قصد انتقام گرفتــن از او را دارم در صورتی 
که اصلًا چنین چیزی نیســت، من اصلًا به 
این مســائل ورود نکردم و تا قبل از غیبت او 
در رکوردگیری هر مســابقه ای که خواست 
شرکت کند نام او را در لیســت قرار دادیم. 
آیا با این شرایط من مشــکلی برای او ایجاد 

کردم؟ 
متأســفانه موجی بــه راه افتــاده که من 
را بترســانند در صورتــی کــه راه به جایی 
نمی برند. در حال حاضر مــا ۱۵ وزنه بردار 
جوان در تیم ملی داریم که همگی شــانس 
کسب ســهمیه المپیک را دارند. اگر او قصد 
تاریخ ســازی در المپیــک را دارد چــرا در 
المپیک توکیو ایــن کار را نکرد و هیچکس 

هم از حق کیانوش دفاع نکرد؟

یک ســازمان »مدیریت کیانوش رستمی« 
با یک بودجه و اردو مستقل تشکیل بدهند!

رئیس فدراســیون وزنه برداری عنوان کرد: 
چرا باید برای اضافه شــدن نــام کیانوش 
رستمی در لیست، نام یک وزنه بردار جوان 
خط بخورد؟ من مسئولم و باید پاسخ بدهم، 
اما یــک نفر نمی توانــد با فشــار اطرافیان 
نظم کار من را بهم بزند. ایــن کار منصفانه 
نیســت. کادرفنی برحسب اتفاقاتی که رقم 
خورده این تصمیم را گرفته اســت. او قبل 
از رکوردگیــری به من گفــت قصد دارم در 
وزن ۱۰۲ کیلوگرم شــرکت کنم؛ که من از 

تصمیمش تعجب کردم. 
به نظرم باید یک سازمان مدیریت کیانوش 
رستمی با یک بودجه و اردو مستقل تشکیل 
بدهند تا این مشــکلات حل شود، چون هر 
طور با او کنــار می آییم یک مســئله دیگر 

ایجاد می کند. 
الان مدعی است که باید به مسابقات جهانی 
برود، اما مگر در ورزش و کار ســازمان یافته 
»باید« داریم؟ همه چیز بر اســاس اصول و 
قوانین پیش می رود و اخلاق حرفه ای برای 

چنین مواقعی است.

محسن یوسفی: 
بهترین گزینه برای استقلال، جواد نکونام بود

محسن یوسفی گفت: انتخاب جواد نکونام خواسته هواداران و در میان 
گزینه های داخلی بهترین مربی و انتخاب بود.

 در شــرایطی که باشــگاه اســتقلال تصمیم به عدم ادامــه همکاری 
با ریکاردو ســاپینتو گرفت، یکی از دغدغه های هواداران این باشــگاه 
انتخاب یک سرمربی باکیفیت و آشنا با مســائل تیم بود و در این میان 
درنهایت قرعه به نام جواد نکونام افتاد. انتخابــی که رضایت هواداران 
استقلال را در پی داشت که نمود آن در حمایت های مجازی و حقیقی 

هواداران استقلال کاملا پیدا بود.
در خصوص وضعیت این روزهای اســتقلال پس از انتخــاب نکونام، با 
محسن یوسفی همکلام شــده ایم. بازیکن سال های نه چندان دور آبی 
ها که ســابقه کاپیتانی در این تیم را هم دارد و انتخاب نکونام را مثبت 

ارزیابی می کند.
یوسفی در خصوص حضور نکونام روی نیمکت استقلال گفت: انتخاب 
جواد نکونام خواســته هواداران و در میان گزینه هــای داخلی بهترین 
مربی و انتخاب بود. این بخش خوب قضیه اســت که مربی ای انتخاب 
شده که پشتوانه فوتبالی خوب و شــرایط فنی مناسبی دارد و هواداران 
هم او را قبول دارند. نمی دانم در باشــگاه چه خبر است اما من تصور می 
کردم جواد نکونام می خواهد لیســت خود را برای گزینه های خارجی 
اش نگه دارد. او نمی خواهد لیستش را زود پر کند تا بتواند بازیکنانی که 

می خواهد را جذب کند.
یوســفی در خصوص لزوم حفظ ســتاره های فصل گذشــته تیم بیان 
داشت: باشــگاه باید برای دائمی کردن قرارداد قایدی و محبی مذاکره 
کند. سیلوا بازیکن خارجی استقلال جزو بهترین مهره های دفاعی آبی 
ها بود و باید حفظ شود. به نظر من کار تمدیدها باید خیلی زودتر انجام 

می شد نه اینکه کار به اینجا برسد. 
به نظر من شــرایط نقل و انتقال به نفع استقلال نیســت اما امیدوارم 
در هفته های آینده اتفاقات بهتری رخ بدهد. بــا توجه به ارتباط خوب 
نکونام با بازیکنان خوب خارجی امیدوارم باشــگاه همکاری لازم برای 

جذب آن ها داشته باشد.
بال چپ ســابق آبی ها در خصوص اتفاقات تلخی کــه در اولین تمرین 
فصل جاری اســتقلالی ها روی ســکوها رخ داد گفت: همیشه افرادی 
که توان بدنی خوبی داشــتند، بــرای جمع کردن حواشــی مربوط به 
تماشاگران اطراف باشــگاه بودند اما اینکه یک سری افراد که در فضای 
مجازی از آن ها به عنوان اراذل و اوباش نام برده می شــود و همه ایران 
می دانند آن ها افراد درستی نیستند و حتی پلیس به دنبال آن ها است 

اطراف باشگاه باشند، عجیب است. 

چطور باشــگاه چنین افرادی را جذب می کند؟! من واقعــا از این کار 
تعجب مــی کنم. قبــول دارم که بایــد لیدرهایی برای نظــم دادن به 
تماشاگران حاضر باشــند اما باید این افراد وجهه اجتماعی هم داشته 
باشــند نه اینکه با این ســابقه لب خط بنشــینند و دســت در گردن 

مدیرعامل بیندازند.

استعفای  کامرانی فر؛ جودو وارد حاشیه 
می شود؟

درحالی که جــودوی ایران روزهای پایانی تعلیق خود را پشــت ســر 
می گذارد، استعفای حسن کامرانی فر از دبیرکلی و اخباری که از داخل 
فدراسیون شنیده می شــود، حکایت از بازگشت حاشیه به این رشته را 

دارد.
 حســن کامرانی فر از چهره های  مطرح کشــور که حدود سه ماه قبل از 
سوی آرش میراسماعیلی به عنوان دبیر فدراسیون جودو منصوب شده 
بود، روز چهارشنبه از سمت  خود اســتعفا داده و از آن زمان تا کنون در 

محل کار خود حاضر نشده است.
چندی پیش و پس از تعلیق آرش میراســماعیلی از ریاست فدراسیون 
جودو، نصــرالله پریچهره  از ســوی وزارت ورزش و جوانــان به عنوان 

سرپرست این فدراسیون منصوب شد تا تکلیف مشخص شود.

انتظار می رود تا پریچهره  که از مدیران وزارت ورزش اســت، در مدتی 
که سرپرســتی را بر عهده دارد با اتخاذ تصمیماتی  اجازه بروز حاشــیه 
به جــودو را ندهد تا تکلیف آینده این فدراســیون در مبحث ریاســت 

مشخص شود.
بعد از اســتعفای کامرانی فر، شــنیده می شــود چندتن دیگر از اهالی 
فدراسیون نیز قصد کناره گیری دارند که از سرپرست فدراسیون انتظار 

می رود مانع از این اتفاق شده و اجازه بروز حاشیه را ندهد.
تعلیق چهار ساله جودوی ایران، شهریورماه به اتمام می رسد و حالا که 
جامعه جودو آماده بازگشــت به میادین  بین المللی هستند، امیدواریم 
حاشیه جدیدی وارد این رشته نشده و با مشخص شدن هرچه سریعتر 
تکلیف ریاست این فدراسیون، شــاهد موفقیت جودوکاران کشورمان 

در میادین بین المللی باشیم.

 سنگ نوردی جام جهانی سوئیس
 هشتمی علیپور در ماده سرعت و ناکامی رکابی

رضا علیپور در ماده سرعت مسابقات جام جهانی سنگنوردی سوئیس 
در رده هشتم دنیا ایستاد.

در پایان مسابقات جام جهانی ســنگ نوردی در »ویلارس« سوئیس و 
در ماده »سرعت«؛ رضا علیپور هشتم شــد و محیا دارابیان در رده ۴۰ 

قرار گرفت.
ورزشــکارانی از چین و  لهســتان در دو بخش مردان و زنــان به مقام 

قهرمانی دست یافتند.
در این مسابقات ۷۹ ورزشکار مرد و ۵۹ زن حضور داشتند.

پیش از این نیز در مرحله ســوم جام جهانی ســنگ نوردی سوئیس در 
ماده »لید«، الناز رکابی با رتبه ۲۴ به کار خود پایان داد.

مرحله بعدی  جام های جهانی سنگ نوردی هفته آینده در »شامونی« 
فرانسه ادمه خواهد یافت.



آیین تجلیل از اســتاد محبــت  اله زارع 
پیشکســوت حوزه رســانه شهرســتان 
مرودشــت و به پاس زحمات ۲۰ ســاله 
وی در ایــن عرصــه، با حضــور اصحاب 
فرهنگ، هنر و رســانه، و جمــع کثیری 
از هنرمنــدان و بــه ویژه خبرنــگاران و 
پیشکســوتان این حوزه با شــکوه خاصی 
در تــالار مهــر اداره فرهنگ و ارشــاد 
اسلامی شهرســتان مرودشــت برگزار 
شد.در ابتدای این مراســم مهدی رنجبر 
رئیس اداره فرهنگ و ارشــاد اســلامی 
شهرســتان ضمن خوش آمــد گویی به 
حاضرین و بزرگان حــوزه فرهنگ، هنر 
و رســانه خصوصا حوزه رسانه شهرستان 
گفت : هدف از تشــکیل این گردهمایی 
تقدیر و تشــکر از پیشکســوتانی اســت 
است که ســالیان ســال در حوزه رسانه 
موی سپید کردند و  با کســب افتخارات 
شکوفایی و رشد این حوزه را در این شهر 
رقم زدند و عمــر گرانبهای خود را صرف 
این راه کردنــد.وی بابیــان اینکه امروز 
حضور جوانــان در این حــوزه به خاطر 
تلاش هــا و ریشــه های مانــا، ماندگار و 
ســبز پیشکســوتان اســت، پیشکسوت 
را اخلاق مــدار، معرفت مدار و شــرافت 
مدار معنا کرده و گفت: اگــر ما امروز در 
این جمع حضور داریم بــه خاطر حضور 
پررنــگ اســاتیدی ازجملــه محبت اله 
زارع ،استاد معینی و ســایر پیشکسوتان 
عرصه رســانه اســت و باید اذعان کرد، 
هر جامعه ای کــه از پیشکســوتان خود 
انقطاع کنــد، درختش خشــک خواهد 

شد اما در شهرستان باســتانی، تاریخی 
و هنر پرور مرودشــت بزرگ، این ریشه 
هر روز جوانــه ای نو می زنــد و این یک 
حقیقت انــکار ناپذیردر این شهرســتان 
است که امروز و امشب شــاهد شکوفایی 
هنرمنــدان بزرگــی حتی در ســطوح 
مختلف اســتانی و کشــوری هســتیم.

رضا خــوش اقبــال معاونــت فرهنگی 
مطبوعاتــی اداره کل فرهنگ و ارشــاد 
اســلامی اســتان فارس دیگر سخنران 
این مراســم با ابراز خرســندی به جهت 
حضور در جمــع صاحبان قلم و رســانه 
و فعــالان فرهنــگ و هنــر شهرســتان 
مرودشــت گفت: بی گمان قلم خبرنگار 
با ایفای نقش پررنگ خود در رسانه های 
گوناگون، به شــناخت و بیان مشــکلات 
و معرفی ظرفیت های بالقوه ســازندگی 
و توســعه کمــک می کند و شهرســتان 
بزرگ مرودشــت در ایــن راســتا دارای 
ظرفیت های بالقوه ای است و این افتخار 
بزرگی اســت که در جمع شــما بزرگان 
هســتم.معاونت فرهنگــی مطبوعاتــی 
اداره کل ارشــاد فــارس بــا تمجیــد از 
تلاش های ۲۰ ســاله اســتاد محبت اله 
زارع، بــه دوســتی دیرینه خــود با وی 
اشــاره کرد و تصریــح کرد: امشــب در 
یک بســتر همدلــی، وفــاق و تاثیرگذار 
حضور یافتم زیرا شهرســتان باســتانی 
و تاریخی مرودشــت سرشــار از اساتید 
علــم، فرهنگ، هنر و رســانه اســت ک 
این مهم بر کســی پوشــیده نیســت.در 
ادامه این مراســم اســتاد جلال معینی 

و اســتاد عبــاس زارع از پیشکســوتان 
عرصه رســانه شهرســتان مرودشت به 
نمایندگی از ســایر صاحبان قلم به ایراد 
ســخن پرداختند و از نگاه ویــژه رئیس 
اداره فرهنگ و ارشاد اســلامی که از بدو 
ورود خود جامعه هنر،فرهنگ و رسانه را 
متحول کرده است تقدیر و تشکر کردند.

مرتضــی چراغــی رئیس پیشــین اداره 
آموزش و پرورش شهرســتان مرودشت 
و اســتاد دانشگاه از دیگر ســخنران این 
مراســم بــود. وی خبرنــگاران را پیش 
قراولان عرصــه تولید و محتوا دانســت 
و صاحبــان قلم را بعنــوان یکی از ارکان 
 مهــم و تاثیرگذار در کشــور معرفی کرد 
و از تلاش هــای همــه خبرنــگاران بــه 
ویــژه پیشکســوتان حوزه قلــم تقدیر و 
تشــکر کرد.در ادامه این  مراســم استاد 
محبت اله زارع در حالیکه مورد تشــویق 
صاحبان فرهنگ هنر و رســانه و ســایر 
علاقمندان به حــوزه هنر قــرار گرفت، 
با ابراز خرســندی از اینکه پس از ســالها 
حضــور در بدنه  وزارت فرهنگ و ارشــاد 
اســلامی در حوزه معاونت مطبوعات این 
وزارتخانــه در زادگاه خود، مرودشــت و 
در جمــع هنرمنــدان این شهرســتان 
حضور دارد گفت: از اینکه در این شــب 
فراموش نشــدنی دور هم جمع شــدیم 
به خــودم میبالم زیــرا از دریچه دیدگاه 
من همــه ی شــما پیشکســوت، عزیز و 
ارزشــمندید و من در اینجا هســتم تا به 
شــما بگویم که بعنوان یک مرودشــتی، 
به مرودشتی بودنم می بالم.وی در بخش 

دیگری از ســخنان خود با تقدیر از رئیس 
اداره فرهنگ و ارشــاد اســلامی و سایر 
دســت اندرکاران این مراسم ادامه داد:به 
ایــن ســرمایه های معنوی بایــد افتخار 
کرد. ســرمایه های مادی فانــی اند و در 
گستره  و بســتر زمان فراموش می شوند 
امــا ســرمایه های انســانی، فرهنگی و 
اجتماعی نمادین، مانا و فراموش نشدنی 
هســتند و این مانــدگاری بخاطر وجود 
هنرمنــدان و پیشکســوتانی اســت که 
ســالها علیرغم کمبودها آنهــم به دلیل 
فشــارها و تحریــم های ظالمانــه امروز 
در حال رشد و توســعه و تولید نیروهای 
جــوان و کارآمد در حوزه هــای مختلف 
فرهنگــی، هنــری و اقتصادی اســت.

محبت اله زارع اضافه کرد: این مراســم 
می تواند نقطــه عطفی باشــد برای همه 
آن کســانی که ســالها و بدون هیچگونه 

چشمداشتی لوح و قلم را حرمت نهادند، 
زنــده کردند و بــاز هم با وجــود برخی 
موانع به مســیر پرنشــیب و فــراز خود 
ادامه می دهند و حرمــت قلم را محفوظ 
یادآور  رسانه  می دارند.این پیشکســوت 
شــد: بایســتی تجلیل از پیشکسوتان در 
شهرستان و جای جای ســرزمین پهناور 
و کهن ایرانزمین به عنوان یک ســنت و 
حقیقت، در دستور مدیران و دولتمردان 
قرار گیرد تا نســل جوان نیز بــا این دید 
به مــرز خودباوری برســند تــا بتوانند 
سکان این کشــتی بزرگ مسئولیت را به 
نیکی در دســت گیرد و ادامه دهنده راه 
سایر پیشکســوتان و بزرگان عرصه هنر، 
فرهنگ و رسانه باشند. در پایان از تلاش 
های دو دهه اســتاد محبت الــه زارع با 
اهداء نشــان مفاخر و لوح سپاس صحبت 

یار تقدیر شد.

ایلام –حســن بیگی  مدیرعامل شــرکت 
پتروشیمی ایلام با اشــاره به اینکه در همه شهرها 
“پارک پروپیلــن” در حال احداث اســت، گفت: 
مقدمات راه انــداری “پارک پروپیلــن” باید در 

ایلام نیز فراهم شود.
سیدغلامحســن گرشاســپی در جلســه شورای 
اشــتغال چوار، اظهــار کرد: ۴۰ درصد شــرکت 
ارغوان گستر متعلق به شــرکت پتروشیمی است 
و ظرفیــت آن ۳۳۰ هزار تن اســت کــه حداکثر 
نیروی آن باید ۳۳۰ نفر باشــد، که در حال حاضر 
۸۰ درصد نیــروی کار این شــرکت، ســواد زیر 

دیپلم دارند.
وی گفت: ارغوان گســتر شــرکتی ســهامی عام 
است و ۵۰ میلیون ســهام عام عدالت دارد و باید 
اطلاع رســانی لازم بــرای ادامــه کار آن صورت 

گیرد.
مدیرعامل شــرکت پتروشــیمی ایلام با اشــاره 
به اینکه ظرف یــک ماه آینده آزمــون نیروهای 
روزمــزد ۱۵ روزه برگزار خواهد شــد، ادامه داد: 
از شــورای تامین درخواســت می کنیم مقدمات 
برگــزاری آزمون برای نیروهــای ۱۵ روزه ظرف 

یک ماه آینده را فراهم کند.
گرشاســپی بیان داشت: با این آزمون ۶۳۵ کارگر 

روزمزد پتروشیمی ایلام ساماندهی می شوند.

وی با بیان اینکه شــرکت پتروشــیمی ۲ هزار و 
۱۹ نیــرو دارد، گفــت: در تمامی شــهرها پارک 
پروپیلن در حال راه اندازی اســت اما در اســتان 
هنوز اجرایی نشده که این مســئله نیازمند توجه 

است.
مدیرعامل شــرکت پتروشــیمی ایلام گفت: این 
شــرکت با مشــکلات کمبود و کســری خوراک 
کماکان دســت به گریبان بوده و امــکان تولید با 

ظرفیت حداکثری فراهم نیست.
وی اضافه کــرد: در مجتمع پتروشــیمی ایلام ۶ 
نوع محصول شــامل اتیلن، پلی اتیلن ســنگین، 
دی متیل  دی ســولفید، بنزین پیرولیز، پروپیلن 
در دو گریــد شــیمیایی و پلیمــری و همچنین 

سوخت کوره تولید می شود.

اردبیل-افســون جبــارزاده  مدیرعامل 
شــرکت شــهرک های صنعتی اســتان اردبیل 
از انعقــاد تفاهم نامــه همکاری با ســازمان فنی 
و حرفه ای، بــه منظــور آمــوزش ۱۰۰۰ نفر از 
شــاغلین خوشه صنعتی فرش دســتبافت استان 

اردبیل خبر داد.
هاشــم علایــی ضمن بیــان ایــن خبــر اظهار 
داشت: با تشــکیل خوشــه های صنعتی که یکی 
از برنامه هــای مهــم و راهبردی این شــرکت در 
راســتاي حمایت از تولید و اشــتغال محســوب 
می شــود، زمینه های همکاری اعضای خوشه که 
دارای تولید و محصولات مشــابه هم می باشــند، 

تقویت و شبکه سازی می شود. 
وی نمونــه بــارز ایــن حمایت هــا را برگزاری 
دوره های آموزشــی، تورهــای صنعتی و حمایت 
از حضــور در نمایشــگاه های داخلــی و خارجی 
برشــمرد و افــزود: ایــن برنامه هــا در قالــب 
بســته های حمایتی و به صورت رایگان در اختیار 
صنعتگــران و کارآفرینان گذاشــته می شــود تا 
زمینه هــای ارتقا تولیــد، اشــتغال، بهره وری و 

صادرات آنان مهیا شود.
مدیرعامل شــرکت شــهرک های صنعتی استان 
اردبیل ادامــه داد: بــرای آموزش هرچــه بهتر 
شــاغلین خوشه صنعتی فرش دســتبافت، امروز 

شــاهد انعقاد تفاهم نامه همکاری با سازمان فنی 
و حرفه ای استان هســتیم که در این تفاهم نامه 
، ۱۰۰۰ نفر از اعضای فعال خوشــه صنعتي فرش 
دستبافت اســتان اردبیل توسط ســازمان فنی و 
حرفه ای و با حمایت مالی شــرکت شــهرک های 

صنعتی آموزش خواهند دید.
وی در پایان از اجرای موفق ســه خوشه صنعتی 
فرش دســتبافت، پلاســتیک و لبنیات در سطح 
اســتان اردبیل خبر داد و افــزود: فرآیند مطالعه 
و امکان ســنجي توســعه ســه خوشــه صنعتی 
دیگر شــامل؛ صنایــع چوب و مبلمان، پوشــاک 
و شیرآلات ســاختمانی انجام شــده است که به 
زودی این خوشــه هاي صنعتــي، کار خود را در 

استان اردبیل آغاز خواهند کرد.

ایلام اردبیل
مدیرعامل شرکت پتروشیمی ایلام؛

وپیلن”در ایلام فراهم شود مقدمات راه انداری “پارک پر
مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی استان  خبر داد:

آموزش 1000 نفر از شاغلین فعال در خوشه صنعتی  اردبیل  

به پاس 3 دهه تلاش صورت گرفت؛

تجلیل از پیشکسوت رسانه ای در مردودشت
احداث پایگاه جدید اورژانس ۱۱۵در بهنمیر

ســاری-امیری فر  دکتر فرهاد غلامی رئیس دانشــگاه علوم 
پزشکی مازندران در نشســت صمیمانه با جمعی از خیرین سلامت 
شــهر بهنمیر با تاکید بر بهــره مندی از ظرفیــت خیرین در حوزه 
سلامت، ضمن اســتقبال از پیشــنهادات و راهکارهای ارائه شده 
درخصوص پــروژه های حوزه ســلامت، بر آمادگی این دانشــگاه 
در رفع نیازهای درمانی و بهداشــتی شــهر بهنمیر بــا هماهنگی 
معاونت هــای تخصصی دانشــگاه و مدیریت شــبکه بهداشــت و 

درمان شهرستان بابلسر تاکید کرد.
در ادامه این نشســت هم اندیشــی کــه دکتر محمودیــان مدیر 
ســازمان های مردم نهــاد و خیرین ســلامت و دکتــر آگاه مدیر 
نظارت بــر درمان دانشــگاه علوم پزشــکی مازنــدران نیز حضور 
داشتند، خیرین شهر بهنمیر مشــارکت خود را در تامین و تجهیز 
درمانگاه تخصصــی و پایگاه جدیــد اورژانس ۱۱۵ در این شــهر 

اعلام کردند.

واگذاری قراداد ۲۷ قطعه زمین رایگان  
مشمول قانون خانواده های  به 

 جوانی جمعیت در بوشهر
بوشــهر –هادی مینایی پور  دردهه امامت و ولایت قرارداد ۲۷ 
قطعه زمین به صــورت رایگان به خانواده های مشــمول قانون جوانی 

جمعیت در استان بوشهر، شهرستان  تنگستان واگذار شد.
مراســم واگذاری قرارداد زمین به خانواده های دارای ســه فرزند 
و بیشــتر مشــمول قانون جوانی جمعیــت بعد از ظهر شــنبه در 

شهرستان  تنگستان استان بوشهر برگزار شد.
سید محمود دســتغیبی مدیر کل راه وشهرســازی استان بوشهر، 
در این آییــن اجرایی شــدن قانون جوانــی جمعیــت را یکی از 
سیاســت های مهم دولت انقلابی و مردمی آیت الله رئیسی دانست 
و اظهار داشــت: دولت مردمی در یک همراهی بــا مجلس در تراز 
انقلاب، قانــون جوانــی جمعیت با شــجاعت به مرحلــه اجرایی 

درآورد.
مدیر کل راه وشهرسازی استان بوشهر، افزود: برای استمرار حرکت و 
ایران جوان به نیروهای جوان نیاز داریم و در راستای زیرساخت های 

قانون تشویقی فرزندآوری در دستور کار قرار دارد.
وی گفت: در این آیین در شهرســتان تنگســتان قــرارداد واگذاری 
زمین بــه خانواده هــای دارای ۳ فرزند به بالا مشــمول قانون جوانی 
جمعیت اجرا می شــود و در روزهای آینده در ســایر شهرستان های 
استان بوشهر زمین با این خانواده ها به صورت رایگان واگذار می شود.

دستغیبی با بیان اینکه در همه شهرســتان های استان زمین برای 
واگذاری به مشــمولان قانــون جوانی جمعیت تعیین و مشــخص 
شــده اســت افزود: در دهه امامت و ولایت یک هزار قطعه زمین به 

مشمولان این قانون واگذار می شود.
مدیرکل راه و شهرســازی اســتان بوشــهر تصریح کرد: در قانون 
جوانی جمعیت در اســتان بوشــهر برای دریافت زمین مسکونی ۳ 
هزار و ۹ نفر ثبت نام کرده اند که یک هزار و ۱۰۰ درخواســت تأیید 

نهایی شده و مابقی در انتظار بررسی قرار دارد.
دســتغیبی از تأمین یک  هزار و ۶۳۰ قطعه زمیــن برای واگذاری 
به مشــمولان قانون جوانی جمعیت در اســتان بوشــهر خبر داد و 
خاطرنشــان کرد: در ایام دهه امامت و ولایت یک هزار قطعه زمین 

مسکونی در شهرهای استان بوشهر واگذار می شود.
وی ادامه داد: زمین های واحد مســکونی در ۴۰ شهر استان بوشهر 
به خانواده های دارای ۳ فرزند به بالا برای ســاخت واحد مسکونی 
واگذار می شود.دســتغیبی با بیان اینکه واگذاری زمین مســکونی 
در دهه امامت و ولایت به خانواده های بالای ۳ فرزندی در ســطح 
استان آغاز شده است گفت: بر اســاس برنامه ریزی در این ایام هر 

شب واگذاری زمین مسکونی به این خانواده ها انجام می شود.
مدیرکل راه و شهرســازی استان بوشــهر واگذاری این زمین ها را 
به صورت رایگان اعــلام و بیان کرد: هیچ وجهــی از متقاضیان در 
واگذاری زمین مســکونی مشــمول قانون جوانی جمعیت دریافت 
نمی شــود، ولی این اراضی نیازمند خدمات همچون اجرای معابر و 
شبکه آب و برق است.دستغیبی با اشــاره به ایجاد زیرساخت های 
لازم در اراضی واگذار شده در شــهرها افزود: زیرساخت های لازم 
از جمله ایجاد معابر، شــبکه آب و برق در دســتور کار قرار دارد و 
بعد از اتمام قرارداد، ۲ ســال تنفس داده می شود و این هزینه ها در 

۸ سال به صورت اقساط وصول می شود.

رییس اداره منابع طبیعی و آبخیزداری گرگان:
۱۰۰ هکتار از مراتع فقیر گرگان با عملیات 

پاشی، احیا می شود بذر

گرگان-مهنازمحمدزمانــی   رییــس اداره منابــع طبیعی و 
آبخیزداری گــرگان گفــت: عملیــات بذرپاشــی ۱۰۰ هکتار از 
مراتع فقیر شهرســتان برای احیا و اصلاح این عرصه ها با اعتبار ۲ 

میلیارد ریال انجام خواهد شد.
رسول مقســم  اظهار کرد: علاوه بر این، ۹ دستگاه آبشخور از محل 
اعتبار تخصیصی این اداره ســاخته شــده و در اختیــار دامداران 

واجد شرایط قرار می گیرد.
به گفته وی سال قبل این اداره ۱۱ دســتگاه آبشخور با هدف تشویق 

دامداران به حفظ و اصلاح و احیا مراتع در اختیار آنان قرار داد.
وی خاطرنشــان کرد: اجرای برنامه های حفظ، اصــلاح و احیای 
مراتع در این شهرســتان یکی از برنامه های مهــم منابع طبیعی و 

آبخیزداری شهرستان به شمار می رود.
مقســم به تاثیر مثبت بارش باران های اخیر در منطقه اشــاره کرد 
و گفــت: این بارش ها موجب شــد مراتع شهرســتان تا حد زیادی 
از خطر خشکســالی نجات یابند و نســبت به ســال قبل از شرایط 

بسیار خوبی از نظر پوشش گیاهی قرار بگیرند.
به گفته وی، در این شهرســتان ۱۹ مرتع با وسعت ۲۴ هزار و ۷۶۲ 
هکتار با ۱۷۴ بهره بــردار ذی نفع وجود دارد کــه در پرورش ۲۰ 

هزار و ۸۰۰ راس دام سبک فعالیت دارند.
شهرســتان گرگان ۸۳ هــزار و ۵۰۰ هکتار اراضی ملــی در پنج 
دهستان استرآباد جنوبی، روشــن آباد، انجیرآب، قرق و استرآباد 
شــمالی از توابع بخش های مرکــزی و بهاران بــا کاربری هایی از 

جمله جنگل، مرتع و جنگل دست کاشت دارد.

شهر سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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اصفهان-مریم مومنی  با تلاش و پشــتکار کارکنــان ناحیه نورد 
ســرد فولاد مبارکه، بــازده کیفی خط اســکین پاس شــماره ۲ این 

شرکت در خرداد سال جاری به عدد ۹۹.۷۵ درصد افزایش یافت.
محســن زارع ،مدیر محصولات پوشــش دار فولاد مبارکه گفت: بازده 
کیفی اسکین پاس شــماره ۲ در خرداد ســال جاری در حالی به عدد 
۹۹.۷۵ درصد افزایــش یافت که رکورد قبلی واحــد به مقدار ۹۹.۶۹ 
درصد بوده و به مرداد ســال گذشته مربوط اســت. خط اسکین پاس 
شماره ۲ خط کیفی نورد سرد اســت؛ به عبارت دیگر محصولات ویژه 
ازجمله ورق های رویه خــودرو )MB( در این خط تولید می شــود و 
این رکورد علی رغم تولیــد حدود ۷۳۰۰ تن از ایــن محصولات بوده 
اســت.عبدالرحیم صادقی، رئیــس خطوط اســکین پاس و تمپرمیل 

فــولاد مبارکه اظهار داشــت: فرهنــگ کنترل فرایند بــا تلاش های 
فراوان در ســال های گذشــته در خطوط اســکین پاس نهادینه شده 

و دســت یابی به این رکورد که بهتر از بازده کیفی خطوط مشــابه در 
کشورهای پیشرفته اســت، نتیجه انجام دقیق کنترل فرایند از سطح 
اپراتوری اســت که با تحلیل دقیق عیوب و شناســایی نقــاط بهبود 
توســط گروه فنی تولیــد و در ادامه بهینه ســازی تجهیزات توســط 
تیم تولیــد و تعمیرات واحــد، حلقه PDCA تکمیــل و در نتیجه این 
موفقیت حاصل شــده اســت.اقدامات مؤثری جهت ارتقــای کیفیت 
در ماه های اخیــر تعریف و اجرا گردیــد که از آن جملــه می توان به 
مواردی همچون آموزش مفاهیم بنیادی نورد به کارکنان بر اســاس 
منابع استاندارد، نظارت روزانه بر شــاخص های کلیدی و مؤثر فرایند، 
پایش مســتمر کیفیت محصولات با حضور در جلسات روزانه با هدف 

تشخیص مغایرت و انجام اقدامات اصلاحی فوری و... اشاره کرد.

درخرداد سال جاری ثبت شد؛

مبارکه فولاد  سرد  نورد   ۲ شماره  اسکین پاس  خط  در  محصول  کیفی  رکورد  به  دست یابی 

اصفهان



پرداخت ۴ هزار میلیارد تومان تسهیلات 
مشاغل خانگی تا پایان سال

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی از 
پرداخت ۴ هزار میلیارد تومان تســهیلات برای مشاغل خانگی تا پایان 
سال جاری خبر داد. محمود کریمی بیرانوند در سومین نشست قرارگاه 
جهادی اشتغال با اشــاره به پرداخت ۴ هزار میلیارد تومان تسهیلات 
برای مشــاغل خانگی تا پایان ســال، گفت: اگر تا پایان مهر امسال ۷۰ 
درصد منابع جذب شود، منابع جدیدی از سوی بانک مرکزی اختصاص 
می یابد.به این ترتیب اگر بر اســاس برنامه ریزی های انجام شــده در 
خصوص محل هزینه کرد این تسهیلات، مبلغ پرداختی مورد استفاده 

قرار گیرد بانک مرکزی اعتبارات جدید دوباره اختصاص خواهد داد.
وی افزود: سال گذشته اعتبار مشاغل خانگی ۳ هزار میلیارد تومان بود 
که با کمک بانک مرکزی و سایر بانک ها بیش از ۹۰ درصد آن پرداخت 
شد.کریمی بیرانوند ادامه داد: سال گذشــته برای نخستین بار ۲ هزار و 

۹۰۰ میلیارد تومان از تسهیلات در مشاغل خانگی جذب شد.
وی با انتقاد از عملکرد برخی از بانک ها برای پرداخت نکردن تسهیلات 
اشــتغال زایی تبصره ۱۶ گفت: از ابتدای امســال به ۸ بانک ابلاغ شده 
که موظف هستند تسهیلات مشــاغل خانگی را پرداخت کنند و هیچ 
بهانه ای پذیرفته نیست و سرپرست بانک های استان نیز باید موضوع را 

پیگیری و با آن ها برخورد کنند.
معاون توســعه کارآفرینی و اشــتغال وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
با اشاره به ســامانه ملی رصد و مزایای آن اظهار کرد: سامانه ملی رصد 
بستری برای شفاف سازی، نظارت و سیاســت گذاری در حوزه اشتغال 
است. این سامانه بســتری برای برخط دنبال کردن عملکرد نهادهای 

زیرمجموعه به شمار می رود.

از ابتدای مهرماه
 چک های قدیمی فقط در بانک خودشان

 پذیرفته می شوند
بانک مرکزی در بخشــنامه ای به شــبکه بانکی اعلام کــرد: از ابتدای 
مهرماه سال جاری، چک های قدیمی فقط در شعب بانک صادرکننده 

دسته چک پذیرفته می شوند.
طبق اعلام بانک مرکزی، با گذشــت بیش از دو ســال از اجرایی شدن 
قانون جدید چــک، چک های جدید بنفش رنگ که الــزام ثبت و تایید 
در ســامانه صیاد دارند مورد اقبال عمومی بوده و براساس آخرین آمار، 

۸۷.۵ درصد چک های وصول شده از چک های جدید بوده است.

بر همین اســاس، از ابتدای مهرماه ســال جاری، چک هــای قدیمی 
)چک های بدون نیاز به ثبت و تایید در ســامانه صیاد( فقط در شــعب 
بانک های صادرکننده دسته چک پذیرفته می شــوند و دارندگان این 
دســته چک ها در فرصت باقی مانده می توانند به شــعب خود مراجعه 

کرده و دسته چک صیادی جدید دریافت کنند.
گفتنی است؛ طبق این قانون، از ابتدای سال ۱۴۰۰ چک های جدیدی 
در اختیار مشــتریان بانکی قرار گرفت که صادرکننــدگان همزمان با 
صدور آن در قالب نســخه فیزیکی باید اطلاعات آن را در سامانه صیاد 
ثبت می کردند. بنابراین و با توجه به ســایر الزامات قانون جدید، نسبت 
برگشت چک های جدید در مقایســه با چک های قدیمی کاهش قابل 

ملاحظه ای داشته است.

ساماندهی بازار مسکن در یک قدمی تایید
اگرچه مجمع تشــخیص مصلحت نظــام ایرادات جزئــی را به مصوبه 
مجلس درخصوص ساماندهی بازار مسکن و اجاره بها وارد کرده، به نظر 
می رسد نگاه کلی مجمع به طرح مذکور حمایتی است و با رفع ایراداتی 
از جملــه تلاش بــرای کاهش دعــاوی مالک و مســتاجر و هم چنین 

مکانیزم شناسایی اراضی خالی، مجمع این طرح را تایید کند.
طرح »ساماندهی بازار زمین، مســکن و اجاره بها« روز گذشته با چهار 
ایراد وارد شده از ســوی مجمع تشــخیص مصلحت نظام مواجه شد؛ 
ایراداتی که به نظر می رسد چندان جدی نیست و پس از رفع اشکالات 

توسط مجلس و دولت می تواند به تایید برسد.
از جملــه  ایراداتی کــه مجمع تشــخیص مصلحت نظام بــه مصوبه 
ســاماندهی بازار زمین، مســکن و اجاره بها وارد کــرد مغایرت ماده 
۶ این مصوبه درخصــوص الحاق یک تبصــره به قانــون مالیات های 
مستقیم با سیاســت های کلی امنیت قضایی و سیاست های کلی نظام 
قانون گذاری بود.ماده ۸ طرح مذکور مبنی بر تعیین و اعلام ســقف یا 
میزان افزایــش اجاره بهــا و هم چنین تبصره ۳ مــاده ۱۱ درخصوص 
بررسی  تایید یا رد فســخ توســط دادگاه غیرحضوری نیز مغایر بند ۱ 

سیاست های کلی امنیت قضایی دانسته شد.
هیات عالــی نظارت همچنین مــاده ۱۳ این مصوبــه در خصوص اخذ 
عوارض از اعیان غیر متناســب با کاربری های ثبت شــده را مغایر جز ۳ 
بند ۹سیاست های کلی نظام قانون گذاری )رعایت اصول قانونگذاری و 
قانون نویسی( دانستند.شنیده ها حاکی از آن است که مجمع تشخیص 
مصلحت با کلیات ایــن طرح موافق اســت و به نماینــدگان مجلس و 
کارشناســان حقوقی دولت اعلام  کرده تا ایرادات جزئی مطرح شــده 
روی واژگان و مســائل ویرایشــی مصوبه را برطرف کنند.یکی از موارد 
ابهام، اختلاف بین موجر و مستاجر است. طبق این مصوبه اگر اختلافی 
بین موجر و مســتاجر درخصوص عدم رعایت ســقف مجــاز افزایش 
سالیانه اجاره بها پیش آمد و موجر در  دادگاه محکوم شد، بانک مرکزی 
می تواند اضافه دریافتی را از حســاب موجر کســر و به مستاجر بدهد. 
مجمع تشخیص مصلحت نظام معتقد اســت که این موضوع به افزایش 
پرونده های قضایی می انجامد و پیشنهاد داده متن به این صورت تنظیم 
شود که در صورت شکایت مســتاجر، پرونده قضایی تشکیل شود.یکی 
دیگر از ایــرادات به مغایرت بحــث عوارض اراضی خالی مربوط شــده 
است. مجمع تشــخیص مصلحت از دولت و مجلس خواسته تا مکانیزم 
شناسایی این اراضی را مشــخص کنند. با این حال شنیده می شود که 

نگاه کلی مجمع  تشخیص مصحلت نظام به این مصوبه، حمایتی است.

وزارت نفت گزارش داد
 خنثی  کردن کابوس تورم سه رقمی

 با رکوردشکنی صادرات نفت ایران
افزایش صادرات نفت ایران در دولت ســیزدهم و بازگشــت پول آن به 
چرخه اقتصاد کشور باعث شد با وجود حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی، نه تنها 
به گفته ۶۱ اقتصاددان تورم سه رقمی نشــود، بلکه تورم نقطه به نقطه 

در ماه های اخیر با کاهش همراه بوده است.
 تقریباً یک ســال پیش بود که ۶۱ اقتصاددان در نامه ای نسبت به تورم 

سه رقمی در کشور هشدار دادند.
این نامه درســت بعد از تصمیم دولت ســیزدهم در خصوص جراحی 
اقتصادی و حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی خطاب به ملت ایران منتشــر شــد 

و ریشه مشکلات اقتصادی امروز را در عوامل غیراقتصادی دانستند.
در آن زمان دولت سیزدهم در تلاش بود علاوه بر توجه به حل مشکلات 
اقتصادی داخل کشور، مناسبات بین المللی فروش و صادرات نفت را که 

در دولت قبل به شدت کاهش یافته بود، سر و سامان دهد.
این در شــرایطی بود که ســنگ اندازی منتقدان داخلی و دشــمنان 
خارجی هر لحظه ادامه داشــت. نکته مهم آن بود که نگرانی ها نسبت 
به تورم ســه رقمی در فضای مجازی دست به دست می شد و این هشدار 

خبر از تورم بالای ۱۰۰ درصد در نیمه دوم سال می داد.
در عمل اما آمارهای مرکز آمار و بانک مرکزی نشان می دهد روند رشد 

تورم در کشور از سال گذشته تاکنون نزولی بوده است.
مرکز آمار ایران نرخ تورم در پایان اسفند ســال ۱۴۰۱ را ۴۵.۸ درصد 
اعلام کرد و بانک مرکزی نیز تورم را در پایان اسفند سال گذشته ۴۶.۵ 
درصد دانسته است.در هیچ کدام از ماه های ســال قبل نیز نرخ تورم از 
این عدد بالاتر نرفت و درواقع نرخ تورم با وجــود افزایش قیمت برخی 
محصولات به واسطه حذف دلار ۴۲۰۰ تومانی، تفاوت چندانی با سال 

قبل نداشت، زیرا تورم اسفندماه سال ۱۴۰۰ نیز حدود ۴۲ درصد بود.
روند کاهشی نرخ تورم در کشور در ســال ۱۴۰۲ نیز ادامه دار بود. مرکز 
آمار می گوید تورم نقطه به نقطه اردیبهشــت در مقایسه با ماه قبل آن، 
۰,۹ واحد درصد کاهش داشــت، همچنین تــورم نقطه به نقطه نیز در 
خردادماه کاهشــی بوده اســت. تورم نقطه به نقطه خــرداد ۱۴۰۲ در 

مقایسه با ماه قبل، ۱۲,۰ واحد درصد کاهش یافته است.
اما چگونه با وجــود حذف ارز ۴۲۰۰ تومانــی، قیمت ها آن گونه که ۶۱ 
اقتصاددان پیش بینی کرده بودند ۲ برابر نشــد و تــورم به بالای ۱۰۰ 
درصد نرسید.آمارها نشان می دهد در سال گذشته صادرات نفت ایران 
با افزایش همراه بوده و در کنار افزایش صــادرات، پول فروش نفت نیز 
به کشور وارد شــده اســت. این موضوع تا حد زیادی نیاز کشور به ارز را 

تأمین کرده و مانع از رشد قیمت ها بوده است.
جواد اوجی، وزیر نفت با تأیید افزایش صــادرات نفت ایران نیز پیش از 
این گفته بود در سال ۱۴۰۱، ۱۹۰ میلیون بشــکه نفت بیشتر از سال 
۱۳۹۹ و ۸۳ میلیون بشکه بیشتر از سال ۱۴۰۰ صادر شد و پیش بینی 
می شود امسال رکوردی تازه در صادرات نفت ثبت شود. این صحبت ها 

البته بر اساس آمارهای بانک مرکزی و مرکز آمار نیز قابل تأیید است.

بر اساس اعلام مرکز آمار، بخش نفت ســال گذشته رشد ۷ درصدی را 
تجربه کرده اســت. بانک مرکزی نیز که در چند روز گذشته آمار رشد 
اقتصادی ســال گذشــته را اعلام کرد، رشــد بخش نفت را ۱۰ درصد 
دانست.روند رشد صادرات نفت در ســال ۱۴۰۲ نیز ادامه دار بود تا آنجا 
که حتی رســانه های غربی نیز بر این واقعیت صحه گذاشتند. مؤسسه 
کپلر به افزایش صادرات نفت ایران به ۱.۶ میلیون بشــکه در روز اشاره 

کرده است که اثر آن را در شرایط اقتصادی و بودجه ای می توان دید.
بر اســاس آمار اداره اطلاعات انرژی آمریکا، ایران در ســال گذشــته 
میلادی ۵۴ میلیارد دلار از محل فروش نفت درآمد به دســت آورد که 
این رقم نســبت به ســال پیش از آن ۱۷ میلیارد دلار افزایش داشت. 
درآمد نفتی ایران در ســال ۲۰۲۱ میلادی ۳۷ میلیارد دلار اعلام شده 

بود.
دولت سیزدهم با افزایش صادرات نفت و دســتیابی به درآمدهای آن، 
توانست علاوه بر جبران کســری بودجه، رونق فعالیت های اقتصادی را 

نیز ایجاد و از بروز تورم ۳ رقمی در اقتصاد کشور جلوگیری کند.

سودآوری ۳۰۰ میلیون دلاری با استحصال اتان 
در پارس جنوبی

وزیر نفت گفت:روزانــه بیش از ۷۰۰ میلیون مترمکعــب گاز از میدان 
پارس جنوبی برداشت می شــود و با تولیدی شدن طرح توسعه فاز ۱۱ 

این میدان مشترک تولید افزایش پیدا می کند.
 جواد اوجــی وزیر نفــت در آئین امضــای تفاهم نامه طــرح افزایش 
اســتحصال گاز اتان ۹ پالایشــگاه مجتمع گازی پارس جنوبی گفت: 
روزانه بیــش از ۷۰۰ میلیــون مترمکعب گاز از میــدان پارس جنوبی 
برداشت می شود و با تولیدی شــدن طرح توســعه فاز ۱۱ این میدان 

مشترک تولید افزایش پیدا می کند.

وی ادامــه داد: هم اکنون ۶۶ درصــد اتان تولیدی در پالایشــگاه های 
پارس جنوبی اســتحصال و بقیه به خط لوله سراسری تزریق و سوزانده 
می شــود.وزیر نفت خاطر نشــان کرد: این پروژه قرار است استحصال 
اتان از ۱۸ فاز پالایشگاه را انجام دهد و سالانه ۲۵۰ تا ۳۰۰ میلیون دلار 
سودآوری برای کشــور دارد، عملیات اجرایی این پروژه تا دو ماه آینده 
آن آغاز می شود.اوجی ادامه داد: نخستین پروژه استحصال اتان کشور 
در پالایشگاه گاز پارســیان )واحد اســتحصال اتان پارسیان سپهر( از 

سوی ستاد اجرایی فرمان امام به بهره برداری رسیده است.
به گفته وزیر نفت استحصال اتان در پالایشگاه های پارس جنوبی، برای 
کشور ارزش افزوده و اشــتغال به همراه دارد.وزیر نفت با اشاره به تولید 
ســالانه ۱.۱ میلیون تن اتان از محل اجرای طرح استحصال اتان در ۹ 
پالایشــگاه پارس جنوبی توسط ســتاد اجرایی فرمان امام )ره( گفت: 
ســود حاصل از اجرای همه پروژه ها در این ســتاد یا دوباره در زنجیره 
ارزش همان پروژه سرمایه گذاری می شود یا در بخش اجرای پروژه های 
عام المنفعه و مــردم همچون راه اندازی کارخانه هــای تولید داروهای 

خاص سرمایه گذاری می شود.
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گره کور نظام بانکی باز می شود؟

آمارهای تکان دهنده از انحرافات تسهیلاتی بانک ها

خریدار  در شرایطی که دولت عزم خود را برای 
برخورد بــا بانک هایی که عملکرد نامناســبی در 
پرداخت تســهیلات دارنــد جزم کرده اســت و 
هشــدارهای جدی در این زمینه بــه بانک های 
متخلف داده شــده، به نظر می رسد باید در انتظار 
موج جدیــدی برای اصــلاح ســاختار معیوب 

پرداخت تسهیلات در برخی بانک ها بود.
 در این میــان برخی بانک هــای خصوصی دچار 
چالش هــا و انحرافــات زیــادی در کارنامه خود 
هســتند که هر چند وقــت یکبار، گوشــه ای از 
عملکــرد نامطلــوب و انحرافــات آن از عملیات 
بانکداری آشکار می شود؛ بانک هایی که برخلاف 
بخشــنامه بانک مرکزی، عملکــرد ضعیفی در 
پرداخت تســهیلات بانکــی به ویــژه در برخی 
اســتان ها داشــته اند و با توجه به هشدار جدی 
وزیر اقتصاد در این زمینه باید دید این رویه تا چه 

اندازه اصلاح خواهد شد.
در شرایطی که یکی از دغدغه های دولت موضوع 
عدالت منطقه ای در دسترسی به تسهیلات بانکی 
است، برخی استان ها و مناطق کشور به تسهیلات 
بانکی دسترســی بیشــتری دارند اما دسترسی 
برخی مناطق کم تر اســت. در جریان ســفرهای 
رییــس جمهــور یکــی از پرتکرارتریــن موارد 
نارضایتی این اســت که برخی از بانک های کشور 
منابع و سپرده های مردم آن استان را جمع کرده 
اما فقط بخش ناچیــزی از آن را صرف پروژه های 
استان می کنند و مقصد این سپرده ها نامشخص 

است.
اطلاعات نشــان می دهد که این وضعیت در اکثر 
اســتان های کشور شــایع اســت. برای مثال در 
استان بوشــهر درحالی که نســبت تسهیلات به 
ســپرده بانک های دولتی حدود ۸۳ درصد است، 
این نســبت در یکی از بانک های غیردولتی شش 
درصد، در یک بانک غیردولتی دیگر پنج درصد و 

یک بانک غیردولتی دیگر سه درصد است،
در این مورد، وزیــر اقتصاد اخیرا بــا بیان اینکه 
بانک مرکزی در بخش نامــه ای بانک ها را مکلف 
کرده اســت حداقل ۵۰درصد از ســپرده هایی 

که از مردم استان جمع می شــود درپروژه های 
عمرانی همان استان ســرمایه گذاری شده یا به 
مردم تسهیلات خرد اعطا شــود، گفته است که 
»پیشــنهاد وزارت اقتصاد این است بعد از مهلت 
قانونی که به بانک ها برای اصلاح رویه داده شــده 
است، اگر بانکی روند را اصلاح نکرد امکان توسعه 
شعب  از بانک متخلف گرفته شود. برخورد بیشتر 
با بانک هــای متخلف نیازمنــد  مصوبات جدید 

بانک مرکزی است.«
با وجــود اینکه در بیــن بانک های کشــور گروه 
مربوط به »بانک های خصوصی و موسســه های 
اعتباری« وضعیت تســهیلات دهی مناســبی 
نداشــته و نسبت »تســهیلات به ســپرده« آنها 
نســبت به بانک های دولتی تجاری و تخصصی، 
پایین اســت، اما در بین خود بانک های خصوصی 

نیز وضعیت برخی از آنها بدتر است.
به عنــوان نمونــه،  اطلاعاتی که مورد بررســی 
قرار گرفته نشــان می دهد نســبت »تسهیلات 
به سپرده« بانک آینده در اســفند ۱۴۰۱ در ۱۴ 
اســتان کمتر از ۱۰ درصد بوده و حتی در برخی 
اســتان ها رقم ۳.۸ درصــد و ۴.۸ درصد نیز برای 
این شاخص ثبت شــده است. بررســی ها نشان 
می دهد که نسبت تسهیلات به سپرده این بانک 
در ۲۷ اســتان زیر ۲۰ درصد است که از وضعیت 

نامناسب تسهیلات دهی حکایت دارد.
براســاس آمار، بالاترین میزان تسهیلات دهی و 
نسبت تسهیلات به ســپرده این بانک مربوط به 
استان تهران با ۶۷ درصد بوده است. پس از تهران، 
بیشترین نسبت تسهیلات به سپرده این بانک، با 
فاصله بسیار زیاد به استان لرستان تعلق دارد که  

۳۲.۷ درصد بوده است.
بر اساس این اطلاعات، اســتان خراسان جنوبی 
با ۲۶.۸ درصد، خراسان شــمالی با ۲۱.۷ درصد و 
یزد با ۲۱ درصد در رده های بعدی اخذ تسهیلات 
از این بانک هستند. نســبت تسهیلات به سپرده 
سایر اســتان های کشــور )۲۷ اســتان( در این 
بانک، زیر ۲۰ درصد اســت که وضعیت نابسامان 

تسهیلات دهی را آشکار می کند.

موضوع انحرافات اعطای تسهیلات در بانک های 
خصوصی که مورد توجه مســئولان ارشد دولتی 
قرار گرفته این سئوال را ایجاد می کند که با توجه 
به اینکه در همه استان های کشور، شرایط اعطای 
تســهیلات برخی از این بانک ها نامطلوب است، 
سپرده هایی که جذب شــده در کجا هزینه شده 

است؟
درایــن خصوص، شــائبه هایی در مــورد برخی 
بانک ها مطرح می شــود مبنی بــر اینکه بانک ها 
به صندوق شــخصی ســهامداران عمده تبدیل 
شــده و منابع آنها صــرف تامین بودجــه هزینه 
های عملیات غیربانکی نظیر ســرمایه گذاری در 
بخش مســکن و مجتمع های تجاری می شود که 
شفافیت وضعیت ارائه تسهیلات بانک ها می تواند 

وضعیت این گمانه زنی ها را روشن کند.
با توجه به اینکه مدت هاست، اصلاح نظام بانکی 
و ضرورت بازگرداندن بانک ها به چرخه درســت 
بانکداری و دوری آنها از عملیات غیربانکی مطرح 
شده، نیاز است نهادهای نظارتی و بالادستی نظیر 
بانک مرکزی و وزارت اقتصاد، توجه بیشــتری به 
این بانک های ناتراز کنند. بانک هایی که می توان 
گفت به چالشــی برای نظام بانکی تبدیل شده و 
اصلاح شتابان و قاطعانه آن ها ضروری به نظر می 

رسد.
وزیر اقتصاد اخیرا در نامــه ای به رییس کل بانک 
مرکزی خواســتار بررســی انحرافات گســترده 
بانک هــای خصوصــی در اعطای تســهیلات و 
رســیدگی به عدم رعایت نسبت تســهیلات به 
سپرده توسط آنها شده است. بر اساس شنیده ها، 
پیشنهاد شــده اســت که در صورت خودداری 
بانک ها از ارتقای نسبت های تسهیلات به سپرده 
استانی خود به حداقل ۵۰ درصد، شعب ناکارامد 

بانک های متخلف در استانها تعطیل شود.
به نظر می رســد که در صورت اجرایی شدن این 
پیشــنهادات، گامــی مهم در ســاماندهی بانک 
های متخلف، جلوگیری از انحرافات تســهیلاتی 
و برقراری عدالت در اعطای تســهیلات برداشته 

شود.

خریدار  طــرح توســعه فاز ۱۱ 
پارس جنوبی با هدف تولید روزانه 
۵۶ میلیون مترمکعب گاز اجرایی 
شــده که اکنون در آستانه افتتاح و 
برداشــت گاز در نقطه صفر مرزی 
قــرار دارد. میــدان گازی پــارس 
جنوبــی یکــی از بزرگترین منابع 
گازی مســتقل جهان است که بر 
روی خــط مرزی مشــترک ایران 
و قطــر در خلیج فارس بــه فاصله 
۱۰۰ کیلومتــری ســاحل جنوبی 
قرار گرفته اســت.میدان مشترک 
گازی پارس جنوبی حدود هشــت 
درصــد از کل ذخایــر گاز جهان و 
۴۷ درصد ذخایر گاز شناخته شده 
کشور را دارد و مساحت این میدان 
۹ هــزار و ۷۰۰ کیلومتر مربع بوده 
که بخش متعلق بــه ایران ۳ هزار و 

۷۰۰ کیلومتر مربع وسعت دارد.
به منظــور برداشــت گاز و تأمین 
نیازهای کشــور به انــرژی در این 
منطقــه، طرح های توســعه ای از 
سه دهه پیش آغاز شــده و اکنون 
روند توسعه فازهای این منطقه در 

مراحل پایانی قرار دارد.
توســعه فــاز ۱۱ پــارس جنوبی 
به عنــوان آخرین فــاز دریایی این 
میدان مشــترک، به حــدود ۲۰ 
ســال قبل باز می گردد که قرار بود 
شــرکت های خارجی ایــن طرح 
توســعه را اجرا کنند و در این راستا 
چند قــرارداد بین شــرکت های 
ایرانی و خارجی دســت به دســت 
شــد.توتال فرانســه و پترونــاس 

مالزی توسعه در سال ۸۳ و سپس 
چینی هــا مأموریت اجــرای این 
طرح را بر عهده گرفتند ولی بعدها 
از ایران خارج شــدند و در ســال 
۹۲ شــرکت پتروپــارس عهده دار 
آن شــد ولی در دولــت یازدهم باز 
هم دولت نگاهی به شــرکت های 
خارجی داشت و توتال با همکاری 
شــرکت سی ان پی ســی آی چین 
دوباره بــه میز مذاکره برگشــت.

با خروج آمریــکا از برجام، بار دیگر 
شــرکت های خارجــی مذکــور 
از ایــن قــرارداد خــارج شــدند. 
دولت ســیزدهم با نگاه بــه توان 
شــرکت های داخلی تلاش کرد تا 
فاز ۱۱ در دســتور کار قرار گیرد و 

شرکت پتروپارس مأموریت یافت.
تولید روزانه ۵۶ میلیون مترمکعب 
گاز، ۵۰ هــزار بشــکه میعانــات 
گازی و ۷۵۰ تن گوگــرد در روز از 
مهمترین اهــداف تکمیل فاز ۱۱ 
پارس جنوبی اســت که می تواند 
زمینه ساز اشــتغال ۱۰ هزار نفر و 
درآمــد ۲۰ میلیــارد دلاری برای 
کشور باشــدفاز ۱۱ پارس جنوبی 
برای تولیــد ۵۶ میلیون مترمکعب 
گاز در روز به دو ســکو نیاز داشت 
ولی ساخت ســکو حدود پنج سال 
زمــان می بــرد. با ابتکار شــرکت 
ملی نفــت ایــران جابه جایی یکی 
از ســکوهای فاز ۱۲ کــه تولید آن 
دیگر اقتصادی نبــود و نصب آن در 
موقعیت فاز ۱۱ برای برداشــت با 
سرعت بیشتری در دستور کار قرار 

گرفت.
آذرماه سال گذشــته سکوی »۱۲ 
ســی« از موقعیت خود جدا شد تا 
با تکمیل حفــاری چهار حلقه چاه، 
این سکو در موقعیت فاز ۱۱ نصب 
شــود و آماده تولیــد گاز و جبران 
بخشی از ناترازی در زمستان باشد.

تولید روزانــه این فــاز در مرحله 
اول ۱۵ میلیون مترمکعب اســت 
و در مراحل بعد با ســاخت و نصب 
ســکوی بعدی و حفــاری چاه ها، 

میزان برداشت افزایش می یابد.
تولید روزانه ۵۶ میلیون مترمکعب 
گاز، ۵۰ هــزار بشــکه میعانــات 
گازی و ۷۵۰ تن گوگــرد در روز از 
مهمترین اهــداف تکمیل فاز ۱۱ 
پارس جنوبی اســت که می تواند 
زمینه ســاز اشــتغال ۱۰ هزار نفر 
دلاری  میلیــارد   ۲۰ درآمــد  و 
بــرای کشــور باشد.ســکوی فاز 
۱۱ پارس جنوبی بــا یک عملیات 
منحصربه فرد و غرورآفرین به همت 
متخصصان شرکت ملی نفت ایران 
در موقعیت خــود در خلیج فارس 
نصب شــد و بدین ترتیب شمارش 
معکوس برای تولید از این فاز مهم 

و راهبردی آغاز شده است.
عملیــات نصب ســکوی فــاز ۱۱ 
که توســط شــناور اوشــنیک به 
مرزی تریــن فــاز پــارس جنوبی 
رســیده بود با همت و برنامه ریزی 
متخصصان ایرانی در شــرکت ملی 
نفت ایران و نفــت و گاز پارس و با 
همکاری شــرکت های پتروپارس 

و تأسیســات دریایی با موفقیت به 
پایان رســید.جابه جایی ســکوی 
۳۲۰۰ تنــی فــاز ۱۱ بــه عنوان 
ســنگین ترین ســکوی پــارس 
جنوبی طی یــک عملیات منحصر 
به فرد با ابتــکار متخصصان ایرانی، 
منجر به آغاز تولیــد از این فاز مهم 
و اســتراتژیک پــس از ۲۰ ســال 
خواهد شد.مدیرعامل شرکت ملی 
نفت ایران با اشــاره به جابه جایی و 
نصب ســنگین ترین سکوی پارس 
جنوبــی در فاز ۱۱ اظهار داشــت: 
از ســال ۱۳۷۹ تاکنون که بیش از 
۲۰ سال گذشته است، شرکت های 
بزرگ خارجی مانند شــل، توتال، 
پترونــاس و سی ان پی ســی برای 

ساخت ای نفاز حضور داشتند.
محســن خجســته مهر ادامه داد: 
در آخرین مورد شــرکت فرانسوی 
توتال در ســال ۹۶ قــرارداد طرح 
توســعه فاز ۱۱ پــارس جنوبی را 
امضا کرد، امــا به دلیــل تحریم و 
بدعهدی ایــن طرح را رهــا کرد.

معــاون وزیــر نفــت با اشــاره به 
اینکه سی ان پی ســی آی )شــاخه 
بین المللی شرکت ملی نفت چین( 
نیز با همین دلیل از طرح توســعه 
فاز ۱۱ پارس جنوبی خارج شــد، 
گفت: هم زمــان با شــروع دولت 
سیزدهم و تأکید رئیس جمهوری 
و وزیر نفت، از مهرماه سال ۱۴۰۰ 
شــرکت ملی نفت تدبیــر جدی 
اندیشید و عملیات اجرایی توسعه 

فاز ۱۱ را آغاز کرد.
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